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Hermi spet med odličnjaki Neizkoriščene možnosti za 
poletno osvežitev

Apotekarjeva na vrhu 
Evrope

Odlična udeležba in super časi
Društvo maratoncev in pohodnikov Celje je izpeljalo že 28. Mali maraton državnosti in Tek državnosti na 10,5 in 21 kilometrov. 
Organizator je tudi tokrat športni dogodek izpeljal v dopoldanskih urah, potem ko se je v preteklosti v popoldanskih urah kar 
nekajkrat ubadal z neznosno vročino. V prihodnje bi naj proga potekala tudi po ulicah, kar bo prav tako dobrodošla sprememba.

Foto: GrupA

Nande Korpnik, arhitekt Festival Vstop prost je 
edinstven na slovenski sceni

str. 10
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ZADETKI

V Sloveniji smo v torek praznovali dan državnosti, 
s katerim zaznamujemo ključna in zaključna dejanja 
procesa osamosvojitve, ki so pripeljala do tega, da je 
Slovenija pred 28 leti postala samostojna in neodvisna 
država. Ob prazniku so bile tudi v naši regiji številne 
slovesnosti, podrobneje poročamo o tisti v Narodnem 
domu v Celju, kjer je bil slavnostni govornik dr. Bojan 
Cvelfar, direktor Arhiva Republike Slovenije.

ROBERT GORJANC

CELJE – V Narodnem domu slovesnost ob dnevu državnosti

Država je res še mlada 
in neizkušena, a 
imejmo jo radi

no listino o samostojni in 
neodvisni Republiki Sloveni-
ji. Hkrati je sprejela ustavni 
zakon za izvedbo temeljne 
ustavne listine in deklaracijo 
o neodvisnosti. Po slavnostni 
razglasitvi samostojnosti in 
neodvisnosti se je dan kasne-
je začela vojna za Slovenijo.

Na slovesnosti v Narodnem 
domu v Celju je Bojan Cvelfar 
med drugim poudaril, da smo 
lahko na državo kljub njeni 
mladostniški razigranosti, 

Hudo dober burger za celjske novorojenčke

Klemen Ptičak in Til Pleterski 
sta vodstvu celjske porodničnice 
ponosno predala donacijski ček.

CELJE – V podjetju Palta, 
ki ima v lasti več poslovalnic 
Hood Burger, so tudi letos 
pripravili poseben burger, s 
katerim so zbirali sredstva za 
dober namen. Tokrat so k so-
delovanju povabili legendar-
nega kuharskega mojstra Ja-
neza Bratovža in z njim razvili 
Lady Marmalade, prefinjeno 
damo, s katero so zbrali 2.722 
evrov. Donacijo so namenili 
celjski porodnišnici.

»V Hood Burgerju dobrodel-
no akcijo organiziramo vsako 
leto. Doslej smo donacijo na-
menjali ljubljanski porodni-
šnici, a ker smo konec aprila v 
Celju odprli prvo poslovalnico 
izven prestolnice, smo se to-
krat odločili, da bomo z Lady 
Marmalade zbrali sredstva za 
opremo, ki bo pomagala no-
vorojenčkom v Celju,« je ob 
predaji donacije pojasnil Kle-
men Ptičak. Til Pleterski je 
poudaril, da so dobri odnosi 
– do strank, med zaposleni-
mi in do skupnosti – ključni 
del poslovne filozofije Hood 
Burgerja: »Srečo imamo, da 
ljubitelji dobrih burgerjev 
podpirajo naša prizadevanja 
in da lahko s skupnimi močmi 
uresničujemo projekte, s ka-
terimi vračamo skupnosti.« Z 
Lady Marmalade so po evro 
od vsakega prodanega burger-

ja zbirali v treh poslovalnicah 
v Ljubljani in v novi posloval-
nici v Celju.

Donacijo sta soustanovitelja 
Hood Burgerja predala mag. 
Margareti Guček Zakošek, di-
rektorici Splošne bolnišnice 
Celje, in mag. Jakobu Kore-
nu, predstojniku ginekološko- 
porodniškega oddelka, ki je 
ob tej priložnosti povedal: 
»Donacije smo se zelo razve-

selili, saj bo prispevala levji 
delež k nakupu transportne 
reanimacijske posteljice za 
novorojenčke, ki jo resnično 
potrebujemo in si jo že dolgo 
želimo. Arhitekturna zasno-
va našega oddelka je namreč 
takšna, da so odsek za novo-
rojenčke, operacijske sobe 
in porodne sobe prostorsko 
ločeni. Ta posteljica nam bo 
omogočila, da bomo lahko 

novorojenčke med različni-
mi oddelki prepeljali hitro in 
varno ter med transportom 
poskrbeli za umetno prediha-
vanje, čiščenje dihalnih poti 
in gretje tistih novorojenčkov, 
ki v prvih minutah po porodu 
zaradi prezgodnjega poroda 
ali bolezenskih stanj potre-
bujejo posebne ukrepe.«

LKK, foto: Tomaž Žnider

Dan državnosti obeležuje-
mo kot spomin na 25. junij 

1991, ko je tedanja skupšči-
na sprejela Temeljno ustav-

Celjski godalni orkester z di-
rigentom Nenadom Firštom

neizkušenosti in velikokrat 
tudi lahkovernosti zelo pono-
sni. V vsakdanji naglici poza-
bljamo, da nam države ni nih-
če podaril, ampak da smo si 
jo morali priboriti, tudi s pu-
ško v roki. Kot zgodovinar je 
slavnosti govornik natančno 
nanizal prelomne dogodke iz 
naše novejše zgodovine, ki so 
vodili do uresničitve tisočle-
tnih sanj, samostojne, ne-
odvisne in suverene države, 
mednarodnega priznanja in 
vključitve v Evropsko unijo.

»Veseli smo lahko, da živimo 
v času, ko so se nam sanje in 
hotenja po lastni, svobodni in 
demokratični državi uresničili. 
Brez samostojne Slovenije ne 
bi imeli tako dobrih možnosti 
za prihodnost. Dejstvo namreč 
je, da bi bili brez lastne suve-
renosti popolnoma odvisni od 
volje drugih. To so na svoji 
koži občutile generacije in ge-
neracije naših prednikov,« je 

Dr. Bojan Cvelfar, direktor Arhiva 
Republike Slovenije

»Viseči most doživljam 
kot neko doživljajsko pot. 
Viden bo iz mestnega je-
dra in po njem bo mogoče 
po bližji poti priti na Stari 
grad. Verjamem, da bo 
s tem staro mestno jedro 
pridobilo tudi v simbol-
nem smislu, ne samo 
funkcionalno.«

Nande Korpnik, arhitekt

»Robotizacija nikakor 
ne pomeni, da bo zaradi 
nje kdo od zaposle-
nih odveč. Je pa res, 
da bomo v prihodnje 
zaposlovali ljudi z višjo 
stopnjo znanja.«

Miran Rauter, direktor 
in lastnik družbe Hermi

»Cilja Mlekarne Celeia 
bosta še naprej odkup 
vsega mleka, ki ga po-
nujajo zadruge, lastnice 
podjetja, ter odgovornost 
do vseh, ki so odvisni od 
njenega delovanja.«

Vinko But, novi direktor 
Mlekarne Celeia

»Težko je danes prežive-
ti in ostati konkurenčen 
z višjo kakovostjo. Bese-
da domače je zlorablje-
na na sto in en način. 
Še na kmetih ni vedno 
vse vredno tega imena.«

Jože Škorjanec, kozjan-
ski mesar

»Strip je deveta ume-
tnost in ni imel vedno 
svojega prostora. A 
stripi niso samo su-
perheroji, kar večina 
ljudi misli, s tovrstno 
umetnostjo lahko pre-
igravamo vse mogoče 
tematike.«

Katja Kovše, likovna 
pedagoginja
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poudaril Bojan Cvelfar. Zato 
je toliko bolj pomembno, da 
nima samo država kot naša 
širša skupnost obveznosti do 
nas, ampak da tudi državljanke 
in državljani vestno izpolnjuje-
mo dolžnosti do svoje države. 
»Rad bi, da bi se vsi skupaj 

trudili še bolj spoštovati in ce-
niti našo ljubo Slovenijo. A ne 
samo takrat, ko nas navdušuje-
jo in navdajajo s ponosom naši 
odlični športniki.«

Slavnosti govornik je izrazil 
željo, da bi vsi državljani, ne 
glede na narodnost, živeli v 

medsebojnem spoštovanju, 
sodelovanju, zaupanju in 
strpnosti, da bi bili ne glede 
na različna prepričanja vedno 
pripravljeni poslušati in razu-
meti drug drugega.

»Takšno sožitje in družbena 
harmonija sta odlična podlaga 

za nadaljnjo hitro gospodarsko 
rast, saj nam, kot smo v zgodo-
vini že večkrat dokazali in kar 
so opazili tudi drugi, pridno-
sti, idej in znanja ne manjka. 
Če bomo vsi skupaj poskušali 
živeti v tem smislu, med nami 
ne bo prostora za pomanjka-

nje in revščino, ki predstavljata 
najbolj plodna tla za razpiho-
vanje sovraštva, kar lahko hitro 
vodi v tudi na naših tleh dobro 
znane revolucije in vojne,« je 
še povedal Bojan Cvelfar.

Protokolarni del slovesno-
sti ob državnem prazniku so 

s svojo prisotnostjo počastili 
tudi praporščaki veteranskih 
organizacij celjske regije. V 
kulturnem programu so na-
stopili Celjski godalni orke-
ster ter z recitali dijaki Gim-
nazije Celje – Center.

Foto: SHERPA

Zbiranja zamaškov v dobrodelne namene ne bo več 
– podjetje MPI Reciklaža iz Črne na Koroškem jih 
je spomladi prenehalo odkupovati. Razlog naj bi se 
skrival v spremembi tehnologije predelave plastičnih 
izdelkov. Večje količine bo podjetje sprejemalo vsaj 
še do konca julija.

LEA KOMERIČKI KOTNIK

Zaradi spremembe tehnologije nič več prevzemanja zamaškov

Konec dobrodelnega 
zbiranja plastičnih zamaškov

Koroško podjetje MPI Re-
ciklaža, ki spada v skupino 
Tab in je bilo eno vodilnih pri 
prevzemanju plastičnih zama-
škov, je organizatorje zbiranja 
zamaškov obvestilo, da zaradi 
spremembe tehnologije kon-
čuje prevzeme zamaškov. Vse 
zamaške, ki jih imajo zbiralci 
že zbrane ali so bili zbrani v 
akcijah do konca šolskega leta, 
bo podjetje še odpeljalo, 
so navedli. »Glavni 
razlog, da bomo 
zamaške prene-
hali zbirati, je 
sprememba 
tehnologije 
predelave 
plastičnih iz-

delkov, kar nam ne omogoča 
več ustrezne predelave plastič-
nih zamaškov.«

Organizator zbiranja zama-
škov je lahko kdorkoli, ven-
dar lahko podjetje sredstva 
za zbrane zamaške nakaže 
izključno organizacijam s 
humanitarno dejavnostjo. Od 
leta 2007 do danes je podjetje 
prevzelo in predelalo skoraj 

3.400 ton zama-
škov in tako 
doniralo skoraj 
950 tisoč evrov. 

S tem je, kot na-
vajajo v podje-
tju, pomagalo 
marsikateremu 
posamezniku 

ali družini v stiski. Samo lani 
so v podjetju prevzeli 296 ton 
zamaškov v skupni vrednosti 
77 tisoč evrov.

Če bi se država 
zganila, zbiranje ne 
bi bilo potrebno
Umik koroškega podjetja in 

dobrodelne plastičnopredelo-
valne verige sicer ne pomeni 
dokončnega konca dobrodel-
nih akcij, saj so se društva zna-
šla drugače. Marko Omahen, 
direktor podjetja Omaplast iz 
Grosuplja, kjer reciklirajo pla-
stiko, je povedal, da bodo še 
naprej odkupovali zamaške, 
a pod posebnimi pogoji – ne 
v okviru dobrodelnih akcij, 
ampak po tržnih cenah. Po-
samezniki se še vedno lahko 
organizirajo v okviru društev, 
minimalna količina zamaškov, 
ki jih bodo v podjetju sprejeli, 
je 800 kilogramov.

Z omenjenim podjetjem so 
novo pogodbo o sodelovanju 
že sklenili v Društvu Vesele 
nogice, ki z najrazličnejšimi 

akcijami pomaga osebam z 
motnjami v razvoju in njiho-
vim družinam. V društvu so 
začeli organizirano zbirati 
plastične pokrovčke in star 
papir že leta 2014. »Sočasno 
spodbujamo ekološki odnos 
do okolja in med mladimi ši-
rimo prostovoljstvo in dobro-
delnost,« je prepričana pred-
sednica društva Spomenka 
Valušnik.

Pri tem se v društvu sprašu-
jejo, zakaj se v vseh teh letih 
pristojno ministrstvo in stro-
ka sprenevedata in obračata 
glavo stran ter se ne zamisli-
ta nad tem, zakaj so takšne 
in podobne zbiralne akcije 
sploh potrebne. »Sramotno 
in nedopustno je, da je treba 
zbirati zamaške in druge od-
padne surovine ter donacije 
podjetij in dobrih ljudi, da 
omogočimo nekomu terapije 
ali nakup zdravstvenih pri-
pomočkov, mu pomagamo 
pri plačevanju položnic ali 
pri fi nanciranju zdravljenja 
v tujini, namesto da bi za to 

Z zbiranjem plastičnih zamaškov smo v zadnjih letih poma-
gali mnogim. Ena zadnjih takšnih akcij, pri kateri je sodelovala 
tudi naša medijska hiša, je bila podpora in pomoč leto in pol 
staremu Tianu, malemu borcu s sinje modrim pogledom, ki 
se je rodil z zelo redko gensko mutacijo, za katero ni zdravila. 
Zaradi okvare gena ima že od rojstva epileptične napade, posle-
dično tudi razvojni primanjkljaj. Za boljši napredek potrebuje 
številne delovne terapije, žal pa zdravstvo zavarovanje krije le 
eno terapijo vsaka dva meseca, kar je občutno premalo. Starša 
sta se zato odločila za zbiranje zamaškov in starega papirja. 
Slednjega je še vedno mogoče donirati za Tianove terapije.

Slovesnost ob dnevu državnosti v Narodnem domu v Celju

poskrbel sistem.« Menijo, da 
je denarja v sistemu dovolj, le 
neprimerno in nepregledno je 
razporejen. »Denar v sistemu 
bi moral slediti pacientu in 
podpirati njegove potrebe za 
izboljšanje zdravja in potrebe 
za nemoten napredek.«

Na ministrstvu se 
opirajo zgolj na 
veljavno okoljsko 
zakonodajo
Na okoljsko ministrstvo 

smo naslovili vprašanje, ali bi 
morda lahko država s fi nanč-
nimi ali drugimi oblikami 
pomoči podprla podjetja, ki 
se ukvarjajo s predelavo pla-
stike in s tem tudi zagotovila 
nadaljnje zbiranje oziroma 
odkup plastičnih zamaškov. 
V odgovoru so na ministrstvu 
zapisali, da so plastični zama-
ški del embalaže, za katero 
velja razširjena odgovornost 
proizvajalca, in sicer v skladu 
z Zakonom o varstvu okolja. 
Ta vključuje zlasti obvezno-

sti, povezane z razvijanjem, 
izdelavo, s proizvodnjo, pre-
delavo, z obdelavo, s proda-
jo in z uvozom embalaže, in 
zagotavljanje predpisanega 
ravnanja z odpadno embala-
žo ter kritje s tem povezanih 
stroškov. »Zbiranje embalaže 
je urejeno v okviru izvajanja 
gospodarske javne službe zbi-
ranja komunalnih odpadkov, 
in sicer v okviru zbiranja od-
padne embalaže iz plastike, 
kovin in sestavljenih materi-
alov, ki jih zbirajo po sistemu 
od vrat do vrat. Izvajalec zbi-
ranja mora zbrano embalažo 
oddati družbam za ravnanje 
z odpadno embalažo, ki za-
gotovijo ravnanje v skladu s 
predpisi.« Ob tem so zapisali 
še, da glede na to, da ravnanje 
z zbrano embalažo (tudi s pla-
stičnimi zamaški) zagotavlja-
jo družbe za ravnanje z odpa-
dno embalažo, je treba rešitev 
omenjene problematike iskati 
v sodelovanju z njimi.

Foto: GrupA
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Med sedmimi malimi in srednje velikimi podjetji, ki 
jim je Gospodarska zbornica Slovenije letos podelila 
nagrado odličnosti, je tudi celjski Hermi. Zbornica 
nagrado podeljuje od leta 2015 tistim podjetjem, ki 
imajo najmanj zadnji dve leti certifikat odličnosti in 
najvišjo bonitetno oceno deset ter izpolnjujejo izbra-
ne finančne pogoje. Certifikat odličnosti ima trenutno 
v Sloveniji 600 malih in srednje velikih podjetij ter 
samostojnih podjetnikov, kar je manj kot odstotek 
vseh gospodarskih družb v državi. Imetniki certifi-
kata dosegajo na zaposlenega višje prihodke, višji 
dobiček in tudi višjo dodano vrednost.

JANJA INTIHAR

Celjsko podjetje lani doseglo veliko rast

Hermi spet med odličnjaki

Čeprav je Hermi predlani zgradil novo halo, spet pripravlja idejne načrte za širitev proizvodnih prostorov.

Družinsko podjetje Hermi, ki 
je na trgu prisotno že več kot 
trideset let, izdeluje strelovo-
dno opremo, kabelske police in 
konstrukcijske sisteme za sonč-
ne elektrarne. V svoji dejavnosti 
je največje v Sloveniji, izdelke, 
ki so večinoma plod lastnega 
znanja, prodaja v več kot dvaj-
set držav. Podjetje že ves čas 
delovanja zaznamuje visoka, 
a stabilna rast. V zadnjih štirih 
letih je podvojilo čiste prihodke 
od prodaje in tudi število zapo-
slenih ter povečalo proizvodne 
prostore. Certifikat odličnosti 
ima že dlje časa, nagrado zbor-
nice je tokrat dobilo že tretjič.

Na avstrijski in 
nemški trg
»Nagrada nam veliko pome-

ni, saj smo zaradi nje v širšem 

Premoženje Atrija 
kmalu na dražbi

Stečajna upraviteljica Katja Lušina bo avgusta začela 
prodajati premoženje leta 2017 propadlega celjskega Atrija. 
V stečajni masi so poleg poslovnih prostorov podjetja in 
nekaj garažnih mest na Ljubljanski cesti v Celju še večje 
zemljišče na Viču v Ljubljani, po osem stanovanj v Gornjem 
Gradu in Vitanju ter eno v Celju, manjši poslovni prostor v 
Šentjurju, nekaj manjših parcel in več avtomobilov.

Upraviteljica je že razpisala dražbi za prostore v Celju in 
za zemljišče v Ljubljani. Obe nepremičnini sta tudi največ 
vredni. Izklicna cena za poslovne prostore na Glaziji, ki me-
rijo malo več kot tisoč kvadratnih metrov, ter za pisarniško 
opremo in devet parkirnih mest bo 850 tisoč evrov. Poleg 
Mestne občine Celje ima predkupno pravico za te prostore 
tudi podjetje Trapez, ki je najelo nekaj pisarn in zanje plačuje 
300 evrov mesečne najemnine. Podjetje Trapez, ki posluje 
z nepremičninami, ima sicer ljubljanski naslov, vendar je 
povezano z lastniki celjskega Voca.

Izklicna cena za 4.600 kvadratnih metrov veliko nezazidano 
stavbno zemljišče, ki ga ima Atrij na Viču v Ljubljani, bo 810 
tisoč evrov. Upraviteljica je tudi za to nepremičnino poiskala 
najemnika, ljubljansko podjetje Flamula, ki za 466 evrov me-
sečne najemnine skrbi, da je trava na zemljišču pokošena in 

da ljudje nanj ne odlagajo odpadkov. Z najemom si je podjetje 
Flamula pridobilo predkupno pravico. JI

Ponujena cena za 
Aero prenizka

Družba za upravljanje terjatev bank se ne strinja s po-
nudbami, ki so jih za nakup upravne stavbe Aera poslala tri 
podjetja. Stečajna upraviteljica Alenka Gril bo zato morala 
pripraviti nov predlog prodaje poslovnih prostorov, ki v 
pritličju in dveh nadstropjih skupaj merijo 4.600 kvadra-
tnih metrov. S pisarnami in z nekaj opreme prodaja tudi 
dve skladišči nevarnih odpadkov.

Kot je znano, je Alenka Gril nepremičnine v Ipavčevi ulici v 
Celju poskušala prodati že lani na javni dražbi. Izklicna cena 
je bila 1,4 milijona evrov, vendar za nakup ni bilo zanimanja. 
Letos se je odločila za zbiranje nezavezujočih ponudb. Poslala 
so jih podjetja Kaldor iz Ljubljane, ki je ponudilo skromnih 
46 tisočakov, Fiš z Gomilskega s ponudbo 265 tisoč evrov in 
celjski trgovec z avtomobili AC Frimobil, ki bi za nepremič-
nine plačal 660 tisoč evrov. Ponudba podjetja Ekosan ni bila 
veljavna, ker se je zanimalo le za nakup dveh parcel.

Stečajna upraviteljica je ostala tri podjetja pozvala, naj svoje 
ponudbe izboljšajo, vendar nobeno ni tega naredilo. Ker se 
ločitveni upnici, Družbi za upravljanje terjatev bank, nobena 

od ponudb ni zdela primerna za nadaljnja pogajanja, tudi Fri-
mobilova ne, bo Grilova prodajni postopek morala ponoviti. 
Novo dražbo načrtuje v jeseni in če tudi ta ne bo uspešna, 
bo sodišču predlagala, naj pozove ločitvene upnike, da sami 
prevzamejo premoženje. JI

V Liku tudi letos 
dividende

V podjetju Liko iz Liboj bodo kljub visokemu bilanč-
nemu dobičku, ki znaša 5,6 milijona evrov, tudi letos za 
dividende namenili le malo manj kot 75 tisoč evrov. Del-
ničarji bodo za delnico dobili 1,35 evra bruto dividende.

Liko, ki je znan predvsem po izdelovanju jeklenih cestnih 
varnostnih ograj in po dosegljivih podatkih zaposluje 21 lju-
di, je lani čiste prihodke od prodaje povečal na 3,9 milijona 
evrov. Čisti dobiček, ki je znašal 178 tisoč evrov, je bil manjši 
od predlanskega.

Liko je v večinski lasti zaposlenih, med njimi ima največji, 
19-odstotni delež direktorica Magda Mesec. Podjetje je tudi 
pomemben lastnik celjskega Kovintrada. Pred dvema letoma 
je s konverzijo svojih terjatev v lastniški delež, zaradi česar 
je celjska družba izdala nove delnice, postalo malo več kot 
15-odstotni lastnik Kovintrada. Kasneje je Liko ta delež ne-
koliko zmanjšal. JI

Miran Rauter, direktor in lastnik 
celjske družbe Hermi, si veliko 
obeta od poslov na avstrijskem in 
nemškem trgu.

okolju prepoznavni kot podje-
tje, ki posluje dobro. Ni je lah-
ko dobiti. Zanjo je treba izpol-
njevati veliko pogojev, ki jih ni 
lahko doseči. Zato se z nagrado 
radi pohvalimo, imamo jo za-
pisano tudi v svoji elektronski 
pošti. Veseli me, da postaja pre-
poznavna in uveljavljena tudi 
zunaj Slovenije. Po slovenskem 
vzoru jo namreč podeljujejo 
tudi v nekaterih državah na 
območju nekdanje Jugoslavije, 
ki so naši zelo pomembni trgi,« 
pravi Miran Rauter, direktor in 
lastnik Hermija.

Lani so v Hermiju ustvarili 
6,6 milijona evrov čistih pri-
hodkov od prodaje, kar je za 
36 odstotkov več kot predlani. 
V primerjavi z letom 2014 so 
prihodke povečali za kar dva-
krat, podvojili so tudi dobiček, 

ki sicer ni pretirano visok, saj 
podjetje nenehno vlaga v ra-
zvoj novih izdelkov in tudi 
znanje zaposlenih. Kot pravi 
Rauter, so prodajo povečali na 
vseh trgih, tako domačem kot 
tujih. »Povsod smo naredili ko-
rak naprej. Uspešni smo bili v 
Sloveniji in državah nekdanje 
Jugoslavije, kjer je Hermi naj-
dlje prisoten, a tudi v zahodni 
Evropi.« V zadnjem času se 
je Hermi, ki z novimi izdelki 
nenehno širi ponudbo v vseh 
svojih proizvodnih programih, 

usmeril zlasti na avstrijski in 
nemški trg. Prodajo v Avstriji 
je občutno okrepil, zato je lani 
tam ustanovil tudi hčerinsko 
družbo. »Naša pozornost je 
zdaj poleg avstrijskemu name-
njena tudi nemškemu trgu, v 
teh dveh državah največ de-
lamo. Ko bo posel stekel, tu 
mislim predvsem na nemški 
trg, bo Hermi naredil še večji 
preskok v poslovanju, saj na-
ročila ne bodo majhna. Na to 
se v Celju že pripravljamo,« 
napoveduje Miran Rauter.

Načrtujejo četrto 
proizvodno halo
V Hermiju so se namreč 

odločili za gradnjo še ene 
proizvodne hale, čeprav so 
zadnjo, ki meri 1.400 kva-
dratnih metrov, odprli šele 
pred dvema letoma. Idejne 
projekte že pripravljajo, gra-
dili bodo na območju podje-
tja, saj so pred časom zaradi 
predvidenih širitev že kupili 
dodatna zemljišča. Hala bo še 
večja od tiste, ki so jo zgradili 
predlani, gradnje naj bi se lo-
tili prihodnje leto.

Še lani je Miran Rauter raz-
mišljal tudi o možnosti, da bi se 
podjetje razširilo na Hrvaško, 
kamor bi preselilo del proi-
zvodnje. »Čeprav pripravljamo 
projekte za širitev proizvodnih 
prostorov v Celju, Hrvaške ni-
smo zbrisali iz svojih načrtov. 
Dali smo jih na čakanje, saj se 
lahko zgodi, da bodo kmalu 
tudi novi proizvodni prostori 
premajhni za vsa naročila, in 
takrat bo najbrž sosednja dr-
žava spet aktualna. V poslu je 
pač treba vedno gledati naprej,« 
pravi Rauter.

Že sto zaposlenih
Letos so se v Hermiju odločili 

za robotizacijo proizvodnje. Pr-
vega robota so že začeli uvajati, 

kmalu bodo tudi drugega, še 
več jih načrtujejo v prihodnjih 
letih. »Robotizacija nikakor ne 
pomeni, da bo zaradi nje kdo 
od zaposlenih odveč. Je pa res, 
da bomo v prihodnje zaposlo-

vali ljudi z višjo stopnjo zna-
nja,« napoveduje Miran Rauter.

V podjetju je trenutno zapo-
slenih že sto ljudi, od tega jih 
je 75 v Celju. Ostali delajo v 
hčerinskih družbah v Romuni-
ji, Bosni in Hercegovini, Srbiji, 
na Hrvaškem in od lani tudi v 
Avstriji.

Foto: arhiv NT 
(GrupA, SHERPA)
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V ponedeljek, 1. julija, bo Mlekarna Celeia dobila 
novega direktorja. Marjana Jakoba, ki je družbo vodil 
pet mandatov oziroma dvajset let, bo nasledil Vinko 
But, dosedanji direktor Kmetijske zadruge Šmarje. 
Lahko bi rekli, da se zgodovina ponavlja. Tudi Jako-
bov predhodnik, sedanji gospodarski minister Zdrav-
ko Počivalšek, ki je mlekarno vodil od leta 1994 do 
1999, je bil pred prihodom v Arjo vas direktor šmar-
ske zadruge. Vendar But podjetje prevzema v veliko 
boljši kondiciji, kot ga je prevzel Počivalšek, saj je 
bila mlekarna v začetku devetdesetih let v slabem 
finančnem stanju in skorajda na robu propada.

JANJA INTIHAR

Zamenjave v vodstvu največje mlekarne v slovenski lasti

Marjan Jakob odhaja, 
prihaja Vinko But

Marjan Jakob je direktorsko 
mesto v Mlekarni Celeia zase-
del leta 1999, potem ko se je 
Zdravko Počivalšek po uspešni 
sanaciji podjetja odločil, da bo 
nove izzive poiskal v turistični 
dejavnosti. V času Jakobovega 
vodenja je mlekarna odkup 
mleka povečala za 90 odstotkov 
in prihodke za 110 odstotkov, 
zadolženost je zmanjšala za 
27 odstotkov. V zadnjih dese-
tih letih je ustvarila 4,3 milijo-
na evrov dobička, v širitev in 
posodobitev proizvodnje ter 
v nove izdelke je vložila 21 
milijonov evrov. Z odkupom 
26-odstotnega deleža, ki ga je 
imela družba KD Kapital, je 

mlekarna lani skoraj v celoti 
prešla v last šestnajstih kme-
tijskih zadrug. Manji delež, ki 
pa ne dosega niti enega odstot-
ka, si še vedno delijo nekdanji 
in sedanji zaposleni. Največje 
lastnice mlekarne so Koroška 
kmetijsko-gozdarska zadruga, 
Kmetijska zadruga Šmarje, 
Kmetijska zadruga Šaleška doli-
na, Kmetijska zadruga Šentjur, 
Kmetijsko-gozdarska zadruga 
Slovenske Konjice in Kmetijska 
zadruga Laško, ki imajo skupaj 
malo več kot 75-odstotni delež.

Lani izguba
Lani je mlekarna od slo-

venskih kmetov odkupila 

približno 100 milijonov litrov 
mleka in ustvarila malo več 
kot 61 milijonov evrov čistih 
prihodkov od prodaje. Po 
petih uspešnih letih je spet 
imela izgubo, ki je znašala 
323 tisoč evrov. Na slabši 
poslovni rezultat so vplivale 
višje odkupne cene mleka, 
občutno nižje cene sirotke 
na evropskem trgu in tudi 
nižje cene sirov. Oktobra so 
v podjetju, da bi zadržali za-
poslene, morali zvišati plače. 
Za mlekarno je najpomemb-
nejši domači trg, kjer proda 

77 odstotkov svojih izdelkov. 
V tujini največ izdelkov proda 
v Bosno in Hercegovino, sle-
dita Hrvaška in Italija.

Do upokojitve 
pomoč novemu 
direktorju
»Leto pred upokojitvijo je 

pravi čas, da vodenje predam 
v roke mlajšemu človeku, 
polnemu energije in dobrih 
načrtov. Vodenje podjetja, 
kjer dela 229 ljudi in ki so-
deluje s številnimi dobavitelji 
ter posluje na štirinajstih tu-

Marjan Jakob je Mlekarno Celea 
vodil dvajset let. Do upokojitve av-
gusta 2020 bo v podjetju ostal kot 
svetovalec direktorja.

Po 22 letih službe v Kmetijski za-
drugi Šmarje bo Vinko But 1. julija 
postal direktor Mlekarne Celeia.

Zaradi odhoda Vinka Buta so v 
šmarski zadrugi morali poiskati 
novega direktorja. Upravni odbor je 
med dvema kandidatoma izbral Bo-
štjana Hostnika. (Foto: KZ Šmarje)

Nagrade savinjskim inovatorjem
Šest občin Spodnje Savinjske doli-

ne je v okviru območnega razvojnega 
partnerstva v sodelovanju z Zborni-
co zasebnega gospodarstva Žalec in 
Razvojno agencijo Savinja tudi letos 
izvedlo izbor Inovator leta Spodnje 
Savinjske doline za leto 2018. Sveča-
no podelitev priznanj in nagrad so 
prejšnji teden pripravili v prostorih 
podjetja Kronoterm.

V Spodnji Savinjski dolini partnerji 
podjetniškega okolja že vrsto let sode-
lujejo pri organizaciji različnih oblik 
spodbujanja in ter odpiranja novih de-
lovnih mest v gospodarstvu. Ena tovr-
stnih oblik je tudi spodbujanje inovacij s 
pomočjo razpisa inovator leta. Na aktu-
alnem razpisu je sodelovalo 16 inovacij, 
od katerih jih je bilo 9 skupinskih, tako 
da je pri razvoju prijavljenih inovacij so-

delovalo 36 inovatorjev. Pregledala in 
ocenila jih je posebna komisija, ki ji je 
predsedoval direktor Zbornice zasebne-
ga gospodarstva Žalec Danilo Basle. Kot 
je povedal, so bile razlike med ocenami 
izredno majhne. Denarno nagrado je 
prejelo pet najvišje ocenjenih inovacij. 
Skupni denarni sklad, ki so ga občine 
razdelile med nagrajence, je znašal 
12.500 evrov.

Prvo nagrado je tokrat prejel Franc 
Marovt iz Kronoterma za razvoj hibri-
dne toplotne črpalke. Za to inovacijo je 
na regijskem natečaju že prejel srebrno 
priznanje. Drugo nagrado je za razvoj 
drobilnika dobila skupina inovatorjev iz 
podjetja Sico. Tretjo nagrado so prejeli 
Kamila Marta Novak, Jože Novak in Ju-
lijana Novak za razvoj rehabilitacijske-
ga pripomočka človeški Hand manager. 

Četrta in peta nagrada sta romali v roke 
razvojnikov podjetja Sip za pobiralni 
zgrabljalnik vlečene izvedbe in za nad-
zor odsesovalnega sistema v varilnici.

Med gosti je bil tudi gospodarski mini-
ster Zdravko Počivalšek, ki je izpostavil 
pomen inovacij za razvoj podjetij in rast 
gospodarstva. Kot je povedal, se Sloveni-
ja na globalni lestvici inovativnosti dviga 
in sodi v skupino 30 najbolj inovativnih 
držav. Kot je še poudaril, ministrstvo 
spodbuja raziskave, razvoj in inovacije 
s pomočjo različnih ukrepov na devetih 
področjih Strategije pametne specializa-
cije, v okviru katerih trenutno izvajajo 
približno 300 raziskovalno-inovacijskih 
projektov v skupni vrednosti več kot 212 
milijonov evrov.

LKK
Foto: TT

Nagrajeni inovatorji z gosti

jih trgih, je zahtevna naloga, 
zato bom čas do upokojitve 
posvetil nadzorovani in na-
tančni predaji poslov. Vesel 
sem, da mlekarno prepuščam 
v skrbne roke kolegu, ki pod-
jetje dobro pozna,« je povedal 
Marjan Jakob.

Novi direktor Vinko But 
razmere v Mlekarni Celeia res 
dobro pozna, ne samo zara-
di vodenja šmarske kmetijske 
zadruge, ampak tudi zato, ker 
je bil vrsto let v nadzornem 
svetu podjetja. Ker se v pro-
stem času tudi sam ukvarja 
s kmetijstvom, dobro pozna 
tudi razmišljanja in pričako-
vanja kmetov. »Mlekarna Ce-
leia je v preteklih letih uspe-
la povečati prepoznavnost 
svoje blagovne znamke. V 
prihodnjih letih, dokler nam 
bo naklonjenost potrošnikov 
do domače hrane pri tem po-
magala, mora svoj položaj še 
bolj utrditi. Njena cilja bosta 
še naprej odkup vsega mle-
ka, ki ga ponujajo zadruge, 
lastnice podjetja, ter odgovor-
nost do vseh, ki so odvisni od 
njenega delovanja.«

Tudi v zadrugi novi 
direktor
Zaradi odhoda Vinka Buta 

so morali novega direktorja 
poiskati v Kmetijski zadru-
gi Šmarje. Upravni odbor je 
med dvema kandidatoma iz-
bral Boštjana Hostnika, ki je 
bil doslej v zadrugi zaposlen 
kot poslovni sekretar upra-
ve, zato njeno delo z vsemi 
posebnostmi in izzivi pozna 
zelo dobro. Kot napoveduje, 
bo ena njegovih prednostnih 
nalog zaključek obnove in 
razširitve Hiše vin Emino. 
Naložba je vredna 1,3 mili-

jona evrov. »Dela kljub mo-
kri pomladi napredujejo in 
prepričan sem, da se bomo 
držali dogovorjenih rokov.«

Šmarska zadruga, ki ima 
približno petsto članov, je 
po prihodkih največja med 
kmetijskimi zadrugami v 
Savinjski regiji. V letu 2018 
je ustvarila malo več kot 18 
milijonov evrov prometa, kar 
je 700 tisoč evrov več kot v 
letu 2017. Občutno je pove-
čala tudi dobiček, ki je lani 
znašal skoraj 200 tisoč evrov. 
Veliko zaslug za tako dobro 
poslovanje ima Vinko But, 
ki je zadrugo vodil 18 let. V 
tem času je krepko povečala 
odkup govedi in mleka, ob-
novila ali na novo zgradila 
je 13 kmetijskih trgovin, ki 
so podvojile prodajo. Bolje 
poslujeta tudi restavraciji v 
Šmarju pri Jelšah in Kozjem, 
promet je povečala tudi Hiša 
vin Emino.

Foto: arhiv NT (GrupA)

Lastniki Term Olimia 
in Elektra Celje o 
dividendah

Jutri, v petek, bosta seji skupščin Term Olimia in 
Elektra Celje. Delničarji obeh družb bodo med drugim 
odločali tudi o delitvi bilančnega dobička.

Lastnikom Term Olimia se obetajo doslej najvišje di-
vidende. Uprava in nadzorni svet družbe predlagata, da 
bi znašale 1,65 evra bruto na delnico. Za dividende bi 
porabili nekaj več kot 1,1 milijona evrov bilančnega do-
bička, ki v celoti znaša 6,7 milijona evrov. Največ denarja 
bo dobila država, ki je s Kapitalsko družbo, Slovenskimi 
železnicami, Družbo za upravljanje terjatev bank in SDH 
57-odstotna lastnica te turistične družbe iz Podčetrtka. 
Lastnica Term Olimia je še vedno tudi Nova KBM, ki pa 
od maja zbira ponudbe za odkup njenega 21-odstotnega 
deleža. Banka bo ponudbe zbirala le še do 30. junija.

V Termah Olimia so lani kljub temu, da so prenavljali 
svoje notranje bazene, imeli rekordne poslovne rezultate. 
Ustvarili so 22,6 milijona evrov prihodkov in 2,3 milijona 
evrov čistega dobička. Zelo dobro je lani poslovalo tudi 
Elektro Celje, ki je v 80-odstotni lasti države. Na jutrišnji 
seji skupščine bodo delničarji odločali o tem, da letos za 
dividende namenijo ves bilančni dobiček v višini 3,2 mi-
lijona evrov. Bruto dividenda na delnico bi znašala nekaj 
več kot 13 centov.

JI



Novi TEDNIK 27.6.2019  št. 26     COLOR CMYK stran 6

6 Št. 26, 27. junij 2019IZ NAŠIH KRAJEV

Zaposleni v Osnovni šoli Hudinja in starši otrok že 
dlje opozarjajo, da je prostorska stiska v šoli vedno 
večja, saj je ta pretesna že za tiste, ki jo trenutno 
obiskujejo. Šola se vsako leto sooča tudi s povečanim 
številom učencev prvega razreda. Lani je zato Mestna 
občina Celje napovedala gradnjo prizidka in če skle-
pamo po objavi v nedavni izdaji mestnega časopisa, 
naj bi se gradnja začela že letos. A za zdaj je to tudi 
edini oprijemljiv podatek, ki ga nudijo odgovorni v 
občini.

TATJANA CVIRN

Prizidek k OŠ Hudinja, kot so si ga zamislili v podjetju Arhitekt Ernest. Kakšna bo njegova končna podoba, še ni znano.

Da v mestu ne bo več črnih lukenj
CELJE – Na Glavnem trgu v središču mesta, 

in sicer v enem od praznih poslovnih prostorov, 
je bil konec minulega tedna tridnevni festival 
Črna lukna, v okviru katerega se je bilo mogoče 
brezplačno udeleževati delavnic za spodbujanje 
uporabe zapuščenih prostorov. Med drugim je 
šlo za delavnice ilustracije, risanja in slikanja, 
sitotiska, čebelarske, glasbene, arhitekturne in 
druge delavnice.

Kot je povedala snovalka dogodka Neža Pen-
ca, ki končuje magistrski študij na Akademiji za 
likovno umetnost v Ljubljani, je pomenljivo ime 
festivala Črna lukna kot prostora za kreativno pre-
življanje prostega časa in platforme za brezskrbno 
eksperimentiranje in razvoj interesov in konjičkov.

»Namen Črne lukne je opozoriti vse prebivalce 
mesta in uradnike na to, koliko praznih prostorov 
je v mestu. Prav tako tudi pokazati, koliko poten-
ciala je v središču mesta in na kakšne načine je 
mogoče doseči, da bi (o)živele mestne ulice, ne le 
obrobje mesta,« je povedala Neža Penca.

V okviru arhitekturne delavnice sta predavala 
arhitekta Aleš Žmavc, avtor odmevne arhitekturne 
rešitve za oživitev Petrička (o tem smo podrobneje 

pisali tudi v Novem tedniku), in Timotej Jevše-
nak, soavtor zelo odmevne razstave Tendence, ki 
je bila v praznih prostorih nekdanje Majolke, pri 
čemer je na nek način šlo za podoben projekt kot 
pri Črni lukni.

Predstavila sta možnosti, kako v središče mesta 
privabiti mlade in kako je mogoče kakovostno ži-
veti v starem mestnem jedru.

»Sodelujoči v projektu smo se zelo strinjali, da 
se Mestna občina Celje zelo trudi s privabljanjem 
ljudi v mesto, pohvaliti je treba njene dejavnosti 
za ureditev mestnega jedra, za omejitev prometa 
v mestu, da daje prednost kolesarjem, pešcem in 
javnemu prevozu. Očitno je, da središče mesta 
postaja lepše in bolj živahno,« je dejal Aleš Žmavc.

Ob tem je opozoril, da je v mestnem jedru še 
vedno veliko praznih lokalov, ki bi jih bilo treba iz-
koristiti, tudi izven neke ustaljene prakse uporabe 
za gostinsko in komercialno dejavnost. Prepričan 
je, da je mogoče najti načine, da občani, ki pri-
dejo na prireditve v mesto, ne bi šli takoj domov, 
ampak da bi se v takšnih prostorih lahko družili 
in povezovali.

RG

Za varnejšo cesto na 
Vrunčevi

CELJE – V Vrunčevi ulici je podjetje Voc Celje končalo 
dela, katerih namen je bila obsežnejša obnova ceste, ki 
je bila v zelo slabem stanju. Ob tem so delavci na cesti 
namestili tudi trajne ovire za umirjanje prometa, tako 
imenovane »ležeče policaje«. Komunalnih vodov pri teh 
delih niso obnovili.

Obnovitvena dela v Vrunčevi ulici, ki so bila vredna 30 
tisoč evrov, niso bila povezana z izvedbo kolesarske dirke 
Po Sloveniji, so še sporočili iz podjetja Vo-ka, ki ima kon-
cesijo za vzdrževanje cest v mestni občini Celje. Promet 
na gradbišču je bil izmenično urejen z delno in s popolno 
zaporo ter z ustrezno prometno signalizacijo, po potrebi 
so ga delavci tudi ročno usmerjali.

RG

Neža Penca in Aleš Žmavc 
pred Črno lukno

CELJE – Mestna občina še ni dorekla velikosti prizidka k OŠ Hudinja

Prizidek bo, a kakšen?

Šolo na Hudinji obiskuje 
kar 500 otrok v 20 oddelkih, 
kar pomeni, da so zasedeni 
vsi šolski prostori. Pred leti 
je šola dobila prizidek, a ta 
že dolgo ne zadošča več tudi 
zaradi sodobnih metod po-
učevanja in spremenjenega 
predmetnika.

Gneča na vsakem 
koraku
Vsako leto so razredi pov-

sem polni, kar pomeni na 
predmetni stopnji nove te-
žave, saj se učenci pri ni-

vojskem pouku in izbirnih 
predmetih delijo v skupine. 
»V nekaterih šolah je v dveh 
oddelkih skupaj 31 učencev, 
kar je najmanjše možno šte-
vilo za dva oddelka, v neka-
terih je v dveh oddelkih celo 
60 učencev, kar je največje 
možno število,« opozarja rav-
natelj Jože Berk. »Najbrž ni 
treba opisovati razlik pri delu 
pri tako različnem številu 
učencev. A ne samo to. Šola, 
ki ima v dveh oddelkih samo 
31 učencev, mora po norma-
tivih oblikovati le dve skupini 

pri matematiki, slovenščini in 
angleščini, šola z 60 učenci 
pa mora oblikovati kar štiri 
skupine pri teh predmetih in 
torej potrebuje istočasno štiri 
učilnice oziroma dve dodatni. 
In ta račun se ponovi tudi pri 
izbirnih predmetih,« opo-
zarja ravnatelj, ki ima težave 
pri organizaciji dela tudi pri 
podaljšanem bivanju. Velika 
gneča je tudi v garderobah in 
jedilnici, ki ima le 60 mest, 
medtem ko na kosilo vsak 
dan čaka 400 otrok. Ravna-
telj zato poudarja, da je nov 
prizidek nujen, saj bi rešil te-
žave vseh tistih otrok, ki so 
v šoli že zdaj, in ne le tistih, 
ki se želijo vsako leto vpisati 
v šolo.

Obljubljen prizidek 
neznane velikosti
Argumentom je občina 

lani prisluhnila in obljubila 
gradnjo prizidka. Po zapisu 
v junijskem mestnem časopi-
su naj bi ga začeli graditi že 
letos in ga predvidoma kon-

čali prihodnje leto. Še pred 
časom je mestna občina na 
svoji spletni strani zapisa-
la, da naj bi bilo v prizidku 
12 učilnic s spremljajočimi 
prostori, kar naj bi stalo 1,8 
milijona evrov. A kakšen je 
konkreten načrt gradnje in 
kakšna je finančna konstruk-
cija, za zdaj še ni jasno. Na ta 
vprašanja nam v občini v tem 
trenutku še niso mogli odgo-
voriti, vsaj tako so zapisali. 
Kot pravi ravnatelj, izračun 
pokaže, da bi šola potrebo-
vala vsaj šest novih učilnic, 
večjo jedilnico, dodatne gar-
derobe in nekaj kabinetov. 
Kaj bo dobila, ni znano, za 
zdaj je občina obljubila le to, 
da bo prizidek začela graditi 
še letos. »Celovita ureditev 
prostorskih težav v OŠ Hu-
dinja je pomembna tudi za 
vse ostale osnovne šole v Ce-
lju, neposredno za OŠ Frana 
Roša, s katero smo zadnja 
leta skupaj reševali težave ob 
vpisu učencev prvega razre-
da,« zaključuje Berk.

Obnovljena cesta 
v Vrunčevi ulici, na 
kateri je zdaj tudi 
»ležeči policaj«.

Dietnih jedi je 
dovolj

VOJNIK – Ekonomske cene programov vojniškega 
vrtca Mavrica se bodo povišale za dva odstotka. Tako se 
je odločil občinski svet na zadnji seji. Višje cene bodo 
veljale od začetka julija.

Vrtec računa, da se bodo njegovi stroški dela in materiala 
letos povišali za približno šest odstotkov in stroški zaradi 
storitev celo za 12 odstotkov. Ponuditi mora namreč, po-
dobno kot ostali slovenski vrtci zelo visoko raven storitev. 
Otrokom iz vrtca in dveh osnovnih šol je na primer vsak 
dan na voljo med drugim kar 12 različnih dietnih jedi. Te 
pripravlja zanje posebej zadolžen kuhar. Ob tem se celo 
pojavlja nezadovoljstvo posameznih staršev, ki želijo še 
višje standarde.

Cene v Vrtcu Mavrica Vojnik so nekoliko nad povpre-
čjem večine vrtcev. Vojniški ima namreč enote na Franko-
lovem, v Novi Cerkvi, Socki in Šmartnem v Rožni dolini. 
Zato potrebuje Vrtec Mavrica več zaposlenih delavcev, na 
višje cene pa najbolj vplivajo prav stroški dela.

Ekonomska cena celodnevnega programa za prvo staro-
stno obdobje bo tako znašala od začetka julija 491 evrov. 
Za drugo starostno obdobje bo cena 413 evrov na mesec. 
Od ekonomske cene plačajo starši za svojega otroka pribli-
žno 25 odstotkov zneska, ostalo plačajo predvsem občina 
oziroma njeni davkoplačevalci.

BJ
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V zadnjih dneh je bila precejšnje medijske pozor-
nosti deležna problematika gradnje celjske vzhodne 
obvoznice, s katero bi preusmerili sedanji gost, pred-
vsem tovorni promet skozi mestno jedro na obrobje 
Celje. O tem je bilo nekaj razprave tudi na zadnji seji 
celjskega mestnega sveta. V Celjski županovi listi 
so povedali, da razmišljajo tudi o tem, da bi pozvali 
k protestom in državljanski nepokorščini, če v tem 
mesecu ne bi dosegli dogovora z ministrstvom za 
infrastrukturo, da bi se ta zadeva premaknila naprej.

ROBERT GORJANC

CELJE – Kako do dogovora za vzhodno obvoznico

Bo res treba na ulice?

»Zaenkrat ni novih infor-
macij, a sem opazil, da obsta-
ja nekaj zmede v odgovorih 
ministrstva na novinarska 
vprašanja,« je povedal celjski 
župan Bojan Šrot, na katerega 
smo se obrnili za pojasnila o 
reševanju pereče problema-
tike.

»Zasledili smo, da je v na-
črtu tunelska povezava pod 
Zvodenskim hribom, a ta hrib 

je nekaj drugega kot Aljažev 
hrib. V MOC smo pripravljeni 
tudi prevzeti nalogo umešča-
nja te obvozne ceste v pro-
storske akte. Seveda mora 
potem tudi država potrditi, 
da bo cesto zgradila, da ne 
bomo po nepotrebnem trošili 
ogromno sredstev za pripravo 
dokumentacije za projekt, ki 
ne bo šel v življenje,« je nada-
ljeval župan. V celjski občini 

tako še vedno čakajo, da se 
bodo sestali s predstavniki 
ministrstva in se pogovorili, 
kako naprej.

Kot je še poudaril Bojan 
Šrot, se v MOC še naprej za-
vzemajo za eno in edino tra-
so, ki bo povzročila najmanj 
okoljske škode in je tudi naj-
krajša ter najbolj smiselna. 
»To je trasa s tunelsko poveza-
vo od Tehnopolisa do konca 
Skalne kleti, po levem bregu 
Savinje in z novim mostom 
na koncu Polul pri opušče-
nem kamnolomu. Ta trasa je 
zagotovo najcenejša, možno 
jo je zelo hitro umestiti v pro-
stor in hitro začeti gradnjo.«

Po besedah župana bi šlo 
za 1,2 kilometra dolg tunel, 
mogoče malo daljši, če bi se 

končal pri prečkanju železni-
ške proge in sedanje ceste, 
nato gradnja ne bi bila več 
tako zahtevna.

»Opazili smo, da zdaj vsaka 
večja slovenska vas že priti-
ska in hoče svojo obvoznico. 
Naše stališče je, da je treba pri 
tem upoštevati, kje je najbolj 
gost promet in kje gre skozi 
najbolj gosto naseljena ob-
močja. Zagotovo v Sloveniji 
ni mesta, kot je Celje, kjer bi 
šel ves tranzitni promet skozi 
staro mestno jedro. Upam, da 
se tega zavedajo tako v Direk-
ciji RS za infrastrukturo kot 
tudi na resornem ministr-
stvu. Mi smo svoja stališča in 
roke povedali, časa pa ni več 
veliko,« je še zaključil župan 
Bojan Šrot.

Za stališče smo zaprosili tudi ministrstvo za infrastruk-
turo. Odgovorov do zaključka redakcije nismo prejeli.

Mestno jedro naj spet 
postane človeku prijazno

LAŠKO – V kulturnem centru je na ogled razstava arhitektur-
nih rešitev za ureditev starega mestnega jedra Laškega. Natečaj 
sta pripravili Občina Laško in Zbornica za arhitekturo in prostor 
Slovenije (ZAPS).

Po mnenju predsednika strokovne komisije Mateja Vozliča lep do-
sežek pomeni že to, da je na natečaj prišlo devet kakovostnih rešitev. 
Med nagrajenimi tremi bi katerakoli lahko bila tudi prva rešitev za 
uresničitev v praksi, a ta, ki je bila izbrana, ima v sebi vendarle nekaj 
več. »Mogoče se temu reče, da ima nekaj umetniškega. Verjamem, 
da bo potem pri uresničitvi dobro delovala,« je povedal Matej Vozlič.

Avtor najboljše rešitve Matevž Zalar z ekipo je povedal, da je bilo 
po ogledu Laškega iskanje arhitekturne rešitve za mestno jedro velik 
izziv. »V prvi vrsti smo želeli Laščanom pokazati, da že imajo močno 
identiteto, ki se je zabrisala z motornim prometom, s parkirišči in 
v bistvu Laško ni človeku prijazno mesto. S svojo rešitvijo želimo 
doseči, da bi takšno spet postalo.«

Franc Zdolšek, župan Občine Laško, je spregovoril o nadaljnjih 
korakih, kako bodo izbrano rešitev uresničevali. Med drugim bodo 
dali prebivalcem Laškega možnost, da povedo svoje mnenje. »Ta mne-
nja bomo s s stališči stroke poskušali v čim večji meri upoštevati pri 
uresničevanju projekta. Ko bo priložnost za pridobivanje finančnih 
sredstev, bomo imeli zadeve pripravljene, da jih bomo lahko v hitrem 
času izpeljali,« je napovedal Franc Zdolšek.

Prvonagrajena rešitev je sicer prejela nagrado 5.400 evrov.
RG

Gasilska zveza 
Žalec proslavila dan 
gasilcev

ŽALEC – Gasilska zveza Žalec je v soboto na letališču v 
Levcu na dan gasilcev in ob 110-letnici delovanja Prosto-
voljnega gasilskega društva Levec pripravila svoj osrednji 
dogodek v tem letu.

Praznovanje je začela velika gasilska parada, v kateri je so-
delovalo več kot petsto gasilk in gasilcev ter deset najnovejših 
vozil. Slavnostni govornik je bil predsednik Gasilske zveze 
Slovenije Janko Cerkvenik, ki je podelil tri najvišja gasilska 
odlikovanja.

Po uradnem delu je sledil ogled razstave stare gasilske 
tehnike v GZ Žalec. Mogoče si je bilo ogledati staro gasilsko 
avtolestev PGE Celje in prikaz razvoja motorne brizgalne 
Rosenbauer od leta 1924 do danes. Na ogled so bile tudi 
najnovejše pridobitve gasilcev v njihovi zvezi – nova gasilska 
vozila.

RG
Foto: SHERPA

Gasilke na paradi

Avtor prvonagrajene rešitve Matevž Zalar (skrajno desno 
in ekipa) pred svojimi razstavljenimi rešitvami s predsedni-
kom strokovne komisije Matejem Vozličem in z županom 
Občine Laško Francem Zdolškom (prvi in drugi z leve).

Kmalu gradnja krožišča
ŠENTJUR – V občini bodo zrasla nova krožišča. Prvega 

bo izvajalec del v začetku julija začel graditi na Cesti 
Leona Dobrotinška oziroma pri Aspari. Naložbo bosta 
plačali država in občina, saj gre za državno cesto, ki se 
navezuje na lokalno.

V prihodnosti bo krožišče urejeno še pri Ipavčevem kul-
turnem centru oziroma pri Osnovni šoli Franja Malgaja, je 
povedal župan Občine Šentjur mag. Marko Diaci. »V občini 
trenutno čakamo na sofinancerski sporazum in na revizijo 
podhoda, ki ga prav tako predvidevamo v okviru tega pro-
jekta. Želim si, da bi Direkcija RS za infrastrukturo do konca 
leta pripravila razpis in da bi izvajalec začel krožišče graditi 
prihodnje leto. Vse to je odvisno od tega, ali bo direkcija 
zagotovila denar.« Na podlagi sofinacerskega sporazuma 
bo svoj delež za gradnjo krožišča pri Ipavčevem kulturnem 
centru v proračunu zagotovila tudi občina.

TS

Frizerji za dober 
namen

VELENJE – Več kot 5.500 evrov je izkupiček dobrodelnega 
projekta Odreži drugačnost. Gre za vseslovensko dobrodel-
no akcijo, v kateri je več kot 50 frizerjev zbiralo prostovoljne 
prispevke v zameno za striženje in urejanje pričeske. Zbra-
na sredstva je podvojila Mestna občina Velenje.

Dve tretjini denarja so v okviru dobrodelne akcije, ki so jo 
minulo nedeljo sklenili na Velenjski plaži, podarili tamkajšnje-
mu centru za vzgojo, izobraževanje in usposabljanje za nakup 
najsodobnejših pripomočkov. Tretjino denarja je prejela Med-
občinska zveza prijateljev mladine Velenje za letovanje otrok 
iz socialno ogroženih družin. TS
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Direkcija Republike Slovenije za infrastrukturo je 
v začetku junija objavila razpis, s katerim išče pro-
jektanta, ki bo izdelal projekt za izvedbo del za na-
vezovalno cesto Dramlje–Šentjur ter podlago za pri-
dobitev gradbenega dovoljenja. Za to cestno povezavo 
si tamkajšnja občina, a tudi širša regija prizadevata 
že vrsto let.

TINA STRMČNIK

ŠENTJUR – DRSI išče projektanta za šentjursko obvoznico

Korak bliže navezovalni cesti?

Navezovalna cesta Dra-
mlje–Šentjur, ki je predvide-
na od avtocestnega priključka 
Dramlje mimo Primoža, Ka-
menega in vodi proti glavni 
cesti pri Šolskem centru Šen-
tjur, je bila leta 2004 oprede-
ljena v dodatnem programu 
nacionalnega programa gra-
dnje avtocest. Občina in te-
danji ministrstvi za okolje in 
prostor ter za promet so leta 
2011 sklenili dogovor o pri-
pravi občinskega podrobnega 
prostorskega načrta, ki ima 
težo državnega prostorskega 
načrta. Projekt je bil kasne-
je uvrščen v načrt razvojnih 
programov, v času krize je 
zastal.

Konec leta 2018 so Šen-
tjurčani od pristojne komi-
sije dobili sklep o potrditvi 
investicijske dokumentacije. 
Pristojna direkcija zdaj išče 
projektanta, ki bo izdelal 
projekt za izvedbo del ter za 
pridobitev gradbenega dovo-
ljenja za navezovalno cesto. 
Župan Občine Šentjur mag. 
Marko Diaci je pojasnil, da 
gre za zelo zahteven projekt. 
Načrti namreč predvideva-
jo pokrit vkop, dolg nekaj 
sto metrov, premostitvene 
objekte, nekaj krajših tu-
nelov. Zaradi zahtevnosti 

projekta je visoka tudi nje-
gova ocenjena vrednost. Ta 
trenutno znaša približno 90 
milijonov evrov.

Prometnica za večji 
razvoj regije
Občina Šentjur si po bese-

dah Diacija želi, da bi država 
navezovalno cesto uvrstila v 
finančno perspektivo 2021–
2027. Sogovornik je prepri-
čan, da bi cesta celotnemu 
Kozjanskemu in Obsotelju 
omogočila večji razvoj, zato 
jo med drugim podpirajo vsi 
tamkajšnji župani. Hkrati 
bi obvoznica razbremenila 
gnečo skozi središče mesta. 
»Promet je še bolj gost, odkar 
smo pred dvema letoma od-
prli nadvoz na Grobelnem, 
ki sodi tudi v našo občino.«

Da tranzitni promet ne bi 
vodil skozi Šentjur, je šen-
tjurski župan Družbo za 
avtoceste v Republiki Slove-
niji (Dars) po koncu gradnje 
avtocestnega odseka Podleh-
nik–Gruškovje pozval k pre-
usmeritvi tovornega prometa 
na avtocesto. Dars se je na 
pobudo odzval in spreme-
nil določene predpise. Skozi 
Šentjur zdaj velja prepoved 
tranzitnega prometa tovor-
nih vozil, težjih od sedmih 

ton in pol. Prepoved vožnje 
težkih tovornih vozil po pre-
pričanju Diacija vpliva na 

zmanjšanje tranzitnega pro-
meta. Da bodo vozniki nova 
pravila še bolj upoštevali, bo 

potreben še večji nadzor. »K 
temu sem pozval pristojne, 
ki nadzirajo promet. Najve-

čji nadzor bi bil po mojem 
mnenju potreben na mejnem 
prehodu Dobovec.«

»Da projekt navezovalne ceste rinem naprej, potrebujem ogromno energije in volje. 
A obojega mi, odkrito povem, ne bo zmanjkalo, dokler obvoznica ne bo ugledala luči 
sveta,« pravi župan Občine Šentjur mag. Marko Diaci.

Še bolj urejena Zgornji trg in športni park
ŠENTJUR – Zgornji trg je bogatej-

ši za pokrit paviljon in novo zasnovo 
vrta. Številna športna društva in klubi 
se veselijo energetske obnove stavbe 
v športnem parku. Občina je za obe 
naložbi, skupaj vredni približno 300 
tisoč evrov, pridobila tudi sofinancira-
nje v višini skoraj 70 tisoč evrov.

Vrt Ipavčeve hiše je po novem s kro-
žno potjo povezan s pokritim prireditve-
nim prostorom in šentjursko glasbeno 
šolo. Obiskovalci že lahko občudujejo 
nov paviljon, ki ga je zasnovala arhitekt-
ka Nina Čebela. Paviljon, ki ga sestavlja-
jo kamniti portali, pokriti s steklom, bo 

gostil protokolarne dogodke, uradniške 
sprejeme, podpise listin in poroke. Obi-
skovalci bodo lahko posedeli in se druži-
li ob različnih kotičkih, nameščenih ob 
poti. Šentjurski župan mag. Marko Dia-
ci je zadovoljen, da so s projektom, ki so 
ga začeli lani, v letu evropske kulturne 
dediščine in v letu obletnic smrti Benja-
mina in Gustava Ipavca, lepšo podobo 
vdahnili dotrajanemu vrtu. »Škarpa, ki 
je na nek način podpirala vrt, je bila do-
trajana. Zgradili smo novo in povsem 
na novo uredili vrt. S tem smo naredili 
pomembno potezo. Projekt je po mojem 
mnenju res lepo uspel.«

Stavba v Športnem parku Šentjur, 
kjer imajo svoje prostore med drugim 
športna zveza, atletski, plezalni in nogo-
metni klub, a tudi Študentski klub mla-
dih Šentjur, ima novo fasado in stavb-
no pohištvo, hkrati je dočakala nekaj 
preureditev notranjosti. Občina je tako 
izboljšala prostorske pogoje za športne 
kulturne in umetniške dejavnosti ter za 
pripravo in izvedbo različnih dogodkov. 
Večino denarja za energetsko obnovo je 
občina zagotovila v proračunu, z manj-
šim deležem ji je naproti stopila tudi 
Fundacija za šport.

TS, Foto: Robert Gajšek

Zavod bo vodil 
Boštjan Štrajhar

ŽALEC – Vodenje Za-
voda za kulturo, šport in 
turizem Žalec bo prvega 
avgusta prevzel Boštjan 
Štrajhar. Tako so na za-
dnji seji pred poletjem 
odločili žalski občinski 
svetniki in s tem Štraj-
harju prižgali še zadnjo 
zeleno luč za prihod na 
čelo javnega zavoda.

Po dveh mandatih in de-
setih letih na čelu javnega 
Zavoda za kulturo, šport in 
turizem (ZKTŠ) Žalec se z 
mesta direktorja poslavlja 
Matjaž Juteršek, ki se za 
nov mandat tokrat ni po-
tegoval. Se je pa na razpis občine prijavilo pet kandidatov. 
Štiri, ki so izpolnjevali pogoje razpisa, je občinska komisija 
povabila na razgovor. S programom in z osebno predstavi-
tvijo je ustanovitelja zavoda, kot je povedal župan Janko 
Kos, najbolj prepričal nekdanji ravnatelj Waldorfske šole 
Savinja Boštjan Štrajhar. »Vsi programi so bili odlični in vse 
predstavitve so bile dobre, upam si trditi, da boljše kot pred 
petimi leti. Po mojem mnenju je bil izbran kandidat, ki bo 
ustrezal vsem trem vejam – uporabnikom, ustanovitelju 
in zaposlenim.«

Kos pravi, da so z izbranim kandidatom že dobro sode-
lovali, zato verjame, da bo tako tudi, ko bo nastopal v novi 
vlogi. »Je strpen in kooperativen mož, ki dobro premisli, 
kaj reče, ki ne skoči, preden ne reče hop. Dajmo mu prilo-
žnost, nihče se ne rodi pameten. Pomembno je, da ga bomo 
čim prej vpeljali v delovanje zavoda in da bo začel čim prej 
delati na vseh treh področjih uravnoteženo.«

LKK, foto: Waldorfska šola Slovenija

Boštjan Štrajhar bo vodenje zavoda 
prevzel prvega avgusta.

Paviljon je spremenil podo-
bo Ipavčevega vrta.
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ŠALEŠKA DOLINA – Z varčevanjem proti višjim postavkam na položnicah

Minus na račun toplotne oskrbe
Komunalno podjetje Velenje je lani poslovalo z izgu-

bo, ki je znašala 385 tisoč evrov. Direktor zagotavlja, 
da izguba ne vpliva na izvajanje dejavnosti podjetja, 
kot so med drugim oskrba s toplotno energijo, oskrba 
s pitno vodo in pogrebno-pokopališka dejavnost.

TINA STRMČNIK

Direktor Komunalnega 
podjetja Velenje mag. Gašper 
Škarja pravi, da je podjetje v 
rdeče številke zaplavalo pred-
vsem zaradi tega, ker je Ter-
moelektrarna Šoštanj novem-
bra 2018 podražila nakupne 
cene toplotne energije. Ve-
lenjska komunala dviga cen 
ni prevalila na uporabnike 
daljinskega ogrevanja. Kljub 
izgubi je podjetje, ki negati-
ven poslovni izid sicer beleži 
tudi pri oskrbi s plinom in 
hladom, po zagotovilih Škar-

je organizacijsko in finančno 
stabilno ter nemoteno in ka-
kovostno izvaja komunalne 
dejavnosti.

Kako bo podjetje izplavalo 
iz rdečih številk? »Z lastniki se 
bomo še pogovarjali o možno-
stih. Lahko bi izgubo pokrili 
z naknadnimi vplačili druž-
benikov ali pa bomo izgubo 
pokrili iz poslovanja podjetja. 
Vsekakor z zviševanjem cen 
ne želimo še dodatno obreme-
njevati naših uporabnikov,« je 
povedal direktor.

Cilj pogovorov so 
nižje cene

Če bi Teš ponovno podražil 
toplotno energijo, bi podraži-
tev cen občutili tudi uporab-
niki. A v Komunalnem pod-
jetju Velenje si prizadevajo, 
da bi cene ostale na enaki 
ravni kot doslej. V zadnjem 
času se s Teš in Holdingom 
Slovenske elektrarne v novo-
ustanovljeni skupini pogovar-
jajo tudi o možnosti znižanja 
omenjenih cen. »Do zadnje 
podražitve je prišlo izključno 
zaradi cen emisijskih kupo-
nov. Z občinami ustanovitel-
jicami se pogovarjamo tudi s 

Komunalno podjetje Velenje dobavlja toplotno energijo 
približno 33 tisoč prebivalcem občin Velenje in Šoštanj 
oziroma približno 11 tisoč gospodinjstvom.

predstavniki obeh pristojnih 
ministrstev. Naša želja je, da 
bi sistem emisijskih kuponov 
za namene daljinskega ogre-
vanja spremenili tako, da to 
ne bi več bremenilo naših 
uporabnikov.«

Komunalno podjetje Vele-
nje sicer zadnja leta največ 
prihodkov ustvari na področju 
oskrbe s toploto in pitno vodo. 
Lani je 15 odstotkov vseh pri-
hodkov ustvarilo na trgu, in 
sicer s storitvami, kot so pro-
jektiranje, nadzor in inženi-
ring, čiščenje jamske vode, 
predelava biološko razgradlji-
vih odpadkov, laboratorijske 
analize in pogrebne storitve. 

ški cesti 3a, kjer imata sedež 
poslovni enoti Energetika in 
Komunala. To stavbo bi bilo 
pred selitvijo sicer treba ob-
noviti in razširiti.

Pripravlja se tudi na more-
bitno predčasno zaprtje Pre-
mogovnika Velenje in Teša. V 
velenjski komunali so tako po 
besedah Škarje že lani izdelali 
projektno nalogo o tem, kaj bi 
pomenila oskrba s toplotno 
energijo, proizvedeno iz al-
ternativnih virov. »Možnosti 
preučujemo tudi letos. Z na-
menom, da bi dolgoročno po-
skrbeli za naše uporabnike in 
naš sistem. Da bo storitev oskr-
be s toploto po primernih ce-
nah tudi v prihodnje dostopna 
vsem.« Ko bodo znani končni 
rezultati, jih bo podjetje pred-
stavilo občinam ustanovitelji-
cam, je še dodal Škarja.

Z denarjem, ki ga pridobi na 
trgu, velenjska komunala po 
besedah Škarje znižuje priti-
ske po povišanju cen.

Prodaja upravne 
stavbe?
Komunalno podjetje Vele-

nje je pretekla leta obnovilo 
ali na novo zgradilo vse večje 
objekte za vodooskrbo in to-
plotno oskrbo. Zdaj se bo lo-
tilo obnove omrežja. Podjetje 
varčuje na najrazličnejše na-
čine. Med drugim skuša opti-
mizirati distribucijski sistem. 
Varčuje tudi tako, da znižuje 
število zaposlenih, z obstoje-
čim kadrom pa skuša prevze-
ti še kakšno dodatno nalogo. 
Preučuje tudi, kakšne učinke 
bi imeli odprodaja upravne 
stavbe na Koroški cesti 37b 
in selitev v stavbo na Koro-

Moderno zasnovan Kocbekov dom
SOLČAVA – Kocbekov 

dom na Korošici je pred pri-
bližno letom in pol pogorel, 
usodna je bila napaka ene 
od obiskovalk te planinske 
postojanke. V zadnjem času 
je bilo postorjenega že mar-
sikaj, v Planinskem društvu 
Celje – Matica se zdaj trudi-
jo, da bi do leta 2022 zgradi-
li nov Kocbekov dom.

Oktobra 2017 je Kocbekov 
dom na Korošici pogorel. 
Arhitekt Rok Bordon je pri-
pravil idejni projekt novega 
doma, na podlagi katerega 
v društvu izdelujejo pro-
jektno dokumentacijo in so 
začeli postopek za pridobi-
tev gradbenega dovoljenja. 
Letos nameravajo odstraniti 
del ruševin in začeti izdela-

vo temeljev nove koče, poleti 
bodo na Korošici poskrbeli 
za zasilno oskrbovanje v bi-
valnih zabojnikih. »Na Ko-
rošici imamo postavljene tri 
zabojnike, ki jih bomo uspo-
sobili v začetku julija, da 
bodo lahko planinci dobili 
najbolj osnovno oskrbo,« je 
povedal predsednik PD Celje 
– Matica Franc Povše.

Gradnja koče predstavlja 
izjemen finančni in logistič-
ni zalogaj, saj je po besedah 
Povšeta vrednost naložbe 
ocenjena na 700 tisoč evrov. 
Tako ves čas poteka zbiranje 
finančnih sredstev. Nekaj de-
narja se je zbralo na račun 
zavarovalnine, računajo tudi 
na namenski prispevek ene-
ga evra iz članarine za član-

stvo v planinskih društvih za 
leto 2019, kar je organizirala 
Planinske zveza Slovenije. 
Kdaj se bo gradnja začela? 
»V načrtu imamo, da bi v 
naslednjem letu začeli gra-
diti in da bi leto zatem dom 
postavili pod streho. Leto ka-
sneje bomo začeli opremlja-
ti notranje prostore, tako da 
upamo, da bomo leta 2022 
planincem postregli v novem 
domu.«

Nov dom bo moderno za-
snovan in bo med drugim nu-
dil tudi visokogorsko razkoš-
je, kot je recimo tuš na žeton, 
imel bo tudi dve apartmajski 
sobi. Seveda bo imel tudi več 
manjših sob in manj skupnih 
ležišč.

BGO

Idejna zasnova novega Kocbekovega doma na Korošici (Foto: Manca Čujež)

Vlada zagotovila bolnišnici dodaten denar
Vlada je zagotovila Bolnišnici Topol-

šica dodatna sredstva. S temi bo po-
krila obveznosti bolnišnice v znesku 
malo več kot 2,7 milijona evrov.

Gre za poplačilo zapadlih obveznosti 
do dobaviteljev in enotnega kontnega 
načrta ter obveznosti do upravljavca 
sredstev sistema enotnega zakladniške-

ga računa države. Ministrstvo za zdravje 
namreč ocenjuje, da se bo z zagotovitvijo 
proračunskih sredstev dolgoročno zago-
tovilo stabilno poslovanje ter nemote-
no izvajanje zdravstvene dejavnosti in 
zdravstvene oskrbe prebivalcev na tem 
območju. Sanacijska uprava Bolnišnice 
Topolšica je pripravila novelacijo sana-

cijskega programa, ki ga je potrdil svet 
zavoda in ga bo na predlog sanacijske-
ga odbora potrdil ali zavrnil minister za 
zdravje. Hkrati vlada nalaga ministrstvu 
za zdravje, da do konca leta pripravi pre-
dlog trajnejše rešitve za zagotovitev vzdr-
žnega poslovanja Bolnišnice Topolšica.

SŠol

Na dan državnosti po romarski poti
ŠENTJUR, VOJNIK, SLO-

VENSKE KONJICE – Dru-
štvo Slovenska romarska 
pot je tudi letos na dan dr-
žavnosti skupaj z občinami 
Šentjur, Vojnik, Slovenske 
Konjice, z lokalnimi planin-
skimi društvi in župnijami, 
ki so ob poti, organiziralo 
pohod po Slomškovi poti.

Letos bo minilo 20 let, 
odkar je papež Janez Pavel 
II. razglasil Antona Martina 
Slomška za blaženega. Ta-

krat so se odločili tudi za or-
ganizacijo pohoda po poti, 
ki je povezana s kraji, ki so 
bili Slomšku posebej doma-
či: od njegove rojstne hiše v 
Slomu in domače župnijske 
cerkve prek Sv. Uršule, Žičke 
kartuzije, Brdc, kjer je bila 
domačija Slomškove matere, 
Črešnjic in Frankolovega do 
Nove Cerkve.

Letošnji pohod je bil orga-
niziran z dveh smeri, in sicer 
iz Nove Cerkve in iz Sloma, 

skupni cilj in zaključek pa 
je bil na Sv. Uršuli nad Dra-
mljami. Prav od tam izvira 
prva Slomškova ohranje-
na pridiga, ki jo je imel še 
kot bogoslovec. Letošnjega 
pohoda se je udeležilo pri-
bližno 90 pohodnikov, na 
zaključni slovesnosti pa se 
je zbralo približno 200 ljudi. 
Ob koncu srečanja je daroval 
mašo upokojeni celjski škof 
dr. Stanislav Lipovšek.

NT

Prihajajo člani Evropske komisije
ŠOŠTANJ – V občino naj bi sredi juli-

ja prišli predstavniki Evropske komisi-
je in si ogledali degradirano okolje, na 
katerega opozarjajo domačini.

O napovedanem prihodu evropske ko-
misije v Šoštanj je po zadnjem sestanku 

predstavnikov ministrstva za infrastruk-
turo in vodstva šoštanjske občine sporo-
čil predsednik Civilne iniciative Šoštanj 
Valter Kolar. Medtem ko občina o sreča-
nju, na katerem so med drugim govorili 
o prestrukturiranju premogovne regije 

ter o prehodu v nizkoogljično družbo, 
javnosti ni obveščala. Župan Darko Me-
nih ni želel komentirati srečanja, je pa 
izrazil zadovoljstvo, da so se v pogovo-
re o težavah lokalne skupnosti vključili 
tudi predstavniki države. TS

O denarju tudi 
neposredno

SLOVENSKE KONJICE – Občina se pripravlja na uvedbo 
participativnega proračuna. Gre za to, da bodo lahko v 
prihodnje posamezni občani neposredno sodelovali pri 
razporejanju dela proračunskega denarja in predlagali 
različne projekte.

Pred kratkim so bile v Slovenskih Konjicah, Ločah in Te-
panju delavnice za predstavitev participativnega proračuna. 
Občani morajo oddati svoje projektne predloge do 10. julija. 
Te bo preučila komisija za vloge in pobude občanov, septem-
bra bo sledilo na občinski spletni strani glasovanje. Občani 
bodo lahko glasovali za tiste projektne predloge, ki v načrte 
občinskih vlaganj v krajevnih skupnostnih niso uvrščeni.

V letih 2020 do 2022 bo za participativni proračun name-
njen največ odstotek občinskega proračuna, to je sto tisoč 
evrov na leto. V okviru participativnega proračuna bo lahko 
posamezna naložba vredna največ 30 tisoč evrov.

BJ
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Kot je leta 1999 Nevenka 
Šivavec zapisala za Novi te-
dnik, je prednost sodobne 
umetnosti, »da zna v javni 
prostor vstopati tudi na dru-
gačne, ne samo estetske, tem-
več tudi angažirane, z me-
stom in njegovimi problemi 
tesno povezane načine. In za 
to ne potrebuje dragih mate-
rialov, marmornatih podstav-
kov, pametnih arhitektov, 
samovšečnih umetnikov in 
velikih besed lokalnih poli-
tikov.« Brez velikih besed so 
se tudi člani Društva likovnih 
umetnikov Celje odločili za 
urbano akcijo. Takratni pred-
sednik društva Franc Purg je 
leta 1998 kot mlad oče ugo-
tavljal, da Celje v tistem času 
nima javnega igrišča za otro-
ke, razen nekaj škripajočih 
gugalnic na dvoriščih vrtcev, 
ki pa niso bile za javnost. 
»Odločil sem se, da bom iz-
delal in v parku postavil jav-
no igralo Dinozaver, seveda 
s tihim privoljenjem Mestne 
občine Celje. Prepričan sem, 

da dobre prakse rodijo do-
bre rezultate. In to se je tudi 
uresničilo, zdaj je točno tam 
otroško javno igrišče,« je ra-
zložil Franc Purg, ki je tudi 
kasneje sodeloval na festivalu 
z različnimi perfomansi.

Pijani od prvega 
nastopa
Purg je ob tem dodal, da so 

Celjani imeli do festivala me-
šane občutke. »Ko smo nare-
dili prvi festival, smo bili vsi 
pijani od veselja, kako nam 
je uspelo. Nek gospod mi je 
rekel, da je to tako kot v New 
Yorku. Rekel sem si, če je tako, 
bom moral pa v New York. 
Celjani so odobravali naše 
perfomanse. Po drugem letu 
smo festivalu nadeli ime. Več-
krat smo imeli krizo, ker smo 
menili, da nas mesto ne opazi. 
A ideja, ki se obdrži dvajset 
let, je dobra. »V dvajsetih letih 
so bili tudi trenutki, ko se je 
zdelo, da festival ne bo preži-
vel, ni bilo denarja in ni bilo 
energije članov društva ter 

Pred dvajsetimi leti je Društvo likovnih umetnikov 
Celje (DLUC) ob uvodu v Poletje v Celju pripravilo 
zanimiv projekt Vstop prost, s katerim so se lokalni 
umetniki uprli galerijam in umetnost prestavili na 
prosto, med ljudi. Toliko let kasneje festival še živi, 
Celjani so ga vzeli za svojega in umetniki so s svojimi 
akcijami prispevali k družbenim spremembam.

BARBARA GRADIČ OSET

Celjski festival Vstop prost je edinstven na slovenski sceni

Ideja, ki se je obdržala dvajset let, 
mora biti dobra

tudi ne občanov,« je razložila 
zdajšnja predsednica celjskih 
likovnih umetnikov Andreja 
Džakušič. Kustosinja centra 
sodobnih umetnosti Maja 
Hodošek je temu pritrdila. 
»DLUC z organizacijo festiva-
la Vstop prost močno presega 
delovanje podobnih društev, 
ki običajno delujejo v bolj 
tradicionalnem duhu. Vstop 
prost je edini festival perfor-
mansa in umetniških akcij s 
področja sodobne umetnosti 
v Sloveniji, ki združuje raz-
lične generacije ustvarjalcev 
in se dogaja izven umetniških 
ustanov, v javnem prostoru. 
Za Celje je pomembno, da 
se lahko pohvali s festivalom 
Vstop prost, ker prispeva k 
bolj drzni in aktualni podobi 
mesta, z gostujočimi tujimi 
umetniki pripomore k prepo-
znavnosti mesta, predvsem pa 
s pomočjo sodobnih umetni-
ških praks opozarja na razne 
lokalne problematike. Širi 
ideje o enakopravni družbi, 
pomembnosti o vključenosti 
vseh, ozavešča o ekoloških 
problemih in predstavlja dru-
gačne modele skupnosti ter 
načine bivanja v mestu.«

130 umetnikov v 
Celju
V dveh desetletjih je na fe-

stivalu sodelovalo približno 
130 umetnikov iz Slovenije in 
tujine. Na letošnjem festivalu 

so poleg predsednice Društva 
likovnih umetnikov Celje An-
dreje Džakušič sodelovali Ke-
iko Miyazaki, Borut Holland, 
Iza Pavlina, Bori Zupančič, 
Neža Knez, Tomaž Milač, 
Nuša Ofentavšek, Boris Obli-
šar, Željko Opačak, OR poie-
sis, Ervin Potočnik, Andraž 
Purg, Franc Purg, Simon Ma-
cuh, Iva Tratnik, Estela Žutić 
in Gilles Duvivier. Središče 
dogajanja je bilo letos v Li-
kovnem salonu v Celju, kjer 
je bil na ogled digitalni arhiv 
prejšnjih izdaj festivala ter je 
predstavljal izhodišče pre-
misleka in dogajanja. Z njim 
so si organizatorji postavili 
vprašanje: »Kje so možnosti 
nadaljnjega razvoja?«

Izobraževanje 
občinstva

Nadaljnjega razvoja brez 
izobraževanja občinstva 
ne bo. Andreja Džakušič 
se zaveda izobraževalne 
vloge na področju sodobne 
umetnosti. »Sodelujemo s 
celjskimi srednjimi šolami, 
saj se zavedamo, da je tre-
ba vzgajati občinstvo, ne 
samo mlado, temveč tudi 
starejše. Veliko je namreč 
projektov, kjer ljudje lahko 
sodelujejo in se na podlagi 
tega lahko njihovo stališče 
in interes do umetnosti 
spremenita.«

Posebej je Džakušičeva 
poudarila, da je letos fe-

stival poleg Mestne občine 
Celje podpiralo tudi mini-
strstvo za kulturo. Boris 
Oblišar je ob tem poudaril, 
da je festival zrasel kot odpi-
ranje umetnosti navzven, v 
prostor in neodvisnost, zato 
je marsikaterega umetnika 
v tem smislu zaznamoval. 
Letos je Oblišar na festi-
valu ponovil perfomans iz 
leta 2007 in pokazal, kako 
so teme večne še desetletja. 
Ob tem nasvet sodobnih 
umetnikov gledalcem: ni 
treba vsega vedno razumeti, 
včasih je dobro le pogledati, 
pustiti priučeno razmišlja-
nje in stopiti korak čez okvir 
logičnega.

Foto: GrupA

Dinozaver, ki je premaknil občinsko razmišljanje. (Foto: Franc Purg)

Bori Zupančič in Iza Pavlina sta letos predstavila Čačkalice.

Andreja Džakušič v perfomativni akciji Zrenje Željko Opačak v perfomansu Perspektiva

Matevž Starič je novi 
predsednik Gledališča 
Zarja Celje

Gledališče Zarja Celje ima novo 
vodstvo. Po 11 letih vodenja je Uroš 
Rošer predsednikovanje predal ko-
legu. Igralec Matevž Starič je postal 
novi predsednik, Uroš Rošer ostaja 
v gledališču kot podporni član.

»Predvsem si želim, da bi naše 
gledališče ostalo v vrhu ljubiteljskih 

slovenskih gledališč, saj ima že več 
kot 70-letno tradicijo. Želim si, da bi 
celotna skupnost postala zatočišče 
kulture na celjskem območju, želim 
si, da bi se povezali s celjskimi šo-
lami in dijakom približali gledališke 
deske,« je cilje predstavil novi pred-
sednik Matevž Starič, ki je že nekaj 
let tudi član gledališča.

Gledališče Zarja Celje se redno 
udeležuje Linahrtovega srečanja 
gledaliških skupin. Letos se je 

gledališče s predstavo Na kmetih 
prav tako prijavilo na srečanje, a 
se ni uvrstili na izborno srečanje. 
V gledališču ves čas skrbijo tudi za 
mlajšo generacijo gledališčnikov 
in to medgeneracijsko sodelovanje 
bodo ohranili.

Med poletjem bodo ljubiteljski 
gledališčniki mirovali, jeseni bodo 
pripravili nove predstave za novo 
sezono.

BGO

Četrta dimenzija Beti 
Bricelj

V Galeriji Kvartirna hiša Celje 
je še do konca meseca na ogled 
razstava Postojnčanke Beti Bri-
celj, ki zadnja leta navdušuje po-
znavalce geometrijske abstraktne 
umetnosti po svetu.

Beti Bricelj, ki je leta 2000 konča-
la študij slikarstva v ljubljanski šoli 
za risanje in slikanje, je v umetni-

škem in širšem kulturnem prosto-
ru prisotna že vrsto let. Bricljevo 
ves čas zanima izrazna govorica 
geometričnih likovnih vzorcev in 
barvnih kombinacij, ki v gledal-
čevem očesu ustvarjajo občutek 
gibanja in utripanja. Kot je ob celj-
ski razstavi zapisal kustos Dejan 
Mehmedovič, Bricljeva s svojimi 
slikami optično vsekakor pritegne, 
saj v njih udejanja iluzijo resnice.

BGO
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Literarno nagrado, ki jo po-
deljuje podjetje Fit media, bo 
prejel Ervin Fritz za življenjski 
pesniški opus, za razigranost 
pesniškega jezika in za pri-
spevek slovenski literaturi in 
umetnosti. Kot je v utemeljitvi 
zapisal Jože Volfand, je Frit-
zova poezija polna življenja, 
nabita z vsem, od nepopisnega 
vitalizma do intimne stiske mi-
nevanja. »Fritz je bil od nekdaj 

samosvoj pesnik, neke vrste 
samohodec na slovenski pe-
sniški sceni. Ko sem v zadnjih 
mesecih večkrat prebral njego-
vo zbirko poezije, sem v najino 
odločitev s Petrom Kolškom še 
bolj prepričan.«

Pesnik upora in 
intime
Kritik in urednik Peter 

Kolšek je veliko pisal o Er-

Da likovna dela osnovno-
šolcev ne sodijo le na šolske 
hodnike in v razrede, ampak 
tudi v prave galerije, v Šen-
tjurju že vrsto let dokazujejo 
z dogodkom, ki nosi naslov 
Moja razstava. Še eno razsta-
vo, tokrat ilustracij zgodb o 
vodi, so pred dnevi odprli v 
Galeriji Zgornji trg. Dela 16 
mladih likovnikov si je ogle-
dal priznan ilustrator Zvon-
ko Čoh in ustvarjalcem izdal 
nekaj nasvetov.

Tokrat se je pri organizaciji 
dogodka šentjurski izpostavi 
javnega sklada za kulturne 
dejavnosti pridružilo tamkaj-
šnje literarno društvo. Obe 
organizaciji letos namreč 
praznujeta 20 let. Ko so šen-
tjurski kulturniki razmišljali, 
kako bi skupaj praznovali 
in v praznovanje vključili še 
mlade, so v goste povabili 
pisatelja, pesnika, režiserja 
in igralca Andreja Rozmana 
Rozo. Ta je mladim ustvar-
jalcem pripovedoval zgodbe 
o vodi in vodnih bitjih. Vodja 

sklada Anita Koleša je poja-
snila, da so osnovnošolci že 
po nekaj minutah posluša-
nja pripovedi prijeli za liste, 
svinčnike in čopiče. »Nasploh 
želimo s to prireditvijo, ki jo 
pripravljamo že skoraj deset 
let, dati potrditev mladinski 
ustvarjalnosti. Želimo, da 
mladi vidijo, kako so njihova 
dela videti v pravem likovnem 
prostoru. Hkrati jih na nek 
način vzgajamo, da prihajajo 
v to galerijo, kjer skrbimo za 
kakovostne razstave. Želimo 
si, da bi jo obiskovali tudi, ko 
bodo odrasli.«

V umetnosti je 
treba vztrajati
Udeleženci delavnice so 

povedali, da so se na njej 
mnogo naučili, da so se 
odlično počutili in da so 
natančneje spoznali vlogo 
ilustratorjev v slikanicah in 
drugih literarnih delih. Nji-
hovo ustvarjanje si je z za-
nimanjem ogledal ilustrator 
in ustvarjalec animiranih fil-

mov Zvonko Čoh, ki izvira 
iz Rogaške Slatine in je med 
drugim prejemnik nagrade 
Prešernovega sklada, življe-
nje največkrat vdahne prav 
pripovedim Andreja Rozma-
na Roze. Nasploh ga bralci 
poznajo po tem, da dušo 
vdahne bitjem, predmetom, 
stvarem in pojavom.

Priznanega ilustratorja so 
dela mladih likovnikov očara-
la. »Sem ljubitelj slikarije, vse-
ga narisanega in dela, ki so jih 
narisali mladi, se mi zdijo zelo 
lepa. Vidi se, da so ustvarjalci 
različno stari. Sploh starejši 
so svoje ilustracije bolj na-
tančno izrisali.« Po njegovem 
prepričanju je poslanstvo ilu-
stratorja, da čim bolj poudari 
bistvo zgodbe. In da poudari 
podrobnost, ki daje zgodbi 
dodano vrednost.

Mladim je na dušo položil, 
da vse, kar narišejo, ni vedno 
dobro in da je treba biti rpi 
tem tudi malce samokritičen. 
Sicer pa jim je svetoval, da je 
tako pri likovnem ustvarjanju 

Naš sodelavec fotograf 
Andraž Purg na Krekovem 
trgu v Celju razstavlja svo-
je fotografije. K sodelovanju 
ga je povabil Zgodovinski 
arhiv Celje, ki je letos pri-
pravil tretjo serijo zunanjih 
panojskih razstav z naslo-
vom Fotograf – trenutek 
– zgodovina. Na razstavi 
je na ogled 20 fotografij z 
raznolikimi motivi.

Fotografija je pomemben 
del arhivskega gradiva. An-
draž Purg, ki se z njo ukvarja 
že dvajset let, je pomemben 
kronist časa in prostora v Ce-
lju. Izbor fotografij na razsta-
vi je zgolj drobec iz njegove 
ustvarjalnosti. Njegovo de-
setletno dokumentiranje je 

Zgodovinski arhiv Celje pre-
poznal kot zelo zanimivo za 
arhivsko dejavnost. Stalnost 
na terenu je porodila tudi 
naslov razstave. »Stalno ga 
vidim na terenu, kadarkoli 
se slišiva, mi pove, da je na 
terenu, in njegove razstavlje-
ne fotografije niso studijske 
fotografije, zato je naslov 
razstave logičen,« je razložil 
direktor Zgodovinskega arhi-
va Celje dr. Borut Batagelj.

Andraž Purg že približno 
desetletje pokriva dogodke 
za našo medijsko hišo Novi 
tednik in Radio Celje. Za raz-
stavo je zbral fotografije iz 
svojega začetnega obdobja 
fotografiranja, to je med le-
toma 2002 do 2012. »Nisem 

se dotaknil vseh elementov, 
za nekaj sva se morala z Bo-
rutom Batageljem odločiti, 
kajti v tem času se je nabralo 
res veliko zanimivih fotogra-
fij. Izbral sem tiste, na katere 
sem lahko vezal zgodbe,« je 
dodal Andraž Purg. Večina 
fotografij je nastala kot be-
leženje dogodkov, a včasih 
nastane kakšna tudi takrat, 
ko najmanj pričakuje. »Ko 
grem na teren z novinarjem, 
se kdaj zgodi, da mu rečem, 
naj takoj ustavi. Ne želim 
namreč zamuditi posebnega 
trenutka,« je zaključil avtor 
razstave, ki se pod fotografi-
je za naš medij podpisuje kot 
GrupA.

Foto: SHERPA

Letošnji zlatnik poezije bo dobil Ervin Fritz

»On je pesnik, ki nikoli ne popusti 
v svoji pokončni drži«

»Ko sva lani z zdaj že pokojnim žirantom Petrom 
Kolškom na mizo dobila knjigo Velika radost, v kateri 
so zbrane pesmi Ervina Fritza, sva ugotovila, da je to 
takšen življenjski opus, ki ga kot žiranta za zlatnik 
poezije ne moreva spregledati,« je utemeljitev, da je 
letošnji prejemnik zlatnika poezije pesnik Ervin Fritz, 
začel žirant Jože Volfand.

BARBARA GRADIČ OSET

Pesniški svet Ervina Fritza je življenje, radost v življenju z razkošno občutlji-
vostjo za vse, kar se dotika človeka in njegovega obstoja v družbi.

vinu Fritzu. Med drugim 
je zapisal, da spada Fritz 
med največje domače moj-
stre rimanega in sploh na 
prozodiji zgrajenega verza, 
enako tudi, da je Fritz pe-
snik upora, jeze in juriša 
na konkretnega naslovnika 
(kapitalizem). »Prav to šte-
vilni poznavalci sodobne 
poezije pogrešajo pri da-
našnji poeziji, da ji manjka 
ta naboj upora, krika proti 
vsemu tistemu, kar sodob-
ni čas prinaša. Premalo je 
opozarjanja na socialne 
stiske človeka v družbi. 
Fritz je pesnik intimne, a je 
hkrati pesnik, ki vidi člove-
ka v družbenem položaju. 
Pesnik je kritiziral čas so-
cializma in je imel zaradi 
tega težave in je bil kritično 

ocenjen. Kritičen je bil do 
umetniške scene, ki ni vi-
dela človekovega položaja v 
družbi, kritično je pisal tudi 
o kapitalizmu, kako ljudje 
bogatijo na račun drugega. 
Mislim, da je to njegova po-
sebna vrednost. Na umetni-
ški sceni je doživljal visoke 
prepreke, a je obstal. On je 
pesnik, ki nikoli ne popusti 
v svoji pokončni drži,« je še 
dodal Jože Volfand.

Ervin Fritz je leta 2006 že 
prejel Veronikino nagrado 
za najboljšo pesniško zbirko 
leta, za Ogrlico iz rad. Zlatnik 
mu bodo podelili zadnji te-
den v avgustu, ko bo strokov-
na žirija razglasila tudi naj-
boljšo pesniško zbirko leta in 
podelila Veronikino nagrado.

Foto: arhiv NT (SHERPA)

Razstava Andraža Purga bo na Krekovem trgu na ogled do 19. julija.

Andraž Purg je na terenu

Otroška dela na stenah galerije

Osnovnošolci so si z zanimanjem ogledali, kako so njihova dela in ustvarjanje njihovih sovrstnikov videti na stenah 
Galerije Zgornji trg.

kot v življenju nasploh dobro 
vztrajati. »Pokojni oče me je 
naučil, da ko se česa lotiš, ne 
smeš obupati, ko ti ne gre. 
Treba je zdržati in projekt do-
končati.« Po njegovem mne-

nju je ilustriranje romantičen 
poklic, a tudi garaško delo. 
»Težek je prvi korak, ko se je 
treba odločiti za kompozicijo, 
barve in oblike. Delo nato lah-
kotno steče, ko je vse »fajn« in 

ko misliš, da vse že veš. Potem 
pride zaključek, ko je treba 
risbe dodelati in ponovno za-
gristi v delo. Ko delo končaš, 
je seveda prava romantika.«

TS
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Neizkoriščene možnosti, ki jih ponujajo jezera in reke

Naravna osvežitev
na lastno odgovornost

V teh vročih dneh iščemo različno osvežitev. 
Jezera in reke v regiji so na dosegu roke, brez-
plačno kopanje marsikoga premami, da se raje 
kot za bazen odloči za namakanje v katerem od 
priložnostnih naravnih kopališč. Ta so redkokje 

urejena, zato je lahko skok v vodo na katerem 
od divjih kopališč tvegan že zato, ker voda ni 
nujno dovolj kakovostna niti ni upravljavcev in 
reševalcev iz vode, ki bi skrbeli za varnost. V 
regiji je svetel primer, kako je mogoče te stvari 

urediti, le Velenjsko jezero, drugod o tem raz-
mišljajo ali se le počasi lotevajo urejanja in se-
stavljanja ponudbe. Zbrali smo nekaj tovrstnih 
možnosti v regiji in načrtov, ki jih imajo občine 
v zvezi s tem.

Slivniško jezero je ma-
gnet za ribiče. Tudi drugi 
obiskovalci se z veseljem 
ustavijo na tako imeno-
vani Ramni plaži in si 
privoščijo pijačo s pogle-
dom na vodno gladino 
ali se udeležijo katere od 
prireditev. A kljub vsemu 
se zdi, da je to le drobec 
vsega, kar bi lahko ponu-
dilo slikovito območje ob 
vodi. V občini pravijo, da 
se jezero v turističnem 
smislu ne razvija zara-
di neurejenih lastniških 
razmerij.

Občina Šentjur je leta 
2014 sprejela občinski 
prostorski načrt. Na pod-
lagi študij, ki so bile izde-
lane leta 2007, je sprejela 
strategijo prostorske ure-
ditve na jezeru. Doslej je 
na območjih, kjer je imela 
pristojnost, uredila še in-
frastrukturo. Župan mag. 
Marko Diaci poudarja, da 
je lokalna skupnost tako 
opravila svojo »domačo 
nalogo«. Zdaj so zaseb-
ni lastniki tisti, ki lahko 
območje okoli jezera iz-
koristijo v korist celotne 
javnosti. Je pa, kot pou-
darja župan, vse skupaj 
zelo zapleteno predvsem 
zaradi spora glede lastni-
štva zemljišč med Skladom 
kmetijskih zemljišč in goz-
dov Republike Slovenije ter 
zasebno družbo. »Spor je 

na sodišču že nekaj let, 
postopki se vlečejo in to je 
glavni kamen spotike, za-
radi katerega turistični ra-
zvoj jezera miruje. Zasebni 
investitor, kdorkoli to že 
bo, se verjetno ne bo lotil 
projektov, dokler ne bodo 
urejena lastniška razmer-
ja glede zemljišč pod vodo. 
Upam, da bo spor čim prej 
razrešen, da se bo vedelo, 
kdo na tem območju pije 
in kdo plača.«

Po Diacijevem prepri-
čanju ima sicer Slivniško 
jezero ogromen turistični 
potencial. V občini ima-
jo veliko idej, kaj vse bi 
lahko tam postorili. Med 
drugim imajo gradbeno 
dovoljenje za ureditev 
kanalizacijskega omrežja 
na tem območju. Številne 
zamisli so pripravili tudi 
pod okriljem projekta Ra-
zvoj objezerskih obmo-
čij Savinjske regije, ki so 
ga pred časom zastavili 
skupaj še z nekaterimi 
drugimi občinami. Da bi 
občina uredila kakršno-
koli kopališče ali plažo, je 
po besedah šentjurskega 
župana trenutno nemogo-
če. »Ureditev kopališča je 
tudi naša želja. A tudi če 
pripravimo vse podlage, 
so prvi pogoj za njihovo 
uresničitev razrešena la-
stniška razmerja.«

TS

Poletna osvežitev bo vedno prijetnejša

Opazni premiki na 
Šmartinskem jezeru

Na Šmartinskem jezeru, ki 
predstavlja eno ključnih stra-
teških razvojnih možnosti ra-
zvoja turizma v mestni obči-
ni Celje (MOC), je v zadnjem 
obdobju mogoče zaznati 
pomembnejše premike. Tudi 
letos bo precej možnosti osve-
žitve in sprostitve na jezeru, 
še več jih bo v prihodnosti.

Pri čolnarni Muzelj si je 
mogoče sposoditi čoln, kajak, 
sup in pedolin, zanimivo je 
tudi območje ob pregradi, ki 
je predvideno za doživljajski 
center in kjer so že zdaj otro-
ško igrišče, kavarna Brkati som 
in javne sanitarije. Tam bo celj-
ska občina prav danes predala 
namenu novi skakalnici, ki ju 
je postavila s pomočjo nepo-
vratnih sredstev Evropskega 
kmetijskega sklada za razvoj 
podeželja.

Potem ko je celjska občina 
sklenila sodno poravnavo z 

Sodni spori 
zavirajo turistični 
potencial

Jezero s svojo deset kilometrov dolgo razgibano oba-
lo in z neokrnjeno naravo ponuja veliko neizkoriščenih 
priložnosti tudi za zasebnike, zato so bili v celjski občini 
veseli pobude domačinke Katje Čremožnik, ki je v svojem 
gozdu pripravljena postaviti raziskovalnico in na travniku 
igralnico. Otroci bodo v gozdu s pomočjo zemljevida in 
raziskovalne knjižice iskali živali in rastline, značilne za 
to območje. Iskanje ne bo samo zabavno, ampak bo tudi 
poučno, saj se bodo pri tem marsikaj naučili. Izvedeli bodo, 
kako pomembno je ohranjati biološko raznovrstnost na 
območju Šmartinskega jezera in kako lahko tudi sami z 
odgovornim ravnanjem prispevajo k zmanjšanju onesnaže-
vanja zraka, zemlje in vode. Odprtje Zelene raziskovalnice 
naj bi bilo septembra.

Šmartinsko jezero že zdaj ponuja veliko možnosti za poletno osvežitev, v prihodnje jih bo še več.

lastnikom Jezerske kraljice, 
ki kot mirujoče plovilo za-
radi tehnične neustreznosti 
že več let ni imela plovnega 
dovoljenja, ima obala jezera 
tudi lepšo podobo. Zaposleni 
v Režijskem obratu Mestne 
občine Celje so dotrajano lad-
jico oziroma obe plovili ter 
dotrajane pomole odstranili in 
vse skupaj odpeljali na Dinos. 
Stroški odstranitve so znašali 
9.700 evrov.

Občina želi prostor ob Šmar-
tinskem jezeru celovito ure-
diti in obiskovalcem ponuditi 
bogato športno in turistično 
ponudbo. Na območju okoli 
pristana namerava postaviti 
pomole za izplutje kajakov, 
kanujev, supov ter pomol, ki 
bi omogočal privez manjšim 
turističnim plovilom na ele-
ktrični pogon. Občina ima v 
načrtu tudi wake vlečnico za 
smučanje v vodi.

Voda primerna, a 
kopanje na lastno 
odgovornost
Ob visokih temperaturah 

si mnogi zaželijo tudi »kla-
sično« osvežitev v Šmar-
tinskem jezeru, plavanje in 
kopanje. Plaža ob jezeru 
trenutno še ni urejena, je pa 
mogoče pričakovati, da bo v 
prihodnosti. Obiskovalci se 
tako v jezeru kopajo na la-
stno odgovornost, je pa voda 
glede na rezultate vzorčenja 
takšne kakovosti, da je za to 
primerna.

V celjski občini so se za 
preverjanje kakovosti vode 
v Šmartinskem jezeru od-
ločili lani v sodelovanju z 
velenjskim podjetjem Euro-
fi ns Erico Slovenija, ki je v 
poletnih mesecih, od začet-
ka junija do konca avgusta, 
opravilo sedem vzorčenj. 
»Rezultati analiz vode iz 
Šmartinskega jezera kaže-
jo dobro kakovost glede na 
mikrobiološke parametre. 
Fizikalno-kemijski para-
metri ne odstopajo od nor-
male, prosojnost vode je le 
nekoliko zmanjšana zaradi 
kalnosti. Vidne nečistoče in 
prisotnost površinske gošče 
nismo zaznali v nobenem 
vzorčenju, prav tako ni bilo 
razrasti makroalg. Kisika je 
bilo v jezeru na površini do-
volj, prisotnosti mineralnih 
olj in fenolov nismo zaznali. 
Na podlagi analiz ocenjuje-

mo, da je voda primerna za 
kopanje,« so v sklepnem 
mnenju zapisali v Eurofi ns 
Erico Slovenija.

V celjski občini bodo tudi 
letos spremljali kakovost ko-
palne vode v Šmartinskem 
jezeru, na podlagi javnega na-
ročila bo stanje preverjal Naci-
onalni laboratorij za zdravje, 
okolje in hrano. Tako kot lani 
bo občina vse rezultate objavi-
la na svoji spletni strani.

Nadgrajevanje 
in urejanje 
infrastukture
Sicer pa ima celjska obči-

na še druge načrte, kar za-
deva urejanje rekreacijske 
in turistične infrastrukture 
na Šmartinskem jezeru. V 
načrtu je tako asfaltiranje 
parkirišča pri sanitarijah 
Runtole. MOC bo tudi na-
daljevala gradnjo pešpoti 
ob Šmartinskem jezeru. 
Projektno dokumentacijo 
že pripravlja. Trenutno je 
v izdelavi tudi projektna 
dokumentacija za ureditev 
obstoječega parkirišča pod 
pregrado, ki bo namenjeno 
parkiranju osebnih vozil, 
avtobusov in avtodomov. S 
parkirišča bo urejena ločena 
pot za dostop do navezoval-
ne ceste do gostinskega lo-
kala Brkati som. Projektna 
dokumentacija za parkiri-
šče za osebna vozila in av-
todome pri kmetiji Grad ob 
priključku ceste iz Prekorja 
je že izdelana. Občina ob 
Šmartinskem jezeru načrtu-
je tudi gradnjo kanalizacije, 
ko bo pridobila vsa zemlji-
šča, bo začela dela.

RG
Foto: GrupA

Slivniško jezero (foto: slovenia.info)
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Starejši Celjani se zagotovo spominja-
jo, da smo se nekoč kopali tudi v Savinji 
pod glavnim mostom, ki vodi v Laško. O 
kakšni oporečnosti vode ni bilo govora, 
včasih smo resda čudno zaudarjali, potem 
ko smo prilezli nazaj na breg, a hujšega 
ni bilo. Danes se nam ob misli na takšno početje malo naježi 
koža, čeprav je res, da je Savinja v zadnjih desetletjih precej bolj 
kakovostna. A za namakanje se večina odloči šele potem, ko se 
pripelje v kraje ob njenem zgornjem toku. Tam so domačini že 
davno »odprli« svoja kopališča, ki jih vedno bolj odkrivajo tudi 
turisti, ki si želijo okusiti naravno okolje neokrnjene narave in 
jih ne moti, da ni ne garderob ne stranišč, kaj šele česa drugega.

Podobno je ob večini jezer v regiji, kjer je kopanje lahko tve-
gano početje. Dejstvo je, da je ob slovenskih rekah, jezerih in 
morju kopanju namenjenih 48 naravnih kopališč, ki ustrezajo 
zakonsko določenim kriterijem za določitev naravnih kopalnih 
voda. Na teh odsekih pristojni državni laboratorij spremlja kako-
vost vode vsake 14 dni v času kopalne sezone. Na tem seznamu 
ni naravnih kopališč iz regije, čeprav si Velenjčani že nekaj časa 
prizadevajo, da bi se nanj uvrstili. Voda je dovolj kakovostna, da 
za kopalce ni bojazni, so prepričani vsi, ki se množično zgrinjajo 
na obalo jezera. Ponudba je res pestra in urejenost na ustrezni 
ravni, tudi za varnost čez dan je poskrbljeno. A vse to stane in 
ne tako malo. Brez evropskega denarja se zato večinoma sploh 
ne lotevajo tovrstnih projektov, ki zahtevajo kasneje tudi redno 
vzdrževanje.

Tudi Celjani so se od nekdaj kopali v svojem, Šmartinskem 
jezeru, čeprav, roko na srce, že njegova barva ne zbuja velikih 
skomin po osvežitvi. Bolj prijata sprehod po poti ob jezeru – v 
prihodnosti naj bi jo še podaljšali – in osvežitev v enem od 
lokalov. Morda so tudi zato načrti za razvoj ponudbe ob jezeru 
usmerjeni manj v kopanje in bolj v druge dejavnosti. V zadnjih 
letih je »Šmarjak« res dočakal nekatere premike pri urejanju, 
a vse to se dogaja zelo počasi. Morda bosta novi skakalnici, ki 
odslej stojita ob jezeru, pomenili preskok v novo obdobje nje-
govega urejanja. Kar je lahko tudi dvorezen meč, kot pri vseh 
naložbah v razvoj turizma: več ponudbe pomeni večji obisk, 
večjo gnečo vozil, več odpadkov in siceršnjega onesnaževanja, 
kar nazadnje mnoge odvrne, da bi prišli. Kako najti ravnovesje 
pri vsem tem, ko gre za razvoj turizma, je vprašanje, ki ga nismo 
razrešili niti na državni ravni, kaj šele na lokalni.

Dober primer Velenjskega jezera

Urejena osvežitev,
ki privablja množice

Med vodnimi površina-
mi, ki v regiji že uspešno 
izkoriščajo svoj turistični 
potencial, je zagotovo Ve-
lenjsko jezero. Tega je lani 
obiskalo približno 80 tisoč 
obiskovalcev. Pritegnejo jih 
urejeno kopališče, različne 
možnosti športih dejavno-
sti, brezplačno parkiranje, 
gostinska ponudba, nenaza-
dnje tudi številni dogodki.

Mestna občina Velenje 
(MOV) spremlja kakovost 
vode tamkajšnjega jezera od 
leta 2012, in sicer vsaj šestkrat 
letno. »Rezultati so ves čas 
ustrezni in voda je primerna za 
kopanje. Tako kaže tudi prva le-
tošnja meritev,« pravi vodja ka-
bineta župana mag. Saša Sevč-
nikar. Ker sta v vodi molibden 
in sulfat, pristojno ministrstvo 
Velenjskemu jezeru doslej še ni 
podelilo statusa kopalne vode. 
Kot nam je lani poleti pojasnil 
direktor podjetja Eurofi ns Eri-
co mag. Marko Mavec, noben 
od teh elementov človeku ne 

Za Zgornjesavinjčane in njihove obiskovalce je precej 
pomembno naravno kopališče reka, po kateri je dolina 
dobila ime. V vročih dneh je mogoče v Savinji opaziti 
kopalce že med vožnjo po glavni cesti. »Kopanje v bistri 
in čisti Savinji je eno najlepših doživetij, ki jih lahko 
človek doživi,« je prepričana predsednica Turističnega 
društva Rečica ob Savinji Urška Selišnik.

Vonarsko jezero je mejno 
jezero med Slovenijo in Hr-
vaško. Nekoč je služilo za 
uravnavanje Sotle, kasneje 
so ga izpraznili, trideset let 
kasneje bo mogoče z novimi 
načrti postalo turistično spet 
zanimivo tudi za kopalce.

Osušeno Vonarsko jezero 
zdaj privablja številne kolesar-
je in sprehajalce, saj je ob njem 
speljana zanimiva kolesarska 
pot od Podčetrtka do Rogaške 
Slatine. A vizija občin Rogaška 
Slatina in Podčetrtek je, da bi 
se ob njem ustavili tudi tisti, ki 
bi se želeli v njem ohladiti ozi-
roma ob njem spiti kavico ter 
uživati ob pogledu na mirno 
jezersko gladino.

Najprej sta se mejni sloven-
ski občini v sodelovanju s hr-
vaškima odločili, da bi jezero 
uredili za zmanjšanje poplav-
ne nevarnosti na območju reke 
Sotle na obeh straneh meje. 
Prvi del nastajanja jezera se je 
z nekaj meseci zamude konč-
no začel, in sicer posodobitev 

in nadgradnja zapornice. A 
občini Podčetrtek in Rogaška 
Slatina imata z jezerom tudi 
velike turistične načrte in pri-
čakujeta z njim podvojitev šte-
vila nočitev gostov. Občina Ro-
gaška Slatina na omenjenem 
območju načrtuje vzpostavitev 
Turistično-rekreacijskega cen-
tra Vonarje, ki bi zajemal resta-
vracijo, gostišče, športna igri-
šča za odbojko, tenis in mali 
nogomet, muzej oziroma Učni 
center Obsotelja, pomol ter na-
stanitvene zmogljivosti v avto-
kampu in apartmajih. Če bo 
Vonarsko jezero obsegalo pr-
votno površino, bo veliko 104 
hektarje, kar je 40 hektarjev 
manj od Blejskega jezera. Ker 
leži jezero v območju Nature 
2000, ki je ekološko pomemb-
no območje, bomo morale ob-
čine smele cilje uskladiti z zah-
tevami zakonodaje, ki varuje 
naravne vrednote državnega 
pomena.

BGO
Foto: Občina Rogaška Slatina

OB ROBU

Množičnost 
ali butičnost?

TATJANA CVIRN

Zemljišče, kjer sta Velenjska plaža in parkirišče, je od leta 2012 v lasti Mestne občine 
Velenje. Del, kjer so parkirišča in kamp, je v lasti Premogovnika Velenje. Bo skušala 

občina pridobiti tudi zemljišča v lasti premogovnika? »Vse je stvar morebitnega 
dogovora v prihodnosti,« je pojasnila Saša Sevčnikar. (Foto: Aleksander Kavčnik)

škodi. Sta pa problematična 
glede na kriterije za ekološko 
stanje voda. Sulfat na primer 
zavira rast alg in ni koristen za 
prehranjevalno življenjsko ve-
rigo. Tako občinska pobuda o 
ureditvi statusa kopalne vode 
še vedno čaka na odločitev mi-
nistrstva.

Preživljanje prostega 
časa ni težava
V sezonah, ko je bilo več 

vročinskih valov, je na jezero 
prišlo tudi skoraj 100 tisoč obi-
skovalcev. »Največ jih je pri-
šlo iz Ljubljane, Celja, Kampa 
Menina, s Ptuja, iz Maribora 
in Kranja. Vračajo se v več 
kot 60 odstotkih. Poleg pla-
že obiščejo še Muzej premo-
govništva Slovenije, mestno 
središče, Muzej Velenje na 
Velenjskem gradu. Med tisti-
mi, ki v občini prenočijo, je 70 
odstotkov tujcev,« je pojasnila 
Sevčnikarjeva.

Ob Velenjski plaži je ozna-
čen velik kopalni pas, znotraj 

katerega je dovoljeno kopanje. 
Za varnost kopalcev tam vso 
kopalno sezono, od konca ju-
nija do sredine septembra, od 
10. ure zjutraj do 21. ure zve-
čer vsak dan skrbi reševalec iz 
vode. Kopalci se sicer kopajo 
na lastno odgovornost.

Ob jezeru je na voljo veliko 
travnate površine, v neposredni 
bližini plaže je kamp, obisko-
valci si lahko izposodijo supe, 
kanuje, po jezeru se lahko 
zapeljejo s pletnjo ali se lahko 
rekreirajo na kateri od številnih 
sprehajalnih poti. V neposredni 
bližini so igrišča za golf, mini-
golf, tenis. Uporaba vodnega 
parka je brezplačna, prav tako 
je obiskovalcem na voljo brez-
plačna izposoja ležalnikov in 
senčnikov, tudi s parkiranjem 
ob plaži nimajo stroškov. Sicer 
pa se na Velenjski plaži vsako 
leto zvrsti do 60 dogodkov in 
koncertov, ki jih organizirajo 
različni organizatorji. Mestna 
občina na začetku sezone orga-
nizira prireditev Skok v poletje.

160 tisoč evrov za 
vzdrževanje
MOV skrbi za urejene trav-

nate površine, košnjo trave, 
odvoz odpadkov, denar na-
menja za reditelje in reševal-
ce iz vode, prav tako najema 
reditelje, ki usmerjajo promet 
in skrbijo za urejeno parkira-
nje. Skrbi za to, da so javne 
sanitarije na plaži očiščene 
in ustrezne ter da so na voljo 
ustrezne kabine za preobla-
čenje. Poleg tega skrbi za ob-
novo pontonov. Občina tako 
letos za vzdrževanje plaže na-
menja 160 tisoč evrov. Je tudi 
lastnica gostinskega lokala in 
štirih manjših hiš na plaži. Te 
zainteresiranim gostincem 
dodeljuje v najem na podlagi 
javnega razpisa.

Pred časom so v občini 
predstavili tudi ambiciozne 
načrte tujega investitorja, 
britanskega fi lmskega pro-
ducenta Kenta Walwina, ki 
namerava na jezeru graditi 
prvi hotel na vodi. Po bese-
dah Saše Sevčnikar je nje-
gova ideja še vedno živa. 
Walwin trenutno pridobiva 
dovoljena in soglasja, pri pri 
čemer mu pomagajo tudi v 
občinski upravi.

TS

Kopalci v Vonarskem 
jezeru leta 2021?

Hladna Savinja postaja v teh 
dneh vedno bolj prijetna za 
osvežitev.

Najlepše štajersko naravno kopališče?
teske ob vstopu v Zgornjo 
Savinjsko dolino do Luč. 
Višje, na Solčavskem, je Sa-
vinja hladnejša in plitvejša. 
Ob reki imajo domačini tudi 
zasebne piknike.

Večina tistih, ki uživajo 
ob Savinji, je domačinov. 
Največ tujcev je ob kopali-
šču oziroma ob urejenem 
jezeru v Kampu Menina, 

kjer je v poletnih dneh zelo 
živahno. V jezeru je voda iz 
Savinje. »Moram reči, da Sa-
vinja v poletnih mesecih živi 
svoje življenje. Mi domačini 
uživamo z njo, ob njej in v 
njej,« je še povedala predse-
dnica Turističnega društva 
Rečica ob Savinji.

BJ
Foto: GrupA

»Res je tudi, da mora ime-
ti kopalec trdo kožo, saj je 
reka v teh dneh še precej 
hladna,« je dodala Selišni-
kova. Kopanje je povsod na 
lastno odgovornost. Predse-
dnica obžaluje, da ob Savinji 
urejenih uradnih kopališč še 
ni. Občina Rečica ob Savi-
nji ima v proračunu nekaj 
denarja za raziskave, ki bi 
omogočile pridobitev statu-
sa kopalne vode v Savinji, in 
sicer pri trnovškem mostu. V 
dolini postaja Savinja vedno 
čistejša, saj je bila predlani v 
mozirskih Lokah postavljena 
skupna čistilna naprava mo-
zirske, nazarske in rečiške 
občine. Novo čistilno napra-
vo ima od lani tudi Ljubno, 
kmalu naj bi jo pridobile tudi 
Luče.

Po Zgornji Savinjski doli-
ni so povsod, kjer je ugoden 

dostop k reki, skupine ko-
palcev in drugih, ki uživajo 
v čudoviti naravi. Kopalce 
je mogoče videti vse od so-
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Prometne nesreče s hudimi 
poškodbami

V petek ob približno 15.30 so policisti v Vinski Gori obravnavali prometno nesrečo, v kateri 
so bila udeležena tri osebna vozila. 32-letni voznik je zapeljal na nasprotno smerno vozišče 
in najprej trčil v osebno vozilo voznika, ki je pravilno pripeljal nasproti, in nato še v osebni 
vozili dveh voznic. Obe voznici, stari 46 in 57 let, sta se v trčenju lažje poškodovali, 32-letni 
povzročitelj se je poškodoval huje.

Približno uro kasneje so hujšo prometno nesrečo obravnavali tudi v Šentjurju. 18-letna 
voznica osebnega vozila, ki je vozila iz smeri Šentjurja proti Stopčam, je v bližini kmetijske 
šole zapeljala na levo smerno vozišče in trčila v tovorno vozilo, s katerim je nasproti pripeljal 
50-letni voznik. 18-letna voznica se je v trčenju hudo poškodovala, njen 18-letni sopotnik je 
bil poškodovan lažje.

Isti dan malo pred 19. uro so prometno nesrečo s hudimi telesnimi poškodbami policisti 
obravnavali še na odseku Luče–Mozirje. V 40-letnega voznika osebnega vozila je trčila voznica 
osebnega vozila, ki je zapeljala na nasprotno smerno vozišče in po trčenju odpeljala, ne da bi 
ustavila. 49-letno povzročiteljico, ki je kazala očitne znake alkoholiziranosti, so policisti izsledili 
v Lučah. Voznica je odklonila preizkus z alkotestom, zato so ji odredili strokovni pregled in jo 
pridržali. 40-letni voznik, v katerega je povzročiteljica trčila, se je v trčenju hudo poškodoval. 
Policisti v tem primeru zbirajo obvestila zaradi suma storitve kaznivega dejanja nevarne vožnje.

NT

Več tatvin in zasegov drog
Na ulici Pod gabri v Celju je neznan storilec z osebnega vozila ukradel obe registrski tablici. 

Prav tako so policisti v Celju obravnavali tatvino kolesa z motorjem znamke Gilera Runner 
50 in registrskih številk CE C1-728. Lastnica je vozilo parkirala in zaklenila na parkirišču pri 
železniški postaji.

V ponedeljek zjutraj so bili policisti obveščeni o vlomu v skladišče na Partizanski cesti v 
Velenju. Storilec je ukradel dve kosilnici na nitko, motorno žago, kotno brusilko, več motornih 
škarij za rezanje žive meje in več puhalnikov listja.

V petek so obravnavali več manjših zasegov prepovedanih drog. Največ je bilo konoplje, 
hašiša in tabletk ekstazija.

NT

Močno deževje povzročalo 
nevšečnosti

V soboto popoldne je močno deževje povzročalo težave tudi na našem območju. V Skornem 
pri Šoštanju je hudourniška voda zalila vozišče in nekaj hiš. Plazovi so ovirali promet v Lešju, 
Lokovici in na cesti med Velenjem in Mozirjem. Zaradi poplavljenega vozišča je bila cesta 
za ves promet zaprta tudi v Pirešici. Na cesti med Laškim in Hotemežem so promet ovirali 
drevesa, ki so se zrušila na cesto, ter večje količine peska, ki ga je voda prinesla na vozišče. 
Voda je zalila tudi več hiš v Laškem.

Tudi nedeljsko jutro so zaznamovale težave, povezane z močnimi nalivi, in sicer predvsem 
na območju Šmarja pri Jelšah in Rogaške Slatine. Voda je zalila več cest, stanovanjskih hiš 
in objektov. Voda je težave povzročala tudi drugod na našem območju.

NT

Preiskovalni sodnik Okro-
žnega sodišča v Celju je v po-
nedeljek zaslišal 29-letnega 
Sebastiena Abramova, ki je 
osumljen, da je marca 2015 
umoril 24-letno Saro Veber. 
Abramov, ki je v priporu 
zaradi druge zadeve, je po-
dal pisni zagovor, v katerem 
vztraja, da je šlo za nesrečo, 
je za STA povedal njegov od-
vetnik Žiga Podobnik.

Tragični dogodek, zaradi 
katerega je umrlo tedanje de-
kle osumljenega Sara Veber, 
se je pred približno štirimi leti 
zgodil v hiši njenih staršev v 
okolici Žalca. Osumljeni, ki se 

je v času dogodka imenoval 
Sebastjan Colarič, je dogodek 
ves čas opisoval kot nesrečo, 
ki naj bi se zgodila med čišče-
njem puške. Pri tej razlagi je 
vztrajal tudi v ponedeljek. Pre-
iskovalni sodnik je na predlog 
tožilstva odredil enomesečni 
pripor za Abramova. Odločitev 
o tem priporu trenutno miruje, 
ker je Abramov že v priporu v 
Ljubljani zaradi sumov, pove-
zanih s spodletelo zavarovalni-
ško goljufijo z odrezano roko. 
Ljubljansko okrožno sodišče 
je za Abramova pripor v tej za-
devi nazadnje podaljšalo do 6. 
avgusta letos.

Okoliščine smrti Sare Veber 
so policisti preiskovali vse od 
tragičnega dogodka pred šti-
rimi leti, najprej kot nenakle-
pno kaznivo dejanje povzro-
čitve smrti iz malomarnosti, 
štiri leta po dogodku pa so 
celjski kriminalisti Abramova 
konec aprila letos kazensko 
ovadili. Celjsko tožilstvo je 
zahtevo za preiskavo vložilo 
24. maja letos zaradi uteme-
ljenega suma, da je Abramov 
storil kaznivo dejanje umora 
iz nizkotnih razlogov in na 
zahrbten način. Grozi mu do 
30 let zapora.

NT

Pripor zaradi suma storitve več kaznivih dejanj

Ovaden stari znanec policije

S kombiniranim vozilom, 
za katerega je bilo ugotovlje-
no, da je bilo ukradeno na 
območju Italije, na njem so 
bile nameščene druge registr-
ske tablice, sta se osumljeni 
in eden od sostorilcev odpe-
ljala proti Medlogu, kjer ju 
je opazila policijska patrulja. 
Ko je 28-letnik, ki je bil za 
volanom, opazil policiste, je 
pospešil hitrost in zapeljal na 
avtocesto proti Ljubljani. Ko 
je opazil, da mu sledijo polici-
sti, je na avtocesti polkrožno 

obrnil in odpeljal nazaj proti 
Celju. S tem je ogrožal sebe 
in ostale udeležence v ce-
stnem prometu. Med vožnjo 
je izmenično pospeševal in 
močno zaviral. V določenem 
trenutku je vozilo ustavil na 
odstavnem pasu, pri čemer 
je sopotnik pobegnil, 28-le-
tnik pa je silovito vzvratno 
trčil v policijsko vozilo, ki je 
ustavilo za njim, ter s tem po-
licistoma onemogočil nadalj-
njo vožnjo. Nato je odpeljal 
naprej v nasprotni smeri. Ko 

28-letni moški z območja Policijske uprave Koper 
je osumljen, da je sredi marca letos z za zdaj še ne-
znanima sostorilcema v nočnem času vlomil v prosto-
re trgovskega podjetja v Celju. Osumljeni so najprej 
odstranili zaščitno ograjo, onesposobili kamere in 
uničili vrata. Ukradli so za približno 34 tisoč evrov 
različnih cigaret. Podjetju so s poškodovanjem kamer, 
ograje in vrat povzročili še za približno 6 tisoč evrov 
materialne škode.

je 28-letnik opazil še drugo 
patruljo, je skočil iz vozeče-
ga vozila in peš pobegnil. S 
takšnim ravnanjem je močno 
ogrožal ostale voznike, ki so 
pravilno vozili po avtocesti. 
Policista, v katera je trčil, sta 
bila lažje poškodovana.

Iz PU Celje so sporočili, da 
so v teh dneh osumljenemu 
odvzeli prostost in ga kazen-
sko ovadili zaradi suma sto-
ritve kaznivih dejanj velike 
tatvine, nevarne vožnje v ce-
stnem prometu in preprečitve 
uradnega dejanja ali mašče-
vanja uradni osebi. Preisko-
valni sodnik mu je odredil 
pripor.

28-letnik je bil po podatkih 
policije v preteklosti že ova-
den in pravnomočno obsojen 
storitve kaznivih dejanj veli-
ke tatvine, nasilništva, poško-
dovanja tuje stvari in povzro-
čitve splošne nevarnosti.

Vir: PU CeljeFotografija je simbolična.

Fant utonil med nočnim 
kopanjem

V Velenjskem jezeru je v noči s petka na soboto utonil 22-letni fant, so v soboto 
potrdili v celjski policijski upravi. Približno ob 2.25 je šel plavat in se ni vrnil na plažo 
ob jezeru. Posredovali so velenjski gasilci in reševalci podvodne reševalne službe. Ti 
so preiskali območje in našli fanta, ki ni več kazal znakov življenja.

Prve ugotovitve kažejo, da ni šlo za nasilno dejanje, natančen vzrok smrti bo pokazala 
odrejena sanitarna obdukcija.

22-letni fant, ki je bil v družbi ob jezeru, se je ponoči odločil, da bo zaplaval. Ker se 
ni vrnil iz vode, so prijatelji o tem obvestili policijo. Posredovali so tudi velenjski gasilci 
in reševalci podvodne reševalne službe, ki so fanta našli približno ob 4. uri, ko ni več 
kazal znakov življenja.

NT

Velenjsko jezero

Abramov vztraja, da je šlo za 
nesrečo
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Rubriko pripravlja 
Osrednja knjižnica Celje.
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Dr. Milko Mikola

Westni – celjski veleindustrialci

ALBUM S CELJSKEGA

Ta stavka je v povojnem 
obravnavanju stavkovnega 
gibanja v Celju v obdobju 
med obema vojnama doživela 
daleč največ pozornosti, kar 
lahko v veliki meri pripišemo 
temu, da je pri njenem orga-
niziranju in vodenju imel od-
ločilno vlogo komunist Franc 
Leskošek Luka. Zaradi tega je 
opisovanje te stavke, kot so 
ga podali nekateri zgodovi-
narji v obdobju socializma, 
treba obravnavati z določeno 
rezervo. Nekateri njeni udele-
ženci so namreč po nastopu 
demokratičnih sprememb v 
Sloveniji izrazili prepričanje, 
da zanjo pravzaprav sploh ni 
bilo pravih razlogov in da je 
bila umetno inscenirana. Po 
njihovem mnenju je vse niti 
stavke iz ozadja vlekel komu-
nist in tajnik Zveze kovinar-
skih delavcev Jugoslavije za 
Dravsko banovino Franc Le-
skošek Luka. Glavni namen 
stavke naj bi bil »na vsak 
način ustvariti razdor med 
delodajalcem in delavci«. 
Leskošek oziroma skupina 
komunistov sta po njihovem 
prepričanju »delavce »izkori-
stila za lastno politično pro-
mocijo«.

Večina nekdanjih delavcev 
tovarne emajlirane posode 
je Westne ohranila v lepem 
spominu. Mnogi so se spo-
minjali, kako jim je bil Adolf 
Westen ml., če so se znašli v 
stiski, pripravljen pomagati. 
Na njegovih rednih obhodih 

po tovarniških halah (to je 
počel vsak dan) so se delavci 
lahko obrnili nanj s prošnjo 
za pomoč, še posebej ko so 
želeli prositi za kredit ali kaj 
podobnega. Zelo je cenil tudi 
svoje nameščence, zlasti stro-
kovnjake. Dipl. inž. Rafael 
Ajdnik, ki je pred vojno služ-

boval v Westnovem podjetju, 
je na primer povedal, da je 
vsakič, ko jih je imel Westen 
namen obiskati, svoj obisk 
najavil vsaj dan prej.

Kot v svojem delu Dva ti-
soč let železarstva na Gorenj-
skem navaja Ivan Mohorič, 
eden redkih slovenskih zgo-

dovinarjev, ki je o Westnih 
pisal objektivno, je bilo edino 
merilo, po katerem so Westni 
v svojih podjetjih vrednotili 
delavce, njihova uspešnost, 
delavnost in lojalnost. Mez-
de so bile v Westnovi tovarni 
emajlirane posode višje, kot 
so bile na primer v Cinkarni 

in drugih celjskih podjetjih. 
Tudi za higieno je bilo v 
Westnovem podjetju dobro 
poskrbljeno. Vsak obrat v 
tovarni je imel svojega čistil-
ca, ki je sproti čistil prosto-
re, Westen je red in čistočo 
osebno nadziral. Leta 1936 
je Westnovo podjetje dobilo 

tudi svojo obratno ambulan-
to. Westnovi delavci so imeli 
možnost dokvalifikacije za 
različna delovna opravila, 
predvsem mladi in sposobni 
delavci so se lahko udeležili 
različnih tečajev in speciali-
zacij, namenjenih izpopol-
njevanju za delo z različnimi 
stroji.

Skrb Westnov za svoje de-
lavce in uslužbence se je ka-
zala tudi v tem, da so zanje 
gradili stanovanja. Tako je ob 
podržavljenju leta 1945 We-
stnovo podjetje imelo v Celju 
za svoje delavce in uslužben-
ce 36 hiš z 222 stanovanji.

Spričo navedenega je bila 
zaposlitev v Westnovem pod-
jetju privilegij. Ni čudno, da 
so bili nekateri, zato da bi v 
njem dobili službo, njegovim 
uslužbencem celo pripravlje-
ni dati podkupnino.

Takšen odnos, kot ga je 
imel Adolf Westen ml. do de-
lavcev v celjski tovarni emajli-
rane posode, je imel tudi nje-
gov brat Avgust do delavcev v 
jeseniški železarni. Ravnatelj 
Kranjske industrijske družbe 
dr. inž. Herman Klinar je izja-
vil, da mu je Avgust Westen 
ob neki priložnosti povedal, 
da namerava ob praznovanju 
75-letnice ustanovitve Kranj-
ske industrijske družbe je-
seniško železarno izročiti v 
njej zaposlenim delavcem in 
nameščencem.

Se nadaljuje …

Westnova vila pod Golovcem, v kateri so bila stanovanja za uslužbence.
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Terminal
»Fatalna blondinka in njen plen.« Film Terminal je kot 

eksperiment v mešanju elementov. Vzemite Mesto greha 
(Sin City) in dovolite, da ga piše nekdo, ki zakasnelo rad ko-
pira zgodnjega Quentina Tarantina; tako dama, za katero bi 
ubijali (ali bili ubiti), postane Margot Robbie v polni maniri 
Harleyja Queena. Režira naj Nicholas Winding Refn (neon, 
neon.) Potem iztrgajte čim več zgodbenih trnkov iz filma in 
jih nadomestite z dialogi, ki predvsem želijo pokazati, kako 
načitan je scenarist, in manirami igre, ki so pravcata študija, 
kako biti »kul« na račun popolnoma ničesar. Terminal, sama 
sebi namenjena zapletenost, ki povzroča glavobol, je dovolj 
dobro posnet film – in končni tvist vsebuje nekaj moči. Toda 
čakanje na konec je kot čakanje na vlak ob štirih zjutraj.

OCENA: 3 / 10

Ant-man in Osa
»Ali nalašč v vsak stavek vstavite besedo kvantum?« Prej-

šnji film Marvelove super soap opere Maščevalci (The Aven-
gers) je bil epska tragedija s tleskanjem prstov. Ant-man 
in Osa je sad kontraprogramiranja; lahkotna ZF-komedija 
z veliko šal na račun velikosti (ne nujno ega). Nemogoče 
je (skoraj vedno) uporabljeno kot vir šal. Če računate, da 
smeh ponavadi pomeni korak k sprejemanju tistega, čemur 
se smejimo, se torej Marvel še vedno drži agende polagalca 
preproge k naši vedno bolj tehnološki prihodnosti. V tem 
pristopu nekaj »norosti slabih stripov« prav nič ne škodi, 
prej obratno, prinese svežino. Po drugi strani ta svežina 
nima prav več teže kot kratek poletni vetrič.

OCENA: 6 / 10
PETER ZUPANC

Sicario 2: Vojna brez pravil (Sicario 2: 
Day of the Soldado)
Mehiški karteli začnejo trgovati s teroristi po vsej ameriški 

meji. Za boj proti kriminalu se zvezni agent Matt ponov-
no poveže z Alejandrom, ki v prtljagi nosi zločinsko prete-
klost … Pomembno: tudi v nadaljevanju akcijske drame filma 
igrata Benicio Del Toro in Josh Brolin.

Na obali Chesil (On Chesil Beach)
Edward in Florence na obali Chesil preživljata medene 

tedne. Toda njuno ljubezen kalita negotovost in strah pred 
poročno nočjo … Pomembno: slaven britanski pisatelj Ian 
McEwan je zgodbo priredil po lastnem romanu, v drami igra 
Saoirse Ronan. Kje: Film pod zvezdami / art mreža.

(PZ)
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474

Vroča imena v 
poletnem hitu Vroče

Slovenija ima talent, priljubljen televizijski šov, je bila v 
preteklih letih pokazatelj, koliko talenta premoremo Slo-
venci. Za mnoge glasbenike je pomenila pomemben korak 
na poti do uspeha.

To poletje se v skladbi Vroče predstavljajo prav tisti, ki 
so po oddaji uspešno nadaljevali glasbeno pot. Za vroče 
glasbene ritme so tako poskrbeli BQL (Anej in Rok Piletič), 
Isaac Palma, Klara Jazbec, Luka Sešek, Nika Zorjan, Lina 
Kuduzović in Luka Basi.

Za Petrom Lovšinom je 
štirideset let pevske kariere, 
izdal je pet albumov s Pankr-
ti, tri s Sokoli in kar deset sa-
mostojnih albumov. Oktobra 
bo filmski prostor obogatil s 
celovečernim glasbeno-do-
kumentarnim filmom Pero 
Lovšin – Ti lahko.

Film pripoveduje zgodbo 
o Lovšinu, prvi punk zvezdi 
nekdanje vzhodne Evrope. 
Govori o njegovem ustvarja-
nju glasbene in tudi neglas-
bene slovenske zgodovine. 
Od uporniškega anarhizma 
sedemdesetih let prejšnje-
ga stoletja, osamosvajanja 
in demonstracij na Kongre-
snem trgu v Ljubljani do 
evropskega nogometnega 
prvenstva leta 2000 v Am-
sterdamu in do današnjih 
dni. Kamera Lovšina spre-
mlja med nastopi v majhnih 
slovenskih mestih – s Pankr-

Maja Oderlap je predstavila Zaljubljene pesmi. »V ven-
ček sem povezala kar štiri ljubezenske uspešnice, ki jih 
je nekdaj napisal legendarni Brendi. Skladbe so Pošlji mu 
veter pozdrav, Govorijo, da bo drugi prstan dal, Naj ustavi 
se korak in Sanjam. To so res ljubezenske pesmi, ki so 
zaznamovale mojo mladost. Prepevala sem jih kot majhna 
deklica.« Majo je kasneje v svojo spremljevalno skupino 
Brendi tudi povabil. »Bil je eden tistih avtorjev, ki je v vsako 
pesem dal delček sebe, del svojega srca. Obenem je bil tudi 
moj vzornik in dober prijatelj. Vesela sem, da sem s svojo 
ekipo odličnih glasbenikov ponovno obudila te legendarne 
pesmi, ker sem prepričana, da bodo tudi mnoge poslušalce 
vrnile nekaj let nazaj. Hkrati tako vsi skupaj ohranjamo 
spomin na enega najboljših slovenskih avtorjev.«

Na večjih glasbenih odrih Majo spremlja skupina Power 
band. Pri nastajanju nove podobe pesmi so sodelovali 
mnogi glasbeniki, posneta je bila v studiu Lendero&Co. 
Za videospot je poskrbela produkcijska ekipa televizije 
Veseljak.

Foto: Marko Delbelo Ocepek

Film o Peru Lovšinu

ti na Dunaju in na velikem 
odru Cankarjevega doma.

V filmu nastopajo Pero Lo-
všin, Pankrti, Big Foot Mama, 

Prismojeni profesorji bluesa, 
Glen Matlock (Sex Pistols), 
Birsa Brothers, Španski borci 
in Darja Lovšin, Matej Lovšin, 

Igor Vidmar, Gregor Tomc, 
Peter Mlakar, Borut Mehle 
in Žare Pak. Režisersko delo 
je opravil Jani Sever.

Maja Oderlap obudila Brendijeve 
pesmi

Nabiranje borovnic, poletje 1964
Fotografija je spomin na pohod in na-

biranje borovnic, ki je bilo v zgodnjem 
poletju 1964 organizirano v okviru po-
čitniškega varstva po obronkih Anskega 
vrha nad Celjem proti Petričku. Borov-
ničke smo nabirali v emajlirane lončke 
tovarne Emo in keramične »šalice«, ki 

jih je izdelovala tovarna Kili v Libojah. 
Po nabiranju je sledila tudi malica, svež 
bel kruh in malinovec, a tudi posodice 
s sveže nabranimi borovničkami smo 
pridno izpraznili.

Prispevala: Lidija Žvižej v okviru ak-
cije Zbiramo spomine na šolske dni. 

Rubriko pripravlja: Domoznanski od-
delek Osrednje knjižnice Celje; info: 03 
426-17-36 (Srečko Maček).

Medijski pokrovitelj: Novi tednik; vir: 
www.kamra.si, Album Slovenije – oseb-
ni spomini 20. st.
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Hvar – kralj dalmatinskih otokov

8-dnevne počitnice
z avtobusnim prevozom
21.7. in 28.7.  457 € | 14.7., 4.8., 11.8. in 18.8. 434 €
Otrok do 12 let 75 € na odhodu 14. 7., 105 € na odhodu 30. 6. in 4. 8.

VKLJUČENO:
prevoz z udobnim turističnim avtobusom
trajektni prevoz (Split-Hvar-Split)
nastanitev v dvoposteljnih sobah z balkonom 
na morsko stran v Adriatiq Resort Fontana ** v Jelsi
7 x polpenzion (samopostrežni zajtrk in večerja)
izleti po programu: mesto Hvar in Vrisnik, 
večerni izlet v mesto Hvar, izlet z ladjico
kosilo s kozarcem vina na izletu z ladjico do Pokrivenika
1 x tedensko ribja večerja v resortu
degustacija vina, pršuta, sira in oljčnega olja
turistična taksa in organizacija potovanja

Odhodi ob nedeljah. Vstopna mesta: Maribor in Ptuj.
Cene veljajo na osebo ob nastanitvi dveh oseb v dvoposteljni sobi. 
Ponudba velja za rezervacije do 15. 6.

VKLJUČENI TRIJE IZLETI
ODHOD AVTOBUSA IZ CELJA
Otrok do 12 let od 75 €

Rezervacije in informacije:
Stanetova 20, Celje: 03 425 46 40
Citycenter, Celje: 03 425 46 30
Klicni center: 02 220 80 44

od 
434 €

AKTUALNA PONUDBA

Hvar – kralj dalmatinskih otokov

8-dnevne počitnice od 
434 €

»Bodite zdravi in veseli!« je 
prijazen pozdrav domačinov na 
Hvaru. Kdo ve, morda k njihovi 
sreči in veselju pripomore prav 
lega tega čudovitega otoka. 
Največ sončnih dni na Jadranu 
in to, da je Hvar bolj zelen od 
vseh sosednjih otokov, zagoto-
vo pripomoreta k zadovoljstvu 
domačinov in vedno številnej-
ših obiskovalcev. Otok Hvar je v 
zadnjih letih postal promenada 
za slavne in bogate, a če zapu-
stite glavno mesto, se lahko še 
vedno »izgubite« v popolnoma 
neokrnjenem zelenem okolju 
in odkrijete zapuščene plaže 
z zares čisto vodo. Ena takšnih 
plaž je tudi prodnati Pokrivenik 
na severu otoka, ki ga objemajo 
visoke pečine in nekaj kamnitih 
hiš. Rajski mir in bivanje v soži-
tju z morjem na Hvaru še vedno 
rišeta vsakdan domačinov in 
vseh, ki so se jima pripravljeni 
predati. Uživanje je najbrž v teh 
krajih dobilo svojo de� nicijo.

Med desetimi najlepšimi
Otok Hvar so že pred stole-

tjem krstili za »avstrijsko Madei-
ro«, danes pa ga lestvice uvršča-
jo med deset najlepših otokov 
na svetu. V milem podnebju in 
neokrnjeni naravi se ni težko 
prepustiti preizkušanju doma-
čih dobrot, svežih rib in dobrih 
vin. Slednje skrbno gojijo že 
2.400 let. Že Iliri in Grki so par-
celirali rodovitno Starogradsko 
Polje, Rimljani so gradili rustike, 

Hvar – počitnice za vsakogar
ves čas pa so nastajali nasadi 
oljk, � g in trte.

Glavno mesto Hvar očara s 
svojim starim trgom, katedra-
lo in 400-letnim gledališčem. 
Nad vsem kraljuje veličastna 
trdnjava Fortica s sanjskim 
pogledom na Peklenske oto-
ke, ki varujejo vhod v hvarski 
zaliv. Kljub zasoljenim cenam 
kavice na glavnem trgu bi bilo 
škoda izpustiti sprehod po tem 
kamnitem mestu, ki ga je za-
znamovala renesansa. Kdor si 
bo odtrgal nekaj kun za taksi 
čoln na Peklene otoke (Pakleni 
otoci), bo prijetno presenečen. 
Dan lahko preživite na plaži Pal-
mižana na otoku Klement in se 
okrepčate v eni od restavracij. 
A le previdno pri izbiri – med 
njimi so tudi takšne, v katerih 
strežejo z belimi rokavicami. A 
otok se splača obiskati, saj ga 
je profesor Eugen Meneghello 
na prelomu prejšnjega stoletja 
zasadil z eksotičnimi rastlinami 
z vseh koncev sveta in nastal je 
veličasten botanični park.

Mesto Hvar ni bilo vedno 
glavno mesto. Njegovo ime 
Pharos so istočasno s titulo pre-
nesli iz današnjega Starega Gra-
da, ki je tako ostalo brez imena. 
A sprehod skozi mesto s trajek-
tno luko prijetno preseneti, saj 
ljudje ponavadi ne pričakujejo 
lepih kamnitih hiš v nadstropjih, 
iz katerih visijo sveže oprano 
perilo in veje kaprovcev.

In Jelsa, pristanišče in slikovi-
to mestece z razgibano obalo, je 
nastalo zaradi povezave zaledja 
z zakladnico dobrot s kopnim. 
Delno ohranjeno obzidje in stare 
cerkve pričajo o pomenu meste-
ca, ki ga pred severnimi vetrovi 
ščiti hrib Burkovo. Sprehod po 
Jelsi bo zaradi novo urejene 
»rive« še prijetnejši, zaključi pa se 

lahko v bohotnem parku Privoj, 
ki je nastal na naplavni ravnici.

Turiste vabita v Jelso hotela 
Hvar in Adriatiq Resort Fontana 
vsak s svoje strani zaliva, oddalje-
na kakšnih 10 minut hoje do me-
sta. V zelenem objemu borovega 
gozda najraje gostita obiskoval-
ce, ki cenijo naravno, neokrnjeno 
obalo in jim ni veliko do blišča, 

Kar 2.718 sončnih ur na leto privablja v glavno mesto otoka 
jahte in križarke, v druge kraje pa tiste, ki cenijo naravo.

kakršen zaznamuje hotele glav-
nega otoškega mesta. V obeh 
hotelih se zbirajo aktivni šport-

niki, vandravci in raziskovalci 
okolice, pohodniki in potapljači. 
Se najdete med njimi?
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Grafični oblikovalec 
(m/ž) (Celje)
Opis delovnega mesta: priprava 

na tisk, oblikovanje oglasov, obliko-
vanje grafik, priprava na ekosolven-
tni tisk, oblikovanje v oblikovalskih 
programih (Photoshop, Adobe Illu-
strator). Od kandidata pričakujemo 
kreativno razmišljanje, izobrazbo 
ustrezne smeri, poznavanje obli-
kovanja v računalniških programih 
Photoshop in Illustrator ter drugih 
programih za obdelavo slik, osnove 
poznavanja oblikovanja, fotografira-
nja, videosnemanja, zaželeno pozna-
vanje solventnega tiska in lepljenja 
(brendiranja) avtomobilov. Prijave 
zbiramo do 3. 7. 2019. Biro Ogis, po-
sredništvo, trgovina, izposojanje, d. 
o. o., Teharje 56, 3221 Teharje. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Vodja kuhinje (m/ž) 
(Koroška)
Od kandidata pričakujemo delov-

ne izkušnje s pripravo jedi in cate-
ringa, obvezne delovne izkušnje z 
vodenjem v kuhinji, ustrezno izo-
brazbo gostinskega tehnika ali ku-
harja, računalniško znanje (MS Of-
fice). Kandidatu nudimo zaposlitev 
za polni delovni čas v dopoldanskem 
času (konci tedna so prosti), pogod-
bo za nedoločen čas s 3-mesečnim 
poskusnim obdobjem, razvoj v 
sodobnem in uspešnem podjetju, 
primerno in redno plačilo glede na 
izkušnje in odgovornosti, veliko mo-
žnosti za izobraževanje in napredo-
vanje, dostop do široke baze znanja. 
Prijave zbiramo do 3. 7. 2019. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Programer CNC (m/ž) 
(Prevalje)
Od kandidatov pričakujemo VI. 

stopnjo izobrazbe strojne smeri (al-
ternativno V. stopnja z ustreznimi 
delovnimi izkušnjami), poznavanje 
programskega orodja CAD CAM, 
Autodesk Inventor HSM, obvlado-
vanje MS Office programov, stro-
kovnotehnične in komunikacijske 
kompetence, samoiniciativnost, 
natančnost. Prijave zbiramo do 
14. 7. 2019. TRO – rezalna orodja, 
d. o. o., Perzonali 2, Prevalje 2391 
Več informacij na www.trgotur.si.

Natakar, natakar barist 
(m/ž)
Pričakujemo najmanj 1 leto de-

lovnih izkušenj na primerljivem 
delovnem mestu, urejeno, prija-
zno in komunikativno osebo, ki 
bo naše goste prijazno pozdravila, 
sprejela in pogostila, hitrost, od-
zivnost in prilagodljivost glede na 
potrebe strežbe, osebo, ki bo znala 
stranki svetovati, ji predstaviti no-
vosti in prodati več, komunikacijo 
z vodstvom in posredovanje vseh 
potrebnih informacij, nujno dobro 
znanje slovenskega jezika, osnovno 
angleško, izkušnje z blagajno, skrb 
za red in čistočo. Prijave zbiramo 
do 13. 7. 2019. CR center, d. o. o., 
Rimska cesta 35, 3311 Šempeter v 
Savinjski dolini. Več informacij na 
www.trgotur.si.

Traktorist (m/ž) (Ravne)
Od kandidata pričakujemo IV. sto-

pnjo izobrazbe kmetijske, strojne 

ali druge ustrezne smeri, 1 leto de-
lovnih izkušenj, izpit B-kategorije, 
izpit za voznika traktorja, izpit za 
viličarista, zaželen izpit za nanaša-
nje FFS, zaželen izpit za delo v goz-
du, samostojnost in samoiniciativ-
nost. Prijave zbiramo do 12. 7. 2019. 
Kmetijska zadruga Šaleška dolina, 
z. o. o., Metleče 7, 3325 Šoštanj. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Skladiščnik (m/ž) (Celje)
Od kandidatov pričakujemo 

srednjo poklicno šolo smeri skla-
diščnik, prodajalec ali oblikovalec 
kovin, 2 leti delovnih izkušenj, iz-
pit za viličarista, izpit B-kategorije, 
znanje računalniških programov 
MS Office; natančnost, doslednost, 
komunikativnost. Prijave zbiramo 
do 6. 7. 2019. Biro Ogis, d. o. o., Te-
harje 56, 3221 Teharje. Več informa-
cij na www.trgotur.si.

Zidar (m/ž) (Žalec)
Pričakujemo končano srednjo 

poklicno izobraževanje smer grad-
beništvo, 3 do 5 let delovnih iz-
kušenj na primerljivem delovnem 
mestu, vozniški izpit B-kategorije, 
znanje in prakso s področja visokih 
in nizkih gradenj, natančnost, re-
doljubnost, obvladovanje aparatur 
in znanje branja gradbenih načr-
tov. Prijave zbiramo do 10. 7. 2019. 
Spekter, d. o. o., Ložnica pri Žalcu 
52/a, 3310 Žalec. Več informacij na 
www.trgotur.si.

Komercialni referent 
(m/ž) (Celje)
Od kandidatov pričakujemo aktiv-

no znanje nemškega in angleškega 
jezika, zaželeno vsaj 2 leti delovnih 
izkušenj na istem ali podobnem 
delovnem mestu, prodajne in po-
gajalske veščine, izpit B-kategorije, 
napredno poznavanje MS Office, 

komunikativnost, zmožnost preso-
je, urejenost, natančnost, veselje do 
timskega dela, inovativnost, samoi-
niciativnost, pripadnost. Prijave zbi-
ramo do 10. 7. 2019. Elastomeri, d. o. 
o., Bežigrajska cesta 4, 3000 Celje. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Vodja proizvodnje (m/ž) 
(Celje)
Od kandidatov pričakujemo naj-

manj 5 let delovnih izkušenj na pri-
merljivih delovnih mestih, odlično 
poznavanje principov in orodij 
vodenja proizvodnega procesa, ve-
ščine načrtovanja, izvajanja, nadzi-
ranja, izboljševanja proizvodnega 
procesa, veščine samostojnega spre-
jemanja kakovostnih odločitev, ob-
vladovanje elektronske komunika-
cije (Windows, MS Office), visoko 
stopnjo profesionalne samozavesti 
in izrazito željo po učinkovitosti 
in uspešnosti. Prijave zbiramo do 
10. 7. 2019. Elastomeri, d. o. o., Be-
žigrajska cesta 4, 3000 Celje. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Delavec v proizvodnji 
– ključavničar (m/ž) 
(Teharje)
Delovno mesto bo obsegalo vrta-

nje, rezanje, brušenje kovinskih de-
lov konstrukcij. Od kandidatov priča-
kujemo dober vid, ročne spretnosti, 
natančnost in delovno vztrajnost, 
vsaj 5 let delovnih izkušenj na po-
dobnih delovnih mestih. Kandidatom 
nudimo zaposlitev za nedoločen čas s 
poskusnim obdobjem 6 mesecev. Pri-
jave zbiramo do 9. 7. 2019. Biro Ogis, 
d. o. o., Teharje 56, 3221 Teharje. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Skladiščnik (m/ž) 
(Šmartno ob Paki)
Opis delovnega mesta: prevzem 

dobavljenega materiala, izdaja 

materiala ali proizvodov, vodenje 
zapisov in evidenc o prejetem in iz-
danem materialu, orodjih in izdel-
kih, vodenje zapisov in evidence 
o zalogah, ostala dela po navodilu 
nadrejenega. Izkušnje na področju 
skladiščnega poslovanja so zaže-
lene, niso pa nujen pogoj, izpit za 
viličarja, računalniška pismenost, 
delovna vztrajnost, organizacijske 
in koordinacijske sposobnosti, iz-
najdljivost, samoiniciativnost. Pri-
jave zbiramo do 21. 7. 2019. MPT, d. 
o. o., Šmartno ob Paki 136a, 3327 
Šmartno ob Paki. Več informacij na 
www.trgotur.si.

Samostojni avtoklepar 
(m/ž) (Žalec)
Od vas pričakujemo vsaj IV. sto-

pnjo izobrazbe smeri avtoklepar, 
oblikovalec kovin, vsaj 2 leti iz-
kušenj na istem delovnem mestu, 
zmožnost dela v timu, natančnost, 
samoiniciativnost, odgovornost, 
vestnost, urejenost, vozniški iz-
pit B-kategorije, željo po novih 
znanjih in izkušnjah, oddaljenost 
do 25 km (v eno smer) od sedeža 
delodajalca. Prijave zbiramo do 
20. 7. 2019. Pirh, d. o. o., Ložnica 
pri Žalcu 52a, 3310 Žalec. Več in-
formacij na www.trgotur.si.

Samostojni avtoličar 
(m/ž) (Žalec)
Od vas pričakujemo vsaj IV. sto-

pnjo izobrazbe smeri avtoličar, 
vsaj 2 leti izkušenj na istem delov-
nem mestu, zmožnost dela v timu, 
natančnost, samoiniciativnost, 
odgovornost, vestnost, urejenost, 
vozniški izpit B-kategorije, željo 
po novih znanjih in izkušnjah, od-
daljenost do 25k m (v eno smer) 
od sedeža delodajalca. Prijave zbi-
ramo do 20. 7. 2019. Pirh, d. o. o., 
Ložnica pri Žalcu 52a, 3310 Žalec. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Natakar in kuhar (m/ž) 
(Celje)
Nismo še en delodajalec v vrsti 

povprečnosti, z vami želimo nadalje-
vati svojo dobro zastavljeno zgodbo. 
Dolgoročno potrebujemo izkušene 
sodelavce, ki bodo svoje znanje pri-
pravljeni deliti z nami. Eko gurman, 
d. o. o., Dečkova cesta 41, 3000 Ce-
lje. Prijave zbiramo do 20. 7. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Vodja projektov 
in monter strojnih 
inštalacij (m/ž) (delo na 
terenu, Celje z okolico in 
po Sloveniji)
V svoj kolektiv vabimo sodelavce za 

delovni mesti vodja projektov in mon-
ter strojnih inštalacij. Prosto je tudi 
delovno mesto za pomočnika mon-
terja – inštalaterja strojnih inštalacij. 
Sodelavce potrebujemo za dolgoroč-
no sodelovanje. K prijavi vabimo kan-
didate vseh slovenskih regij, ki bi radi 
zamenjali delovno okolje, pomagamo 
pri nastanitvi. Instalacija Razgoršek, 
d. o. o., Plinarniška ulica 2, 3000 Ce-
lje. Prijave zbiramo do 14. 7. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Razvojni inženir 
elektotehnike (m/ž) 
(Kamnik ali Celje)
Verjamemo, da imate končano vsaj 

VII. stopnjo izobrazbe ustrezne smeri, 
da imate vsaj 5 let delovnih izkušenj s 
področja razvoja, aktivno znanje an-
gleškega jezika, ste vztrajni in usmer-
jeni k doseganju projektnih ciljev, k 
delu pristopate proaktivno in vas delo 
veseli, dosegate rezultate z integriteto 

področja anatomije in fiziologije 
lokomotornega sistema, strokovna 
znanja s področja masaže, aktivno 
znanje slovenskega jezika, osnov-
no znanje dveh tujih jezikov, pet 
let delovnih izkušenj, vozniški 
izpit B-kategorije. Rimske terme, 
Terme Resort, d., o., o., Toplice 10, 
3272 Rimske Toplice. Prijave zbi-
ramo do 10. 7. 2019. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Vodja projektov (m/ž) 
(Prebold)
Od vas pričakujemo naslednja stro-

kovna in tehnična znanja: VI. ali VII. 
stopnjo izobrazbe tehnične ali druge 
ustrezne smeri, vsaj 5-letne delovne 
izkušnje na podobnem delovnem 
mestu, izkušnje s področja vodenja 
projektov v avtomobilski industriji … 
Odelo Slovenija, d. o. o., Tovarniška 
cesta 12, 3312 Prebold. Prijave zbi-

ramo do 5. 7. 2019. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Prodajni svetovalec 
(m/ž) (Celje)
Pričakovanja: pridnost in pozi-

tiven pristop k delu, usmerjenost 
na kupca in prodajne rezultate, 
komunikativnost, odgovornost, 
sposobnost za timsko delo, kon-
čana srednja šola, pripravljenost na 
delo v izmenah in ob koncih tedna. 
Reserved fashion modne znamke, 
d. o. o., Brodišče 12, 1236 Trzin. 
Prijave zbiramo do 21. 7. 2019. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Direktor razvoja in 
operativne kakovosti 
(m/ž) (Velenje)
Katere veščine mora imeti kan-

didat? Vsaj VII. stopnjo izobrazbe 
strojne, elektro, kemijskotehnološke 

smeri, industrijskega oblikovanja ali 
polimerne tehnologije, 10 let delov-
nih izkušenj, od tega vsaj 3 leta na 
primerljivih delovnih mestih, aktivno 
znanje angleškega jezika … Plastika 
Skaza, d. o. o., Selo 20a, 3320 Velenje. 
Prijave zbiramo do 5. 7. 2019. Podrob-
nosti na www.mojedelo.com.

Vodja trga (m/ž) 
(Ljubljana)
Iščemo ambiciozno in energično 

osebo za vodenje trgov. Vaša vloga 
ne bo le iskanje novih poslovnih pri-
ložnosti z vzpostavljanjem stikov in 
razvijanjem odnosov s potencialni-
mi strankami, temveč tudi iskanje 
novih prodajnih poti in priložnosti 
z razmišljanjem izven okvirov. Ge-
nEplanet, d. o. o., Cesta na Poljane 
24, 1210 Ljubljana - Šentvid. Prijave 
zbiramo do 21. 7. 2019. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

in odličnostjo pri delu. GEM motors, 
d. o. o., Ljubljanska cesta 45, 1241 Ka-
mnik. Prijave zbiramo do 24. 7. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Sistemski tehnik (m/ž) 
(Celje)
Ponujamo stimulativno plačilo, 

urejeno delovno okolje … Cinkarna 
Celje, d. d., Kidričeva ulica 26, 3000 
Celje. Prijave zbiramo do 8. 7. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Fizioterapevt (m/ž) 
(Rimske Toplice)
Pričakujemo poznavanje dela s 

področja zdravstvenih storitev/
fizioterapije, strokovna znanja s 
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Dončić sedel na klop 
Šentjurja

Košarkarski klub Šentjur ima novega trenerja. Na to mesto je bil ime-
novan 45-letni Saša Dončić, ki je v pretekli sezoni vodil Ilirijo iz Lju-
bljane.

V Šentjurju bo Saša Dončić, oče Luke Dončića, nadomestil trenerja Jakšo 
Vulića. Vodstvo šentjurskega kluba pričakuje, da bo Dončić za košarko vnovič 
navdušil domače mlade igralce. »Vesel sem, da bom deloval v Šentjurju, kjer 
je bilo vedno vroče gostovanje. Domači navijači pričarajo odlično vzdušje. V 
zadnjih tednih smo se veliko pogovarjali in na koncu prišli do sodelovanja. 
Želim, da bi bila ekipa do začetka julija že v večji meri sestavljena. Cilj bo liga 
za prvaka,« so bile prve besede Saše Dončića po podpisu pogodbe za Šentjur.

MiK, foto: KK ŠENTJUR

Nogometna zveza Slovenije je v Kongre-
snem centru na Brdu pri Kranju izžrebala 
pare za novo tekmovalno sezono v prvi in 
drugi ligi ter v pokalnem tekmovanju.

Devetindvajseta sezona prve lige se bo 
začela 13. julija. V uvodnem krogu se bodo 
pomerili Maribor – Triglav, Bravo – Olimpi-
ja, Tabor Sežana – Aluminij, Celje – Mura in 
Domžale – Rudar.

Sosedski dvoboj konec avgusta
Sistem je štirikrožni, s 36 krogi. Na Brdu 

so podelili tudi nagrade za najboljše v pre-
tekli sezoni, med drugim je priznanje za 
najboljšega strelca dobil Luka Zahović, 
ki je v dresu Maribora dosegel 18 golov, 
nagrado za »fair play« pa je prejelo Celje. 
Prvi sosedski obračun Celjanov in Velenj-

čanov bo v 8. krogu, zadnjim pred prvim 
reprezentančnim premorom, ko si bosta 
ekipi nasproti stali v Celju. V 1. krogu po-
kalnega tekmovanja Celje čaka gostovanje 
pri ekipi Bleda. Rudar bo gostoval pri ekipi 
Brava, medtem ko bo celjski Šampion v 
gosteh pri Tolminu. Tekme bodo odigrali 
14. avgusta.

»Braco« ostaja 
Vodstvo Rudarja iz Velenja je podaljšalo 

pogodbo s trenerjem Almirjem Sulejmano-
vićem. Strateg, ki je vodenje kluba prevzel 
sredi spomladanskega dela sezone, je po-
godbo podaljšal za tri leta oziroma do kon-
ca sezone 2021/2022. Prejšnja pogodba bi 
se mu iztekla konec tega meseca. »Braco« 
je v preteklosti v dresu Rudarja zbral 169 

prvoligaških nastopov. V pretekli sezoni 
je na klop prve ekipe NK Rudar sedel po 
tistem, ko je trener Marijan Pušnik prevzel 
vlogo športnega direktorja.

Le Slatinčani
V drugi ligi, ki se bo začela 27. julija, bodo 

tekmovali Gorica, Krško, Radomlje, Krka, 
Nafta 1903, Fužinar, Drava, Dob, Bilje, Ro-
gaška, Beltinci, Brda, Dekani, Brežice, Koper 
in Koroška Dravograd. Igrali bodo po dvo-
krožnem sistemu, odigranih bo 30 krogov. 
Celjsko območje bodo še naprej zastopali 
Slatinčani, ki bodo v uvodnem krogu gostili 
Bilje. Favoriti za najvišja mesta so Gorica, 
Koper, Krško in Krka.

MiK
Foto: NK RUDAR

Članica celjskega Kladivarja Martina 
Ratej je bila na mednarodnem atletskem 
mitingu v Ostravi na Češkem druga v metu 
kopja. Njena najdaljša daljava je bila 61,01 
metra. Ratejeva je zaostala le za olimpijsko 
zmagovalko iz Ria de Janeira Saro Kolak 
(64,45 m), varovanko trenerja Andreja 
Hajnška.

Za Ratejevo je bila tretja Indijka Annu Rani 
(60,20 m), srebrna na letošnjih azijskih igrah 
v Dohi. Čez 60 metrov je vrgla le še svetov-
na rekorderka Barbora Špotakova (60,01 m). 
Čehinja, dvakratna olimpijska zmagovalka in 
trikratna svetovna prvakinja, je bila četrta. »Z 
uvrstitvijo sem zadovoljna, vendar sem priča-
kovala malo boljši rezultat. Ker je do svetov-
nega prvenstva še daleč, se pozna, da težji 
treningi v tem obdobju še vplivajo na mete na 
tekmi. Upam, da bom na tekmah, ki sledijo, 
stopnjevala formo,« je po drugem mestu dejala 
Martina Ratej.

Drugi član Kladivarja Luka Janežič je bil 
tretji v teku na 400 metrov. »Sem kar za-
dovoljen z nastopom na močnem mitingu. 
Mogoče bi bil lahko čas nekaj boljši. Začel 
sem dokaj počasi, to je bil moj najslabši del 
nastopa danes. Potem pa sem bil iz metra v 
meter boljši in tudi finiš je bil dober. Prav ti-
stih 150 metrov na začetku me je stalo boljše-
ga časa,« je tek pokomentiral Luka Janežič. 
Tretja članica AD Kladivar Maruša Černjul je 
bila v Ostravi v skoku v višino osma.

MiK

Klara Apotekar (v modrem kimonu) je ugnala vso konkurenco.

Judoistka celjskega Sankakuja ugnala konkurenco

Apotekarjeva na vrhu Evrope!
Judoistka celjskega Sankakuja Klara Apotekar je 

na evropskih igrah v Minsku, tekmovanje je štelo 
tudi kot evropsko prvenstvo, osvojila zlato medaljo. 
V velikem finalu je Apotekarjeva premagala svetovno 
podprvakinjo Nizozemko Guusje Steenhuis.

MITJA KNEZ

Tekmovalki sta se v prete-
klih dveh letih dvakrat pome-
rili na grand slamu v pariški 
dvorani Bercy, vsaka od bork 
pa je zmagala po enkrat.

Prva članska 
medalja
V izenačenem boju je imela 

Apotekarjeva rahlo pobudo, 
ne pa premoči, s katero bi ji 
uspelo izvesti zaključni met. 
Slovenska tekmovalka se je 
izogibala borbi v parterju in 
čakala na svojo priložnost, 
saj si ugoden položaj ustva-
ri z višino in daljšimi roka-
mi od tekmic. Minuto in pol 
pred koncem finala je doča-
kala svojo priložnost in Ni-
zozemko za zlato vrgla na 

bok. V končnici je prednost 
s preudarno borbo obdržala. 
»To zlato je lepa spodbuda za 
naprej. Je moja prva članska 
kolajna, ki mi veliko pomeni 
in dokazuje, da se lahko v 
Evropi borim z najboljšimi. 
To so res vrhunske tekmoval-
ke in sama sodim med njih,« 
je po uspehu dejala presreč-
na Klara Apotekar. »Taktika 
je bila, da se borim stoje in 
skušam izvesti met. V par-
terju bi lahko izgubila veliko 
časa in ta bi mi manjkal, če bi 
Nizozemka morda povedla. 
Na koncu se je izšlo.« Apote-
karjeva je v polfinalu prema-
gala Nemko Luise Malzahn. 
Nemka na tatamiju ni imela 
nobenih možnosti proti vi-

sokorasli varovanki trenerja 
Marjana Fabjana.

Maksimum še ni 
dosežen
V četrtfinalu se je Klara 

Apotekar srečala z Britanko 
Nathalie Powell, nosilko treh 
kolajn z evropskega prven-
stva. »Klara je bila mladinska 
prvakinja in to je enostavno 
nadaljevanje. Enako je bilo z 
Urško, Lucijo in Tino. Zdaj 
mora iti naprej. Svojega ma-
ksimuma še ni pokazala,« 
je uspeh Apotekarjeve po-
komentiral Marjan Fabjan. 
Zlate medalje se je veselil 
tudi Mihael Žgank, prav tako 
učenec Marjana Fabjana na 
Lopati. Leta 2017 je na svetov-
nem prvenstvu v Budimpešti 
osvojil srebro, nato pa dobil 
mamljivo ponudbo iz Turčije, 
ki je ni mogel zavrniti. Zdaj 
si je s turškimi oznakami in 
novim priimkom Özerler na 
kimonu priboril zlato. Osmo-
ljenka slovenskega tabora je 
bila Ana Velenšek v najtežji 
kategoriji nad 78 kg. Rusinjo 

Ksenijo Čibisovo je deset se-
kund pred koncem v parter-
ju z zvijanjem roke na hrbtu 
prisilila v predajo. Sodniki so 
nato še enkrat pregledali po-

snetek in ocenili, da sloven-
ska reprezentantka vzvoda 
ni uporabila v komolcu, am-
pak v rami, kar je po pravilih 
prepovedano. Zaradi tretjega 

opomina je sledila diskvali-
fikacija nosilke bronastega 
odličja z olimpijskih iger v 
Rio de Janeiru.

Foto: SP

Približno dva tedna do začetka

Privržence velenjskih nogometašev je razveselila novica, da 
Almir Sulejmanović ostaja na trenerskem stolčku Rudarja.

Saša Dončić (levo) je ob domačemu športnemu direktorju Dejanu Fideršku podpisal po-
godbo s KK Šentjur.

Ratejeva le za Kolakovo

Martina Ratej je v Ostravi razveselila z drugim mestom, ko je zaostala le za 
olimpijsko zmagovalko iz Ria de Janeira Saro Kolak.
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Izvršni odbor Evropske 
rokometne zveze je potr-
dil vse udeležence evrop-
ske lige prvakov v sezoni 
2019/20. Rokometaši Celja 
Pivovarne Laško, ki so v mi-
nuli sezoni osvojili 23. na-
slov državnih prvakov, bodo 
igrali v elitni šestnajsterici.

Potrjenih je bilo vseh 16 
ekip za skupini A in B v ligi 
prvakov in vseh 12 ekip v 
nekoliko manj kakovostnih 
skupinah C in D.

Začetek septembra
V prihodnji sezoni bo v eli-

tnem klubskem tekmovanju 
na stari celini zadnjič v veljavi 
igralni sistem z 28 udeleženci 
v štirih skupinah. Za igranje v 
ligi prvakov se je prijavilo 35 
ekip, ki jih je izvršni odbor 

EHF ocenil v skladu z meril-
nim sistemom, ki je obravna-
val osem različnih področij, 
vključno s preteklimi nastopi, 
prizoriščem, z gledalci, s TV, 
trženjem in z mediji. V celotni 
ligi prvakov bo tako nastopalo 
osem nekdanjih zmagovalcev 
lige prvakov (Vardar, Barcelo-
na, Flensburg-Handewitt, Ce-
lje Pivovarna Laško, Montpe-
llier, Kiel, Kielce in Bidasoa 
Irun). Prvi krog bo odigran 
med 11. in 15. septembrom, 
žreb skupin bo opravljen da-
nes na Dunaju.

Okrepil ekipo
V celjski klub se po dveh 

sezonah v Nemčiji in zaključ-
ku kariere vrača Luka Žvižej, 
ki bo okrepil ekipo, ki skrbi 
za dejavnosti tako na igrišču 

kot za njim. Žvižej je v član-
ski ekipi Celja preživel deset 
sezon, je 4. najboljši strelec 
v zgodovini kluba (1392 za-
detkov) in 4. na večni lestvi-
ci nastopov (396). Zaigral je 
za vse klubske selekcije in 
se veselil številnih naslovov 
državnega prvaka, hkrati pa 
je tudi rekorder po številu do-
seženih zadetkov v slovenski 
reprezentanci. »Občutki ob 
dogovoru so enkratni, vra-
čam se namreč domov. Hitro 
smo našli skupni jezik, ima-
mo podobno vizijo in cilje, 
ki so v Celju vedno visoki. 
Vesel sem, da bom svojo pot 
po zaključku igralske kariere 
nadaljeval tu, kjer sem jo v 
rokometu tudi začel,« so bile 
prvi misli Luke Žvižeja.

MiK, foto: RK CPL

Društvo maratoncev in po-
hodnikov Celje je izpeljalo 
že 28. Mali maraton držav-
nosti in Tek državnosti na 
10,5 in 21 kilometrov. Orga-
nizator je tudi tokrat špor-
tni dogodek izpeljal v dopol-
danskih urah, potem ko se je 
v preteklosti v popoldanskih 
urah kar nekajkrat ubadal z 
neznosno vročino.

Na traso se je s skupinskim 
štartom podalo več kot 100 
udeležencev. Krajša razdalja 
je štela tudi za štajersko-ko-
roški pokal. Najhitreje jo je 
med tekačicami pretekla Ma-
nuela Golob, s časom 45:51 
s, pred Renato Vetrih (45:59s) 
in tretjeuvrščeno Eriko Juvan 
(49:42s). Med moškimi je prvi 
v cilj pritekel Cristian Kresnik 
s časom 36:04 s. Drugi je bil 
Severino Ogrizek (39:31 s), tre-
tji je v cilj pritekel Tadej Žavcer 
(41:16 s). Na malem marato-
nu je slavil Jan Samide, ki je 
z 21 kilometrov dolgo razda-
ljo opravil s časom 1:18:02 s. 
Drugi je v cilj pritekel Martin 
Ocepek (1:19:40 s), tretji An-
drej Cvikel (1:27:28 s). Med 
dekleti je bila najhitrejša Na-
taša Robnik (1:35:58 s) pred 
Natalijo Mašera (1:39:18 s) in 
Darinko Presečnik (1:51:08 s). 
Na svoj račun so tudi tokrat 
prišli najmlajši, ki so odtekli 
mini maraton.

»Ni bilo težav, ki bi nas ovi-
rale. Udeležba je bila podobna 
tisti iz preteklega leta, so bile 
pa razmere za odtenek boljše 
kot nazadnje, saj je bilo mal-
ce oblačno in tekmovalci niso 

Uspešne priprave, ki so jih 
Slovenke opravile na Rogli, v 
Laškem, Zrečah, Ljubljani ter 
na turnirju v Rigi, so dobra od-
skočna deska za drugi zapore-
dni nastop v izbrani druščini 
najboljših evropskih ženskih 
košarkarskih reprezentanc.

Šest zmag
Za reprezentanco je 35 dni 

priprav in osem odigranih 
pripravljalnih tekem. Slo-
venke so premagale Češko, 
Švedsko, Veliko Britanijo, 
Slovaško, Kitajsko in Latvijo 
ter izgubile le proti Hrvaški 
ter na zaprti tekmi s Slova-
ško. A zmage v pripravljal-
nih tekmah so v slovenskem 
taboru hitro pozabili. Misli 
so namreč povsem osredo-
točene na uvodni obračun 
v Nišu proti reprezentanci 
Madžarske. Slednjega bodo 
Slovenke začele danes ob 
16. uri. Slovenske košarkari-
ce bodo tudi tekmo drugega 
kola proti Turčiji igrale jutri, 
prav tako ob 16. uri, medtem 

ko se bodo po dnevu premora 
na tretji tekmi v nedeljo ob 
18.30 pomerile še z Italijo.

Želja je Beograd
Slovenija bo na evropskem 

prvenstvu nastopila šele dru-
gič in je po številu registrira-
nih košarkaric pravi malček 
v primerjavi s tekmicami. A 
ne glede na to se Slovenke 
pogumno odpravljajo v Niš. 
Želja deklet in štaba je, da 
naredijo korak več, kot so 
ga na krstnem prvenstvu v 
Pragi, in se prebijejo iz sku-
pinskega dela prvenstva ter z 
izločilnimi boji nadaljujejo v 
Beogradu. Prvouvrščene re-
prezentance vsake skupine 
se bodo po odigranem sku-
pinskem delu neposredno 
uvrstile med osem najbolj-
ših reprezentanc, drugo- in 
tretjeuvrščene reprezentance 
skupin čaka repasaž za preo-
stala štiri prosta mesta v izlo-
čilnih bojih. Zadnjeuvrščene 
ekipe po odigranem sku-
pinskem delu bodo končale 

Slovenke po uvrstitev v drugi del tekmovanja

Grgićeve v Niš po presenečenje
Ženska članska košarkarska reprezentanca je za-

ključila z dolgimi pripravami na evropsko prvenstvo, 
ki se bo za varovanke selektorja Damirja Grgića v 
Nišu z dvobojem proti Madžarski začelo danes. Pre-
ostali dve prizorišči prvenstva sta Zrenjanin in Riga.

MITJA KNEZ

To je reprezentanca Slovenije, za katero bomo stiskali pesti, da se ji iz skupinskega dela evropskega prvenstva v Nišu uspe uvrstiti v drugi del tekmo-
vanja v Beogradu.

tekmovanje. Zaključne boje 
prvenstva bo gostil Beograd. 
Četrtfinalni dvoboji bodo na 
sporedu 4. julija, polfinalna 
dvoboja bosta 6. julija, boji 
za končne uvrstitve bodo v 
nedeljo, 7. julija. Šest najbolj-
ših ekip se bo uvrstilo na štiri 
olimpijske kvalifikacijske tur-
nirje za nastop na poletnih 
igrah v Tokiu.

Številna podpora

Slovenski navijači so v pre-
teklosti košarkarsko Evropo 
in svet že navdušili z množič-
nimi gostovanji. Dekleta so 
prepričana, da bo tako tudi 
v Nišu. Nekaj se jih bo v Sr-
bijo odpravilo organizirano, 
drugi posamično. »Pohvala 
štabu in igralkam za vrhun-

sko vzdušje, ki nas krasi na 
vsakem koraku. Dekleta so 
vse dni zadržala maksimalno 
zbranost, za kar si zaslužijo 
posebno pohvalo. Mislim, da 
smo naredili dober posel, kar 
so pokazale tudi pripravljal-
ne tekme. Ulovili smo dobro 
formo in to svežino moramo 
zdaj zadržati. Imam pa eno 
željo. Da prav na vsaki tekmi 

igramo po naših najboljših 
močeh. S cilji nismo obre-
menjeni. Prepričan sem, da 
znamo igrati turnirski sis-
tem tekmovanja, kar smo s 
temi igralkami dokazali že v 
mlajših kategorijah,« je pred 
začetkom evropskega prven-
stva dejal Damir Grgić, se-
lektor Slovenije, Trboveljčan 
in trener Cinkarne Celje.

Po vrnitvi v matični klub je Luka Žvižej (na sredini) pred fotografski objektiv stopil s članskim trenerjem Tomažem 
Ocvirkom (levo) in z direktorjem kluba Rokom Plankljem.

Žvižej se je vrnil domov

Odlična udeležba in super 
časi

imeli velikih težav s pregre-
vanjem. Časi so bili odlični,« 
je v uvodu dejal predsednik 
Društva maratoncev in poho-
dnikov Celje Odon Simonič. 
»Prihodnje leto bomo na pro-
gi izvedli manjše spremembe, 
da bo ta potekala tudi po uli-
cah. Dogodek bo tako lahko 
še bolj zanimiv.«

V preteklem obdobju je 
presenetila novica o odpove-
di maratona do Logarske do-
line. Zdaj so napovedi precej 

boljše. »Letos ga zagotovo ne 
bo, v prihodnje pa je vse mo-
goče, saj se je javilo eno od 
društev, ki bi rado pomagalo 
pri organizaciji, ob tem pa so 
iz Logarske doline sporočili, 
da bodo tradicionalne prire-
ditve ostale tudi v prihodnje. 
Na žalost je za letos vse sku-
paj prepozno, zato pa priča-
kujem, da bo tudi v prihodnje 
dogodek uspešno izpeljan,« 
je pristavil Odon Simonič.

MiK, foto: GrupA

Nataša Robnik je bila v ženski konkurenci najhitrejša na najdaljši trasi.
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V bližini Term OLIMIA (Virštanj)
PRODAM STANOVANJSKO HIŠO
(130 m²) z ločenim lesenim objektom (ga-
raža, drvarnica 56 m²) ter 12 arov sadov-
njaka in travnika. Telefon 031 734-110.

Na lokaciji v Preboldu 
v svoj kolektiv vabimo:

1.  DIJAKE IN ŠTUDENTE 
    ZA POČITNIŠKO DELO

Dijake in študente, ki z nami ostanejo
30 dni, za zvestobo dodatno nagradimo 
s finančno nagrado v višini 50 EUR neto.

Zaposlimo pa tudi:

1.  DELAVCE V PROIZVODNJI
2.  DELAVCE V SKLADIŠČU

Organiziran je avtobusni prevoz na 
relaciji Hrastnik-Trbovlje-Prebold ter
Velenje-Šoštanj-Letuš-Prebold.

ODELO
ZAPOSLUJE

Prijave in informacije:
E-mail:  zaposlitev@odelo.si 
Telefon:   (03) 703 46 47

 (03) 703 45 86

www.odelo.si

STROJI

PRODAM

150 l »prešo« na sleme prodamo. Telefon 
(03) 5773-552, 031 262-187. 917

SILOKOMBAJN znamke Sip in sedež za kosil-
nico Bcs prodam. Telefon 041 222-438.
 914

www.reporter.si

nov i  repor ter  MAGA Z in

v  p r o d a j iv  p r o d a j i
ŽE

1XXXXŠt. 11, 15. marec 2018

1XXXXŠt. 30, 30. julij 2015

PREDVIDEN PLAN PRAZNJENJ GREZNIC 
IN MKČN V LETU 2017

JAVNO PODJETJE, d.o.o., Lava 2a, 3000 Celje

Tel.: (03) 42 50 300

april

Zadobrova
Trnovlje pri Celju
Bukovžlak
Teharje
Slance
Vrhe
Šmarjeta pri Celju

maj

Škofja vas
Prekorje
Dobrova
Lahovna
Lokrovec
Lopata
Medlog

maj, junij

Gorica pri Šmartnem

PREDVIDEN PLAN PRAZNJENJ 
GREZNIC IN MKČN 2019

Tel.: (03) 42 50 300

PREDVIDENO V MESECU NASELJE OBČINA
 julij RAKOVA STEZA VOJNIK 
 julij DEDNI VRH PRI VOJNIKU VOJNIK
 julij GLOBOČE VOJNIK
 julij MALE DOLE VOJNIK
 julij RAZGORCE VOJNIK
 julij ČREŠNJEVEC VOJNIK
 julij KLADNART VOJNIK
 julij HRASTNIK VOJNIK
 julij ŽELČE VOJNIK
 julij GABROVEC PRI DRAMLJAH VOJNIK
 julij BEZOVICA VOJNIK
 julij TOMAŽ NAD VOJNIKOM VOJNIK
 julij GRADIŠČE PRI VOJNIKU VOJNIK
 julij KOBLEK VOJNIK
 avgust KONJSKO VOJNIK
 avgust CEROVEC ŠENTJUR  
 avgust MARIJA DOBJE ŠENTJUR
 avgust PROSENIŠKO ŠENTJUR
 avgust VRBNO ŠENTJUR
 avgust ZLATEČE PRI ŠENTJURJU ŠENTJUR
 avgust JANŠKOVO SELO VELENJE
 avgust BREZEN VITANJE
 avgust STENICA VITANJE
 avgust GALICIJA ŽALEC

Na DOBRINI ugodno prodam gozd v velikosti 
9.781 m², ob asfaltirani cesti, skupaj s 
travnikom (stare sorte jablan), velikim 
5.643 m². Primerno za vikend ali čebel-
njak. Telefon 031 859-584. 886

V KOŠNICI pri Celju prodam gradbeno parcelo 
na lepi, sončni legi, velikost parcele 2.108 
m². Cena po dogovoru ob ogledu. Telefon 
031 794-484. 890

KMETIJSKO zemljišče, 1.000 m², kilometer od 
Žalca, prodamo. Informacije po telefonu 
031 491-310. 896

OPREMLJEN bivalni vikend z demit fasado, 
pokrit z bobrovcem, v Dramljah, 5 km od 
AC, afalt do objekta, prodam za 39.000 
EUR. Telefon 051 647-199. 911

HIŠO, vikend in gradbene parcele prodam. 
Telefon 041 689-748. 905

STANOVANJE v Petrovčah, 120 m², oddam v 
najem. Prodam brunarico v Gotovljah in 
1.300 m² sadovnjaka. Telefon 041 689-
748. 905

ODDAM

KOŠNJO, približno 2 ha, oddam brezplačno v 
okolici Šentjurja. Telefon (03) 5795-034.
 928

STANOVANJE

ODDAM

V PIRANU oddajam garsonjero za počitnikova-
nje po ugodni ceni. Telefon 040 245-454.
 913

NAJAMEM

STANOVANJE, eno ali dvosobno, vzamem v 
najem. Celje–Rimske Toplice. Telefon 040 
290-694. 922

ŽIVALI

PRODAM

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred nesno-
stjo, prodamo. Brezplačna dostava po 
celotni Sloveniji. Vzreja nesnic Tibaot, 
telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave in bele barve, 
pred nesnostjo, prodamo. Pripeljemo na 
dom. Telefon 070 545-481. p

DVA prašiča, težka od 90 do 100 kg, za zakol 
ali nadaljnjo rejo, prodam. Telefon 031 
854-042. 915

BIKCA ls, starega 5 mesecev, težkega 200 kg, 
pašnega, prodamo. Telefon 031 854-042.
 916

DVA bikca, rjave (sive) pasme, stara en mesec 
in pol in dva meseca, iz reje proste BVD, 
prodam. Cena po dogovoru. Telefon 031 
275-348. 921

OČIŠČENE domače piščance prodam. Telefon 
041 663-137. 924

TELICO simentalko, brejo 5 mesecev, prodam. 
Cena 1.100 EUR. Kraj Socka, Nova Cerkev. 
Telefon 031 612-016, Melita. 920

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, črne, 
štajerke, prodamo. Ob nakupu 10 kokošk 
petelina podarimo. Živali so redno ceplje-
ne in nimajo odščipnjenih kljunov, zato so 
primerne za kmečko rejo. Kmetija Lešer, 
Lopata 55, Celje, telefon 031 461-798, 
041 763-800, 051 379-031. p

TELIČKO simentalko, težko 180 kg in dva 
bikca, težka 150 kg, prodam. Telefon 
031 559-820. 927

OBRAČALNIK pajek Sip 230, dobro ohranjen, 
prodam. Telefon 031 463-554. 906

OBRAČALNIK Bucher, dobro ohranjen, pro-
dam. Telefon 041 482-765. p

KOSILNICO Bucher Sip in sušilno napravo 
Vihar za dosuševanje sena, oboje je lepo 
ohranjeno, prodam. Telefon 041 980-188.
 L 61

POSEST

PRODAM

HIŠO z vrtom v centru Gorice pri Slivnici, na 
odlični lokaciji, prodamo. Informacije po 
telefonu 051 312-187. 856

DVE telički simentalki, stari tri mesece in pol, 
prodam. Telefon 031 840-282. 897

KUPIM

DEBELE, suhe krave in telice, plačilo takoj + 
davek, kupim. Telefon 041 653-286. Š

ODKUP krav – nujno, bio. Plačilo takoj po 
najvišji dnevni ceni klasifi kacije + 0,30 
EUR + davek. Kogler Franz A., d. o. o., 
telefon 031 733-637, (02) 790-1560, 
0043 66446-46280. n

www.nt-rc.si/novi-tednik/
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Z A H VA L A

Ob izgubi žene, mame,
babice in prababice

MARIJE KRAJNC
s Poti na Dobrotin 11 v Vojniku

se iskreno zahvaljujem vsem sorodnikom, sosedom, 
znancem in prijateljem, ki ste mi izrazili ustna in pisna 
sožalja, darovali cvetje, sveče in za svete maše in jo po-

spremili na njeni zadnji poti v večnost.

Mož Stanko z domačimi
909

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate spomin
bo večno ostal.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage mame

JOŽEFE SENIČAR
iz Laz 26, Dramlje

se iskreno zahvaljujejo vsem sorodnikom, prijateljem 
in sosedom za izraženo sožalje ter darovano cvetje in 

sveče.
Zahvaljujemo se kardiološkemu oddelku Splošne bol-
nišnice Celje in Domu upokojencev Šmarje pri Jelšah. 
Zahvala tudi gospodu župniku za lepo opravljen obred, 
drameljskim pevcem za odpete pesmi slovesa in pogreb-

ni službi Žalujka za organizacijo pogreba.

Žalujoči: vsi njeni
n

A naj bo karkoli:
grem svojo pot.

Ni me bilo
in več me ne bo.
A hodil sem tod.

(Ervin Fritz – sošolec)

Z A H VA L A

Svojo življenjsko pot je sklenil 
naš dragi mož, oče in dedek

DRAGO OŽEK
Ob boleči izgubi se srčno zahvaljujemo vsem, ki ste se 
od njega poslovili, sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, mu darovali cvetje in sveče in sočustvovali 
z nami. Zahvaljujemo se patronažni sestri gospe Kor-
diš ter zdravnikoma dr. Stropnikovi in dr. Ajdiču iz ZD 
Laško za pomoč. Zahvaljujemo se članom OZ ZSČ in 
OZ VVS Laško za sodelovanje na pogrebni svečanosti, 
bivšim sodelavcem na OŠ PT Laško, kolektivu Fragmat 
Laško, sodelavcem kolektiva Mitras, d. o. o., Komunali 
Laško za organizacijo pogreba, gospodu Zemljiču in 
vnukinji Moniki za besede slovesa ter Mihi Salobirju 

za odigrani žalostinki.
Za njim žalujemo: vsi njegovi.

L 60

Zdaj ne trpiš več, draga mama,
zdaj počivaš.

Kajne, sedaj te nič več ne boli.
A svet je mrzel, prazen, opustošen
za nas, odkar te več med nami ni.

(S. Makarovič)

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi naše drage mame,
tašče, babice in prababice

FANIKE ALAUF
iz Spodnje Rečice 175, Laško

(7. 12. 1920 – 15. 6. 2019)

se iz srca zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
sosedom za izražena ustna in pisna sožalja ter darovano 
cvetje in sveče. Iskrena hvala sosedama Roziki in Joži za 

vse obiske in pomoč.

Vsi njeni, ki jo bomo močno pogrešali.
L 62

Z A H VA L A

18. junija 2019 smo se na mestnem pokopališču v Celju 
poslovili od sestre in tete

FRANČIŠKE MRAVLAK
(1929 – 2019)

stanujoče na Lavi v Stegenškovi ulici 4

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na 
njeni zadnji poti. Hvala za podarjeno cvetje, sveče in izraze 
sožalja. Prav tako se zahvaljujemo pevcem in župniku mag. 
Srečku Hrenu za lepo slovo. Zahvala tudi osebju pljučnega 

oddelka bolnišnice Topolšica za vso skrb in nego.

Brat Tone, nečaki in nečakinja z družinami
923

Bilo lepo je – prelepo,
skalilo srečo je slovo.

Ta dan gorja, ta dan solza
je moral priti.

Bolečina da se skriti,
pa tudi solze ni težko zatajiti,
le drage mame nihče nam ne 

more vrniti.

Z A H VA L A

FANIKA LAPORNIK
iz Vodiškega 7, Rimske Toplice

Iskrena hvala vsem sorodnikom, znancem, sosedom in 
bivšim sodelavkam DSO Laško za podarjeno cvetje, sve-
če, svete maše in izrečena sožalja. Iskrena hvala gospodu 
župniku Klemnu za obred, cerkvenemu pevskemu izbo-
ru, gospodu Vanču za poslovilne besede, praporščakom, 
društvom, Primožu in Leonu za odigrane pesmi v slovo, 
patronaži Rimske Toplice in še posebej Alenki in reše-

valni postaji Laško.

Žalujoči: Jelka z možem Jožetom, vnuk Robi z Anjo 
ter pravnuka Iris in Sven

L 63

V 93. letu se je tiho poslovila naša draga

URADNE URE 
OD 1. JUNIJA DO 30. SEPTEMBRA

PONEDELJEK, SREDA, PETEK
od 8:00 do 10:00
od 11:00 do 14:00

Tel.: 03 425 33 00
info@energetika-ce.si
www.energetika-ce.si

Dežurna služba:
zemeljski plin: 041 633 453, daljinsko ogrevanje: 051 230 771

PITANE krave in telice za zakol po širši Štajer-
ski kupim. Plačilo takoj + davek. Telefon 
040 647-223. p

VSE vrste krav in telic za zakol, lahko tudi 
slabše reje za na pašo, kupim. Dobro 
plačilo – takoj. Telefon 041 544-270. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

SUHO koruzo v vrečah prodam. Telefon (03) 
5461-764 in 031 317-714. 926

OSTALO

PRODAM

DRVA, bukev, na paletah, dolžine 25, 33 in 
50 cm, prodam. Cena 130 EUR. Po dogo-
voru tudi dostava. Telefon 051 743-942.
 p

PLASTIČNE cisterne za vodo, 1.000 l, prodam. 
Telefon 041 663-137. 924

DRVA, bukova in mešana, suha, možna 
razrez in dostava, prodam. Telefon 070 
674-760. 925

ZAPOSLITEV
ZAPOSLIMO disponenta. Zahtevana izobraz-

ba: 7. stopnja, smer logistika, ekonomija. 
Zahtevane delovne izkušnje: najmanj dve 
leti na področju logistike transporta, teko-
če govorjenje in razumevanje angleškega, 
nemškega in srbohrvaškega jezika. Vsi 
zainteresirani pošljite pisno vlogo po pošti 
na naslov: Frigotransport Pišek & HSF, d. 
o. o., Lopata 17, 3000 Celje. n

Mama je ena sama.
Dana za srečo in na veselje.

In ena sama, za vse življenje ...

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi naše drage mame, 
babice in prababice

IVANKE KODELA
iz Brnice 4

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sose-
dom, znancem in kolektivu marketa Mercator Dečkovo naselje 
za izraze sožalja, darovano cvetje, sveče, svete maše ter ostale 
pozornosti in izkazano pomoč. Hvala župniku g. Planincu, 
govorniku g. Pungartniku, pevkam skupine MJAV, trobenta-
ču za odigrano žalostinko ter vsem, ki ste jo skupaj z nami 

pospremili na njeni zadnji poti.
Zelo jo pogrešamo.

Žalujoči: sin Jože, hčerki Jožica in Ivanka, vnuki Leon, 
Peter, Tjaša, pravnuki Manuel, Maks, Evelina ter ostali 

domači
n
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90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

Kino

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

ČETRTEK,
27. junij

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 6.00 Novice, 6.15 Ča-
soplov, 7.00 2. jutranja kro-
nika RaSlo, 8.00 Poročila, 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.00 
Novice,

10.00 Novice, 11.00 Šport 
danes, 12.00 Novice, 12.15 
Odmev, 14.00 Regijske no-
vice, 14.10 Kalejdoskop, 
15.00 Novice, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 18.00 Odmev – po-
novitev, 19.00 Novice, 19.15 
Kalejdoskop – ponovitev

PETEK,
28. junij

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 6.00 Novice, 6.15 Ča-
soplov, 7.00 2. jutranja kro-
nika RaSlo, 8.00 Poročila, 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.00 
Novice,

10.00 Novice, 11.00 Šport 
danes, 11.15 Yugo, 12.00 
Novice, 12.15 Od petka do 
petka, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Rušimo tabuje, 15.00 
Novice, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kroni-
ka, 18.00 Poglejte v zvez-
de z Gordano in Dolores, 
19.00 Novice, 19.15 Gosti-
mo gostoljubnega glasbe-
nega gurmana

SOBOTA,
29. junij

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-

mače, 6.00 Novice, 6.15 Ča-
soplov, 7.00 2. jutranja kro-
nika RaSlo, 8.00 Poročila, 
9.00 Novice, 9.15 Otroški 
radio, 10.00 Novice,11.00 
Šport danes, 11.15 Prvič, 
zadnjič in nikoli več, pono-
vitev, 12.00 Novice, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.15 
Rušimo tabuje, ponovitev, 
14.00 Regijske novice, 14.15 
Strokovnjak svetuje, pono-
vitev, 15.00 Novice, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 18.00 Pop 
čvek, ponovitev, 19.00 Novi-
ce, 19.15 Gostimo gostoljub-
nega glasbenega gurmana, 
ponovitev

NEDELJA,
30. junij

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 6.00 Novice, 6.15 
Časoplov, 7.00 2. jutranja 
kronika RaSlo, 8.00 Poro-
čila, 9.00 Novice, 9.10 Luč 
sveti v temi, 10.00 Novice, 
10.10 Znanci pred mikro-
fonom, 12.00 Novice, 13.00 
Čestitke in pozdravi, 17.15 
Radi ste jih poslušali, 18.00 
Pesem slovenske dežele

PONEDELJEK,
1. julij

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 6.00 Novice, 6.15 
Časoplov, 8.00 Poročila, 
8.45 Poročilo PU Celje, 
9.00 Novice, 10.00 Novice, 
10.15 Ponedeljkovo špor-
tno dopoldne, 12.00 No-

vice, 12.15 Vaš zakaj, naš 
zato, 13.00 Kulturni moza-
ik, 13.15 Prvič, zadnjič in 
nikoli več, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Novice, 17.00 
Kronika, 18.00 Znanci pred 
mikrofonom, ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Katrca

TOREK,
2. julij

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 6.00 Novice, 6.15 
Časoplov, 8.00 Poročila, 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.00 
Novice, 10.00 Novice, 11.00 
Šport danes, 12.00 Novice, 
12.15 Male živali, velike 
ljubezni, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske no-
vice, 14.15 Gospodarski 
utrip regije, 15.00 Novice, 
17.00 Kronika, 18.00 Stro-
kovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Male živali, 
velike ljubezni, ponovitev

SREDA,
3. julij

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 6.00 Novice, 6.15 
Časoplov, 8.00 Poročila, 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.00 
Novice, 10.00 Novice, 10.15 
Kuhajmo skupaj, 11.00 
Šport danes, 12.00 Novice, 
13.00 Kulturni mozaik, 
13.20 Mali O – pošta, 13.30 
Mali O – klici, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Poudar-
jeno, 15.00 Novice, 17.00 
Kronika, 18.00 Pop čvek, 
19.00 Novice

Kulturne 
prireditve

ČETRTEK, 27. 6.

16.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
angleško vodstvo po 
razstavi

17.00 Podhod Pesje

Tisto Pesje, ki ga več ni
odprtje razstave

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Dancing lights
pesniško-plesni spektakel, 
nastopajo: pesnica Dragica 
Čarna ter kitarist Anthony 
Carrubo in plesalec 
Federico Ordoñez; vstop 
prost

18.00 Dvorišče Knežjega dvorca 
Celje

Celjani Celjanom: Un 
loup pour I`homme, 
Rare birds
plesno cirkuška predstava, 
vstop prost; v primeru 
slabega vremena v 
Celjskem domu

20.00 Pred Domom kulture 
Velenje
The Moonlighting 
orchestra
koncert ob odprtju 
35. Poletnih kulturnih 
prireditev

PETEK, 28. 6.

19.00 Galerija Plevnik 
Kronkowska
Celjani Celjanom: Klaus 
Pichler: To bo za vedno 
spremenilo tvoje življenje
odprtje razstave; vstop 
prost

19.00 OŠ Rečica ob Savinji
Živeti z lesom, dela 
Društva Gal, likovna 
in literarna dela 
osnovnošolcev in dela 
vezilj
odprtje razstav

19.30 Center Noordung Vitanje
Anja Bukovec, violina, in 
Igor Vićentić, klavir
koncert

20.00 Osnovna šola Rečica ob 
Savinji
Stand up večer z 
imitatorjem Iztoka 
Mlakarja

20.00 Pod kostanji Zgornji trg 
Šentjur
Epik stand up – mladi 
upi stand upa
komiki: Tilen Keglič, Alen 
Leber in Nac Zupanc, v 
primeru slabega vremena 
v galeriji Zgornji trg 
Šentjur

KINO VELENJE

PETEK
18.00 Peter Pan: Iskanje knjige 
Nije – animirana pustolovščinaa, 
sinh.
18.30 Delo brez avtorja – zgodo-
vinska drama

19.45 Anna –akcijski triler
22.00 Propad ameriškega impe-
rija – komična kriminalka
SOBOTA
18.00 Peter Pan: Iskanje knjige 
Nije – animirana pustolovščinaa, 
sinh.
19.00 Delo brez avtorja – zgodo-
vinska drama
19.45 Propad ameriškega impe-
rija – komična kriminalka
20.15 Brez dotika – romantična 
drama
NEDELJA
16.00 Peter Pan: Iskanje knjige 
Nije – animirana pustolovščinaa, 
sinh.
18.00 Brez dotika – romantična 
drama
19.00 Delo brez avtorja – zgodo-
vinska drama
20.15 Anna – akcijski triler

ZVEZDE POD ZVEZDAMI

na ploščadi ob Domu kulture 
Velenje (brez vstopnine)
PONEDELJEK
21.30 Poj mi pesem – dokumen-
tarni o Vladu Kreslinu
v primeru slabega vremena v 
mali dvorani Kina Velenje

20.00 Ploščad pred Ipavčevim 
kulturnim centrom Šentjur
Izziv p(o)letja
nastopajoči: Vokalna 
skupina Kreativa, VS 
7 de’ci, VS Breskvice, 
VS Jakobčani, MoPZ 
Šentvid pri Planini in 
ŽePZ Dramlje; v primeru 
slabega vremena v IKC 
Šentjur

20.30 Likovni salon Celje
Celjani Celjanom: Celje 
Fokus 2019: Borut 
Krajnc & Martin Kolar: 
Normalizacija
odprtje razstave, vstop 
prost

20.30 Atrij Velenjskega gradu
Tadej Toš & The band
prosto po Prešernu z 
»rokezijami« Tadeja 
Toša, v primeru slabega 
vremena v Domu kulture 
Velenje

21.00 Stari grad Celje
Festival Celjski grad 
2019: Veronika Deseniška
muzikal, tudi v soboto ob 
istem času

SOBOTA, 29. 6.

11.00 Galerija Volk Celje
Poletje v okviru I. 
celoletne likovne kolonije 
Štirje letni časi 2019 
(zima-pomlad-poletje-
jesen)
odprtje 3. slikarske in 
fotografske razstave 
ekstempore

11.30 Krčma TamKoUčiri Celje
Poletje v okviru I. 
celoletne likovne kolonije 
Štirje letni časi 2019 
(zima-pomlad-poletje-
jesen)
podelitev priznanj in 
razglasitev najboljših; 
vstop prost

19.00 SLG Celje
Celjani Celjanom: Celje 
Fokus 2019: Fotosfera
predstavitev knjige in 
pogovor; vstop prost

19.00 Vrt Ipavčeve hiše Zgornji 
trg Šentjur
Literarni večer: Daljave s 
Simono in Danijem
uglasbena poezija Danija 
Bedrača

20.00 Galerija Račka Celje
Celjani Celjanom: Celje 
Fokus 2019: Eat This
odprtje razstave; vstop 
prost

20.30 Vodni stolp Celje
Lumberjack & DMP – 
Društvo mrtvih pesnikov
koncert; v primeru slabega 
vremena odpade

21.00 Mestna kavarna Metropol 
Celje
Anette
koncert ob spremljavi 
kitarista Tineta Lustka; 
vstop prost, v primeru 
slabega vremena odpade

NEDELJA, 30. 6.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
javno vodstvo po razstavi

17.00 Vrt Ipavčeve hiše Zgornji 
trg Šentjur
Poletni folklorni večer v 
Šentjurju
nastop Folklornega društva 
Šentjur z gosti; v primeru 
slabega vremena v IKC 
Šentjur

18.00 Drevesna hiša Mestni gozd 
Celje
Popularni prisluhi 2019: 
Band Seven
koncert, izvajata: Mateja 
Kožuh, harmonika, vokal 
in Dani Sušnik, kitara, 
vokal, bobni; vstop prost

PONEDELJEK, 1. 7.

21.00 Celjska umetniška četrt
Celjani Celjanom: Tloris 
za revolucijo

CINEPLEXX

Aladin – pustolovski, fantazijski
od četrtka do srede: 15.30, 18.20
sobota, nedelja: 13.50
Anna – akcijski, triler
od četrtka do srede: 18.50, 20.50
Anabelle 3 – grozljivka
petek, sobota, nedelja, ponede-
ljek, torek: 16.00, 18,40, 20.00, 
21.10
četrtek: 15.50, 18.40, 20.00, 21.10
petek, sobota: 22.10
sreda: 15.50, 18.40, 19.50, 21.10
Čudežni park – animirani, pu-
stolovski, komedija
sobota, nedelja: 13.20
Godzila 2: Kralj pošasti – fanta-
zijski, akcijski, pustolovski
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 21.20
John Wick 3: Parabellum – ak-
cijski, triler
četrtek, petek, ponedeljek, torek: 
21.00
sobota: 21.20
Maščevalci: Zaključek – akcij-
ski, fantazijski, pustolovski
sobota in nedelja: 20.15
Možje v črnem: Globalna gro-
žnja – akcijski, komedija, fanta-
zijski
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.00, 20.15
sobota, nedelja: 14.40, 18.00, 
21.00
Možje X: Temni Feniks – akcij-
ski, pustolovski, fantazijski
petek, sobota: 21.50
Otroška igra – grozljivka
od četrtka do srede: 17.00, 20.30
pete, sobota: 22.20
Prevarantki – komedija
od četrtka do torka: 16.20, 19.50
sreda: 16.20, 21.00
Rocketman – drama, biografski, 
muzikal
od četrtka do srede: 19.00
Skrivno življenje hišnih lju-
bljenčkov 2 – animirani, kome-
dija, pustolovski
četrtek, petek, ponedeljek, torek: 
15.30, 16.50, 17.15, 18.00
sobota, nedelja: 13.40, 14.10, 
15.00, 15.30, 16.50, 17.15, 18.10
sreda: 15.30, 16.50, 17.15, 18.00
Svet igrač 4 – animirani, pusto-
lovski
četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 15.50, 16.30, 17.50, 18.30
sobota, nedelja: 13.50, 14.30 
15.50, 16.30, 17.50, 18.30

ČETRTEK
20.00 Požiganje – drama
PETEK
19.00 Stiks – drama
21.00 Bog, le kaj smo spet za-
grešili – komedija
SOBOTA
18.00 Svet igrač 4 – animirana 
družinska komedija
20.00 Rocketman – biografska 
drama
NEDELJA
18.00 Svet igrač 4 – animirana 
družinska komedija
20.00 Dvojna življenja – komič-
na drama
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Podjetje NT&RC, d.o.o.
opravlja časopisno-založniško, radijsko in
agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.
Direktorica: Anica Šrot Aužner
Tisk: Salomon, d. o. o.
Novi tednik sodi med proizvode, za katere se
plačuje 9,5 % davek na dodano vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
E-mail: radio@nt-rc.si, v studiu: info@radiocelje.com
UREDNIŠTVO
Tatjana Cvirn, Barbara Gradič Oset, Robert Gorjanc, 
Janja Intihar, Brane Jeranko, Lea Komerički, Saška 
T. Ocvirk, Špela Ožir, Tina Strmčnik, Simona Šolinič, 
Dean Šuster

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.
Telefon: (03) 42 25 100
Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511
Sprejem oglasov po elekt. pošti:
agencija@nt-rc.si
Vodja marketinga: Bojan Kunc

NAROČNINE
Telefon: (03) 4225 171
E-pošta: narocnine@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega računa 
pri Abanki d.d. Ljubljana: SI56 0510 0801 5262 360. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

MALI OGLASI, OSMRTNICE IN ZAHVALE
Telefon: (03) 4225 144
E-pošta: oglasi@nt-rc.si

predstavitev knjige in 
pogovor z avtorjem 
Markom Požlepom; vstop 
prost

TOREK, 2. 7.

18.00 Celjski mladinski center

Celjani Celjanom: She 
left him
odprtje fotografske razstave 
celjskega fotografa Branka 
Lesjaka; vstop prost

18.00 Mestna plaža Celje
Dobrodošli v svetu 
zgodb: Moja luna
izvaja: Gledališče 
Pravljičarna, primerno 
za otroke od 3. do 10 leta; 
vstop prost

19.00 Foto time, Fotografski 
atelje Celje
Celjani Celjanom: In 
memoriam Marjan 
Weissenbach
odprtje fotografske 
razstave; vstop prost

21.00 Stari grad Celje
Festival celjski grad 2019: 
Vesna Pisarovič
koncert

SREDA, 3. 7.

19.30 Vodni stolp Celje
Celjani Celjanom: KD 
Celjski oktet
koncert; vstop prost, v 
primeru slabega vremena 
dogodek odpade

Ostale
prireditve

ČETRTEK, 27. 6.

10.00 do 13.00 Galerija Velenje
Mesto prihodnosti
poletne počitniške likovne 
delavnice, tudi v petek ob 
istem času

20.30 Trg pred Mestnim kinom 
Metropol
Svet v mestu: Muzke 
(Oldies Goldies)
koncert, vstop prost; v 
primeru slabega vremena 
v Branibor clubu

PETEK, 28. 6.

16.00 do 19.00 SLG Celje
Celjani Celjanom: Celje 
Fokus 2019
Fokusovi pogovori o 
fotografi ji; vstop prost, tudi 
v soboto ob istem času

21.00 Celjski mladinski center
Celjani Celjanom: Celje 
Fokus 2019: Urbani vrt
glasbeno-kulinarični 
dogodek; vstop prost

21.00 Mestna kavarna Metropol 
Celje
Atlantida
koncert, vstop prost; v 
primeru slabega vremena 
odpade

21.00 Šlandrov trg Žalec
Pozdrav poletju: Skupine 
MRFY, Jackson in Take 
Off
koncert

SOBOTA, 29. 6.

7.00 Ploščad centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica Velenje

9.00 Mestna knjižnica Velenje
Vsi kupujemo, vsi 
prodajamo
sejem rabljenih knjig

10.00 do 20.00 Stari grad Celje
Živa zgodovina na 
Starem gradu
tudi v nedeljo ob istem 
času

17.00 Drevesna hiša v Mestnem 
gozdu Celje
Meditacija v Drevesni 
hiši
izvaja MS7, Akademija 
dobrega počutja; vstop 
prost, dogodek bo ob 
vsakem vremenu

17.00 do 20.00 Pred centrom 
Eksena Šentjur
Pravljična dežela vile 
Eksena
tematske, ustvarjalne, 
poučne in zabavne 
delavnice za otroke

20.00 Gastro pub Kolodvor Žalec
Kukčevi večeri
večer dalmatinske glasbe z 
Vokalno skupino Draž

21.00 Šlandrov trg Žalec
16. izbor za Smaragdno 
kraljico

NEDELJA, 30. 6.

7.00 Pri Gostilni Šempeter v 
Bistrici ob Sotli
Petrov sejem
sejemsko dogajanje ob 
prazniku občine Bistrica 
ob Sotli

PONEDELJEK, 1. 7.

9.00 do 12.00 Vila Rožle Velenje
Poletni živ-žav
vsak delavnik v juliju 
ustvarjalnice, družabne in 
športne igre

17.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pogovori o življenju in 
smrti
voditeljici: Metka Klevišar 
in Julka Žagar

20.00 do 21.00 Narodni dom 
Celje
Besede miru
video prireditev o 
notranjem miru

TOREK, 2. 7.

9.00 in 16.00 Travnik pri Domu 
kulture Velenje
Poletje na travniku – 
torkove igrarije

20.30 Pred Domom kulture 
Velenje
A tribute to Depeche 
Mode
koncert, v primeru dežja 
bo prestavljen

SREDA, 3. 7.

10.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Poletna likovna šola z 
Dolores Ponoš

10.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Lego delavnica

10.00 Mestna knjižnica Velenje
Pravljična joga z Nino

18.00 Mestna plaža Celje
Celjani Celjanom: 
Ljubezenske zgodbe 
naših ulic
izvaja: Društvo Živa 
kreativa; vstop prost

Razstave
Stari grad Celje, stolp nad Pe-
likanovo potjo: Svetlikanje pre-
kletih/ Flickering of the damned, 
zvočna instalacija Gašperja Pia-
na; do nadaljnjega; Prostorska 
postavitev Marka Požlepa Svetli-
kanje prekletih 2. del – fragmen-
tacije zgodovine; do preklica
Stari grad Celje – medzidje: 
razstava Danes grofje Celjski in 
nikdar več; do nadaljnjega
Paviljon za prezentacijo arheo-
logije, Glavni trg Celje: razstava 
Rimska Celeja; do nadaljnjega
Otroški muzej Hermanov brlog: 
razstava Zemlja pleše; do konca 
leta 2019
Galerija Kvartirna hiša Celje: 
razstava Beti Bricelj Dimenzija 
IV, do 30. 6.
AQ galerija Celje: razstava Čr-
no-bela divjina Gorazda Goloba; 
do 15. 7.
Celjska kulturnica: razstava 
likovnih del slike in fotografi je, 
ustvarjenih na 2. delu I. likovne 

kolonije Zima-pomlad-poletje-je-
sen: Pomlad; do 30. 6.
Dom sv. Jožefa Celje: razsta-
va Sto let samostojne province 
sester usmiljenk, zgodovinska 
razstava ob jubileju ustanovitve 
reda; do 31. 7.
Mestna plaža Celje, Savinjsko 
nabrežje: razstava zloženke 
Flying High Branka Lesjaka; do 
31. 8.

Galerija Železarskega muze-
ja Štore: pregledna fotografska 
razstava Fotokluba Štore Stell; 
do 15. 7.
Schwentnerjeva hiša Vransko: 
razstava Bela krizantema, abi-
entalna postavitev ateljejev Var-
stveno-delovnega centra Tončke 
Hočevar in Martine Obid Mlakar; 
do 30. 8.
Jakijeva hiša - Galerija Nazarje: 
razstava Bogdana Sobana Odtisi 
časa; do 20. 8.
Galerija Štekl Gornji Grad: raz-
stava likovnih del Branka Hriber-
ška; do 22. 7.
Galerija Velenje: razstava Ale-
ksija Kobala Podtaknjenci; do 
20. 7.

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje – Stara 
grofi ja: Etnološka zbirka, Kultur-
no- in umetnostnozgodovinska 
razstava, Od gotike do histori-
cizma po korakih (prilagojeno 
za osebe z motnjami vida), La-
pidarij, Alma M. Karlin: Poti
Pokrajinski muzej Celje – Knež-
ji dvorec Celeia – mesto pod me-
stom, Grofje Celjski
Stari grad Celje – Friderikov 
stolp, klet: Teater groze – raz-
stava mučilnih naprav od 16. do 
18. stoletja
Pokrajinski muzej Celje, Plani-
na pri Sevnici: Etnološka zbirka 
Šmid
Zgornji trg Šentjur: Rifnik in 
njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice
Ipavčeva hiša Šentjur: Ipavca – 
življenje in delo Gustava in Be-
njamina Ipavca
Pri železniški postaji Šentjur: 
Muzej Južne železnice
Planina pri Sevnici: Kozjansko 
žari
Ponikva, Uniše: Slomškova roj-
stna hiša
Cerkev sv. Leopolda Loka pri 
Žusmu: Glažute na območju 
Žusma
Muzej Laško: Laško – potovanje 
skozi čas; Geologija okolice La-
škega; Pivovarstvo in zdraviliški 
turizem
Muzej novejše zgodovine Celje: 
Živeti v Celju, Zobozdravstvena 
zbirka
Otroški muzej Hermanov brlog: 
Brlog igrač
Fotografski atelje Josipa Pelika-
na: stalna postavitev
Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti

M – KOT MUZEJ
5-dnevne Poletne počitniške vragolije

Zabavno ter poučno raziskovanje, ustvarjanje in druženje 
v Muzeju novejše zgodovine Celje
2. do 6. julij 2019 (prijave do 27. 6.)

Število mest je omejeno, zato pohitite s prijavami!
Več o programu in prijavah na spletni strani muzeja 

http://www.muzej-nz-ce.si
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Tri, štiri, zdaj! Foto:  GrupAFOTO TEDNA

S projektom Oživimo sa-
vske zgodbe želijo povezati 
ponudbo ob reki Savi. To so 
partnerji doslej pogrešali. 
Splav sicer pluje v severnih 
vratih Posavja, za kar v Ra-
dečah menijo, da je ena od 
vstopnih točk na to turistično 
območje. Nov splav naj bi po-
menil dodaten veter v jadra 

razvoja turizma, je povedala 
Duška Kalin, vršilka dolžno-
sti direktorice Kulturnega, tu-
rističnega in rekreacijskega 
centra Radeče (KTRC).

»Splav, kar zadeva mere, 
ostaja v gabaritih prejšnjega, 
kajti plovba po reki Savi za 
ladje ni dovoljena. Zato mora-
mo vztrajati pri 23,99 metra, 

Velika pridobitev za turizem v Radečah in Posavju

Nov splav na prvi plovbi
V Radečah so slavnostno predali namenu nov splav, 

ki se je s številnimi gosti tudi podal na prvo plovbo 
po reki Savi. Nova pridobitev je del projekta Oživimo 
savske zgodbe, v katerem so moči združili domač kul-
turni, turistični in rekreacijski center, Občina Radeče 
in Posavski muzej Brežice.

ROBERT GORJANC

pri čemer tudi širina ostaja 
enaka kot prej. V konstrukciji 
smo precej izboljšali plovnost 
in poskrbeli, da smo vgradili 
najboljše materiale. Tako se 
nadejam, da nas bo ta splav 
še dolgo nosil po reki Savi.«

Gradnja novega splava je 
ključni del projekta oživljanja 
savskih zgodb, zanj je Evrop-
ski sklad za regionalni razvoj 
namenil skoraj 170 tisoč evrov. 
A pri vsem tem ne gre le za de-

nar. »Če bi šli seštevat, koliko 
ur in priprav ter odrekanja je 
bilo treba, da smo prišli do 
četrte številke splava, potem 
bi težko spravili skupaj denar 
v naši majhni občini. Ko vidiš 
zadovoljne obraze, potem veš, 
da je to velika pridobitev za 
promocijo našega kraja,« je bil 
slikovit župan Občine Radeče 
Tomaž Režun.

Z novim splavom, oživitvijo 
savskih zgodb splava in v po-

Trak so slavnostni prerezali Tomaž Režun, župan Občine Radeče, Duška 
Kalin, v. d. direktorice KTRC, Eva Štravs Podlogar, državna sekretarka na 
ministrstvu za gospodarski razvoj in tehnologijo, ter Alenka Černelič Krošelj, 
direktorica Posavskega muzeja Brežice.

Nov splav, ponos radeškega in posavskega turizma Duška Kalin, v. d. direktorice KTRC Radeče

vezavi z nekaterimi posavski-
mi ponudniki gredo v KTRC 
na pot razvijanja petzvezdnič-
nih doživetij, kar je danes gi-
balo turističnega razvoja. »Z 
vzpostavitvijo regijske par-
tnerske mreže ponudnikov 
in s številnimi delavnicami 
bodo razvijali inovativno- 
kreativne ideje na področju 
turizma, marketinško bomo 
usposobili ponudnike, izbolj-
šali izkušnjo gosta in razvijali 
mikavne doživljajske produk-
te,« je ambiciozne načrte raz-
krila Duška Kalin.

Prav tako niso pozabili na 
zbiranje tradicionalne spla-
varske opreme, saj želijo 
oblikovati splavarske zbirke 
in pripraviti dokumentacijo 
za vpis splavarjenja v register 
nesnovne dediščine. V duhu 
tradicije delovanja KTRC Ra-
deče bodo turizem povezali 
tudi z vseživljenjskim uče-
njem in tako po principu »od 
spodaj navzgor« s pomočjo 

študijskih krožkov razvijali in 
udejanjali inovativne zgodbe. 
»S pomočjo celovitega turi-
stičnega produkta bomo po-
vezali ponudnike ob Savi, ki 
bodo savske zgodbe predsta-
vljali tudi v okviru aplikacije 
in skupnega kataloga. Seveda 
bomo s pomočjo muzejskih 
učnih uric v dogajanje vklju-
čili tudi otroke,« je še dodala 
naša sogovornica.

S projektom Oživimo sa-
vske zgodbe želijo doseči, 
da bi splavarjenje z vsemi 
zgodovinskimi podlagami, 
sodobnimi pristopi in regij-
skim povezovanjem ter sku-
pno promocijo postalo eden 
ključnih nosilcev in promo-
torjev turizma v destinaciji 
Čatež in Posavje.

Novi adut radeškega in po-
savskega turizma je splovil 
ravno v pravem času, ob le-
tošnji jubilejni, 20. turistično- 
zabavni prireditvi Splavarje-
nje 2019.
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Nepozabna kolesarska pravljica

Oblikovalka Tanja 
Užmah Mosquera

S humornimi stripi 
podira stereotipe

Dvanajst otrok družine 
Grešak iz Vrbja

Foto: SHERPA
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»Trg celjskih knezov
je ponesrečen, a tudi žrtev drugih časov«

Nande Korpnik, »mestni« arhitekt, ki je ustvaril evropsko nagrajeni paviljon

Najin pogovor se je vrtel med preteklostjo in sedanjostjo, med starim in mo-
dernim. Gre za čase in prostore, kjer ves čas deluje arhitekt Nande Korpnik in 
si prizadeva, da bi ta protislovja združil v arhitekturne rešitve, zaradi katerih 
bi se uporabniki dobro počutili, okolje kjer so nastale, pa bi bilo privlačnejše 
in prijaznejše za bivanje. V veliki meri mu to uspeva, kar potrjujejo tudi prejete 
nagrade, pri čemer se zgodi tudi kakšen spodrsljaj, o katerem spregovori brez 
dlake na jeziku. Takšen je naš sogovornik, ki bi mu zaradi arhitekturnih projek-
tov, ki so pustili pečat v Celju, lahko rekli kar neuradni mestni arhitekt. Človeka 
ne pusti ravnodušnega, enako kot ga ne njegova arhitektura.

Aktualna tema v teh dneh je razhajanje Po-
krajinskega muzeja Celje in območnega za-
voda za varstvo kulturne dediščine (ZVKDS) 
glede namestitve zunanjega dvigala na vzho-
dni strani Stare grofi je, za kar ste vi pripravili 
arhitekturno rešitev. Z njo je muzej želel za-
gotoviti dostop do muzejskih zbirk in nastaja-
jočega razstavišča za predstavitev arheoloških 
najdb na obnovljenem Muzejskem trgu tudi 
invalidom in gibalno oviranim osebam. A je 
ZVKDS pokrajinskemu muzeju izdal negativ-
no mnenje. Kako ste sprejeli to odločitev?

Predvsem spodbudno, ker verjamem v 
kreativen dialog. V muzeju so me prosili, naj 
pripravim idejno skico za dvigalo. Pravzaprav 
sem si tudi želel, da bi šlo to v širšo razpravo 
in nosilcem prostora v razglas. S tem ko so na 
ZVKDS zavrnili to rešitev, so odprli širšo raz-
pravo in mislim, da je to lahko samo koristno. 
Vidim, da imajo v pokrajinskem muzeju silne 
težave z zagotavljanjem dostopa za invalide, 
stavba ni prilagojen današnjim časom in nekaj 
je treba narediti. Vedno obstaja več rešitev, ta 
je ena od njih. Te zavrnitve ne vidim nujno 
kot nekaj slabega.

ROBERT GORJANC

V kulturnovarstvenem zavodu svojo odlo-
čitev utemeljujejo s tem, da bi takšno dviga-
lo prizadelo vzhodno palačo, ki je z južno 
fasado ena najbolj reprezentančnih, pred-
vsem pa še v izvirnem stanju, kar je za to-
vrstne poznorenesančne palače v Sloveniji 
prava redkost. Kaj pravite na te argumente?

Danes ni več idealnih rešitev. Svet je postal 
preveč zapleten, pisan, kar je na nek način zdra-
vo. Vedno so neke optimalne rešitve glede na 
čas, kraj in možnosti in eno od teh je pač pred-
stavljalo razmišljanje pokrajinskega muzeja, da 
bi postavili dvigalo na vzhodno stran. Druga 
možnost je bila, da bi bilo dvigalo znotraj hiše. 
Tam je spet podobna težava. Notranjost hiše je 
lepo ohranjena, nosilna konstrukcija z oboki je 
izvirna in z dvigalom bi nenadomestljivo zare-
zali v stavbno maso. Nagibam se celo k temu, 
da bi bilo treba preučiti možnost postavitve 
mikavnega dvigala kot neke skulpture znotraj 
atrija. Ampak spet so polemike, da bi takšna 
rešitev okrnila pogled na grofi jo. Menim, da 
ko enkrat posežete v avtentično grajeno struk-
turo, je nimate nikoli več, medtem ko zunanje 
dodatke vedno lahko brez škode še vedno od-

stranite. Kakorkoli, nek kompromis bo treba 
najti in vsem se ne bo dalo ustreči. Zato se mi 
zdi pomembno, da odpremo iskreno razpravo 
z vsemi pristojnimi strokovnimi ustanovami in 
da se mogoče vključi še nestrokovna javnost. 
Nenazadnje gre za Celje.

Drugače je bilo v primeru gradnje paviljo-
na arheologije na Glavnem trgu, kjer je šlo 
za več ujemanja, za dobro sodelovanje. 
Kar sta ob vseh ostalih arhitek-
turnih, vsebinskih drugih 
kvalitetah prepoznali tudi 
Evropska komisija in 
Evropa Nostra, ki sta pa-
viljonu arheologije na 
Glavnem trgu nedavno 
podelili visoko prizna-
nje za varovanje kul-
turne dediščine, in 
sicer na področju kon-
servatorstva. Zakaj ste 
bili v tem projektu na 
isti valovni dolžini?

Mislim, da je bilo malo 
tudi sreče, saj se je ZVKDS 
odločil, da bo najdbe predstavil 
in situ, da bo postavil paviljon in hitro 
je prišlo do konsenza z Mestno občino Celje 
kot nosilko prostora. Občina me je podprla 
in verjela vame, tudi z zavodom za varstvo 
kulturne dediščine smo se ujeli, da bo šlo za 
sodoben arhitekturni poseg v izjemno arheo-
loško dediščino, in uspeh ni izostal. Mogoče 
pri zavodu ni šlo toliko za arhitekturo kot za 
bojazen za dediščino, zato sem bil precej pre-
puščen samemu sebi. Ves čas sem se zavedal, 
da se moram kot arhitekt podrediti temu, da 
bo v ospredju varovanje arheoloških najdb in 

da bom hkrati našel rešitve, ki me bodo zado-
voljile kot avtorja in predstavile moj razvojni 
pogled na mesto. In se je posrečilo.

Kako ocenjujete vrednost te nagrade? Kaj 
menite, da je najbolj pomembno, kar je pre-
poznala Evropska komisija pri tej nagradi?

Evropska komisija je poudarila prav to, kar 
je zdaj aktualna razprava: ni odgovor v tem, 

da vse konzerviramo in vse naredimo 
po starem. Lahko se odločimo, da 

je staro mestno jedro zapisano 
preteklosti in da je to velika 

vrednost. Ampak življenje 
gre naprej. Vedno je tre-
ba dodajati stvari in jih 
spreminjati, nič ni več-
no. Evropska komisija 
je paviljon prepoznala 
kot premišljeno, ne-
vsiljivo stavbo, ki se 

lepo sklada z mestnim 
jedrom in predstavlja lep 

primer predstavitve dedi-
ščine v urbanih okoljih. Nje-

govo zasnovo je označila kot 
skladno vključeno v obstoječ ulič-

ni niz, ki ohranja njegovo kontinuiteto. 
Komisija je prepoznala dialog, staro in novo 
ter medsebojno spoštljivost. Skratka, stavba 
na tem mestu ima bogato vsebino in brez nje 
ne bi bila to, kar je, hkrati je omogočala, da je 
arhitektura lahko tudi samostojna in da jo je 
mogoče razumeti v kontekstu celotnega me-
sta. Menim, da je tovrstnih projektov premalo, 
pri čemer so hkrati tudi tveganje, da je mogoče 
zgrešiti želen cilj. Mislim, da je ta paviljon res 
velika reč, in morda se niti ne zavedamo, ka-
kšen uspeh je to tudi za celjsko občino, ki je v 

se je v arhitekturi znašel bolj po naključju, 
najprej je namreč študiral na Fakulteti za šport 
v Ljubljani in celo končal prvi letnik. Ker je imel 
»cimra«, ki je študiral arhitekturo, se je tudi sam 
navdušil za to področje in leta 1989 diplomiral 
na Fakulteti za arhitekturo Univerze v Ljubljani. 
Pred tem je končal gimnazijo v Velenju. S svojimi 
arhitekturni projekti, kot so Trg celjskih knezov, 
poslovno-stanovanjski objekt Maksimiljan in pa-
viljon arheologije na Glavem trgu, je zaznamoval 
celjsko mestno središče. Poleg evropskega prizna-
nja za stekleni paviljon na Glavnem trgu v Celju 
je prejemnik Valvasorjevega priznanja (1995) za 
oblikovanje razstave Dotikajmo se predmetov, v 

Pokrajinskem muzeju Celje, s katero je celj-
sko antično dediščino približal tudi slepim 
in slabovidnim. Za zasnovo družinske hiše 
Acmanovih v Grižah je leta 2000 prejel Pleč-
nikovo nagrado, s tem projektom in še dvema 
(razstavno-prodajni salon Integra in upravna 
stavba Menerga v Mariboru) je bil nominiran 
tudi za evropsko nagrado Mies van der Rohe. 
Njegov poslovni objekt Menerga je sicer dobil 
mednarodno nagrado Green Building Award 
2008. Je docent na Oddelku za arhitektu-
ro in prostor Fakultete za gradbeništvo, 
prometno inženirstvo in arhitekturo Uni-
verze Maribor, kjer predava od leta 2007.

»Zelo 
strogi konser-

vatorski pogoji pri 
paviljonu na Glavnem 

trgu so bili zelo nenavadni, 
a to je bil zame velik izziv. 
Omejitev nisem jemal kot 

nekaj, kar bi me oviralo 
pri delu, ampak sem jih 

vključil v svoje izra-
zno polje.«

Pokrajinskem muzeju Celje, s katero je celj-
sko antično dediščino približal tudi slepim 
in slabovidnim. Za zasnovo družinske hiše 
Acmanovih v Grižah je leta 2000 prejel Pleč-
nikovo nagrado, s tem projektom in še dvema 
(razstavno-prodajni salon Integra in upravna 
stavba Menerga v Mariboru) je bil nominiran 
tudi za evropsko nagrado Mies van der Rohe. 
Njegov poslovni objekt Menerga je sicer dobil 
mednarodno nagrado Green Building Award 
2008. Je docent na Oddelku za arhitektu-

verze Maribor, kjer predava od leta 2007.

Nande Korpnik (1962)
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»Promet je neka vrsta politike, s 
katero urejate mestno življenje. 
Ne gre samo za vprašanje za ali 
proti. Ni mogoče samo prenesti 
enega vzorca od drugod. Ali 
smo danes že tako bogata druž-
ba, da si lahko privoščimo, da 
umaknemo vse avtomobile?«

Kolikor vem, pripravljate projekt obnove 
Trga celjskih knezov. Torej boste imeli mo-
žnost popraviti napako, če se temu lahko tako 
reče, in boste lahko spet zadovoljni s svojo 
stvaritvijo?

Poglejte, saj ni nič narobe z besedo napaka. 
Ampak ne v smislu, da je prišel en grešnik in to 
zavestno povzročil. Pri arhitekturi se mora po-
kriti veliko stvari, zato ima arhitektura kot medij 
tudi takšno moč, arhitektura je lakmus družbe 
kot celote. Vesel sem, da sva se z županom do-
govorila in da pripravljamo obnovo. Upam, da 
bomo naredili nekaj lepega za Celje.

Vemo, da projektirate viseči most, projekt, 
v katerega zelo verjamete, če sodim po pred-
stavitvi pred letom v celjskem mestnem sve-
tu. Kako daleč ste pri izdelavi tega projekta, 
lahko malo razkrijete, kakšen bo ta most in 
kdaj lahko pričakujemo njegovo javno pred-
stavitev?

Prvi del smo opravili, idejni projekt je narejen. 
Pridobili smo tudi projektne pogoje in ugotovili, 
da je projekt tehnično in postopkovno izvedljiv. 
Zdaj občina pripravlja drugi del, pridobitev iz-
vedbene dokumentacije, pri čemer gre za med-
narodni razpis.

Kdaj bi se lahko začela gradnja?
Gre za dolgotrajne postopke. Pričakujem, da 

bi se gradnja mostu lahko začela čez približno 
dve leti. Trajala bo približno leto. Čeprav ne gre 
za veliko investicijo v primerjavi z drugimi, saj 
je cena takšnega mostu blizu vrednosti večjega 
krožnega križišča.

Zakaj verjamete v ta projekt, zakaj menite, 
da je lahko tista dodana vrednost, ki bo po-
menila nek presežek in dala dodaten zagon 
razvoju celjskega turizma, ki je pravkar do-
bil tudi svojo strategijo? Bo to arhitekturna 
znamenitost, ki bo resnično lahko pomenila 
preobrat tako v turizmu, z bistveno večjim šte-
vilom obiskovalcev, hkrati pa precej vplivala 
tudi na način življenja v mestu?

Za Slovenijo so zelo značilne skrajnosti. 
Spomnim se na primer, ko sem še študiral ar-
hitekturo, v času poznega modernizma. Takrat 
se je spodbujalo novo, ki je bilo več vredno 
kot staro, takrat je bilo na primer Velenje v 
razcvetu in je veljalo za zgled urbanega me-
sta. V vseh slovenskih mestih se je vršil pravi 
napad sodobne arhitekture na stara mestna 
jedra. Na primer nebotičnik v Miklošičevi ulici 
zraven neohistorične hiše. Ali recimo nekdanja 
veleblagovnica T, ki je padla v celjsko mestno 
središče kot z neba, še v svoji osi se je zasuka-
la, da ja ne bi sledila staremu stavbnemu nizu. 
Potem se je zgodil na globalni ravni postmo-
derni preobrat in zdaj je naenkrat staro največ 
vredno. Vse, kar je novo, je slabo, zdaj gremo 
v drugo skrajnost. Te težave zaznavajo tudi 
vsi podjetniki, ki hočejo kaj v mestu prenoviti, 
posodobiti … Mislim, da je odgovor v neki vza-
jemnosti, sobivanju. Tudi nagrajen paviljon je 
bil prepoznan in nagrajen kot rezultat dialoga. 
Ta most torej vidim v tej luči. Prvotni pomen 
gradov je bil, da so bili čimbolj nedostopni. 
Danes je to kulturna dediščina, na katero smo 
vsi ponosni, zato mora biti čimbolj dostopna, s 
cestami, potmi … Most seveda ne bo namenjen 
samo turistom, marveč tudi prebivalcem Celja 
in okolice. S tem projektom bomo poudarili 
bogato celjsko zgodovino, jo združili s sodob-
nimi arhitekturnimi trendi v posebno doživetje 
in tudi na ta način pripomogli k nadaljnjemu 
oživljanju starega mestnega jedra.

Udobnejši dostop do gradu mesto vsekakor 
potrebuje. Vožnje z avtobusi na grad so kar 

darja sobivanje z naravo, je to oživelo. Imamo 
zelo lepo pot, ki se vleče do Špice in naprej. 
Ta most, ki bo skoraj vzporeden z obstoječim, 
bo še dodatno razgibal veduto mesta, ponujal 
bo nove programe. Ureditev udobnejšega do-
stopa na grad bo pri vsem tem morda imela še 
najmanjšo težo.

V Celju je veliko razprav tudi o ureditvi 
prometa v mestnem jedru, kjer se pogledi 
tudi precej razhajajo. Nekateri si želijo, da 
bi iz mesta umaknili avtomobile, drugi pra-
vijo, da bo mesto potem še manj živahno, 
sploh temu nasprotujejo trgovci, ker bodo ob 
zaslužek in posel. Ampak to, kar se danes 
dogaja v Prešernovi ulici, po domače pove-
dano res ni za nikamor, včasih tam vlada 
čisti kaos. Kakšen je vaš pogled?

Ureditev prometa je res zelo pomembna 
in na tem področju se mi zdi, da smo najbolj 
bosi. Tudi pri tem velja značilnost, podobna 
predstavljanju arheoloških najdb: včasih je 
bil promet vsepovsod, zdaj ga naj ne bi bilo 
nikjer. Mislim, da bo treba narediti kakšen 
kompromis. Urbanega življenja brez avta še 
vedno ni, so peš cone, ki jih je treba servisi-
rati od zunaj. Najslabše, kar se lahko dogaja 
mestnemu jedru, so slepe ulice in Prešernova 
ima ta problem, ker je slepa ulica sredi jedra. 
Z Gosposko ulico je že bolje, ker je pretočna. 
To stanje bi res bilo treba malo bolj prevetriti, 
iz Prešernove ulice bi umaknil avtomobile, pri 
čemer jih ne bi umaknil iz Gosposke.

Pri tem je res, če greste zvečer po mestu, da 
so lokali, ki so blizu prometne ceste ali imajo 
dober dostop, polni, medtem ko so tisti znotraj 
peš cone prazni. To je zanimivo, a ne bom re-
kel, da je dobro. Če bi bilo več dobrih stanovanj 
v središču mesta, da bi tam živeli premožnejši 
prebivalci, bi najbrž bilo v njihovem interesu, 
da bi bilo mestno jedro manj motorizirano. 
Ljudje v njem morajo imeti nek standard. Ni-
sem za to, da bi kar tako umaknili avtomobile 
iz mestnega jedra, bo treba kar premisliti.

Kakšen pomen za vas predstavlja predava-
teljsko delo na oddelku za arhitekturo fakul-
tete za gradbeništvo Univerze v Mariboru?

Ko je bil v Mariboru pred desetimi leti usta-
novljen oddelek za arhitekturo, sem precej na-
ključno padel v to zgodbo, k sodelovanju so me 
povabili kot predavatelja iz prakse. To je čisto 
neka nova razsežnost, ko je treba artikulirano 
prenašati znanje na mlajše generacije. Zaznati 
je mogoče tudi neko drugo energijo in moram 
reči, da sem dobil veselje in potem sem se gle-
de na svoje projekte, ki sem jih imel precej, 
tudi habilitiral. Danes sem član ekipe in sem 
zelo ponosen na to delo in študente, to delo mi 
res veliko pomeni. Naše mesto ima ta privilegij, 
da je nekje na poti, v zlatem trikotniku, Zagreb, 
Maribor, Ljubljana. Naši študentje zaradi lege 
Celja lažje izbirajo, kje bodo študirali, kar spet 
prispeva k neki pestrosti, zato me ni strah za 
celjsko arhitekturo.

Foto: SHERPA

Pred razvpitim 
Celjskim biserom 
na Trgu Celjskih 
knezov

Poslovno 
stanovanjski objekt 
Maksimiljan je tudi 
ena od značilnih 
sodobnejših stavb 
na robu mestnega 
jedra in primer 
stapljanja novega in 
starega.

ta projekt vstopila dejavno kot izvajalka. Tudi 
ostale ustanove so se morale angažirati že po 
službeni dolžnosti, šlo je za velik prispevek 
mnogih. Kljub temu da je bilo tudi veliko hude 
krvi, se na koncu pri rešitvi pozna, da smo 
imeli skupni cilj.

Kako ste se soočili s tem izzivom? Na eni 
strani kulturnovarstvene zahteve, na drugi 
občina s svojimi pogledi in seveda tudi vaši 
vidiki. Kako je mogoče manevrirati med vsem 
tem in celo priti do rešitve, ki je potem na-
grajena?

Vedno je treba določiti hierarhijo odločanja. 
Najprej je treba odpreti čim širšo razpravo. Bolj 
se krešejo mnenja, bolje je. Več imate možnosti, 
to deluje adrenalinsko in ni nič narobe, če smo 
na nasprotnih bregovih. Ampak med razpravo 
in v procesu projektiranja se morata ti krivulji 
počasi zbliževati. Očitno smo se na koncu ujeli 
in se danes samo še anekdotično spominjam, 
kako smo se pogajali za vsak centimeter mo-
zaika.

Zakaj je bila v primeru paviljona arheologi-
je na Glavnem trgu mogoča takšna posrečena 
kombinacija moderno zasnovane stavbe iz 
stekla in predstavitve arheoloških najdb in 
situ? Pri tem se ni povsem posrečila vaša za-
misel oziroma je ni bilo mogoče uresničiti, 
sami to pravite, da bi arheološke najdbe in 
situ predstavili tudi ob prenovi Trga celjskih 
knezov. S pogledom skozi razvpite celjske bi-
sere. Prav tako je šlo za sobivanje modernega 
in starega.

Za ureditev na Trgu celjski knezov ni bilo kre-
ativnega dialoga. Mogoče smo bili kot arhitekti 
nekoliko preambiciozni in prehitri. Komisija je 
sicer prepoznala našo prostorsko vizijo, ampak 
se mi zdi, da naročnica, torej Mestna občina 
Celje, nekako ni najbolj dihala s to rešitvijo. 
Podprla jo je, ker je pač bila izbrana rešitev, 
hkrati pri občini nisem imel takšne podpore 
kot pri paviljonu. Arheološka stroka je izvajanje 
projekta na nek način celo sabotirala. Takrat je 
imela zelo veliko dela z odkrivanjem arheolo-
gije po Sloveniji in po mojem občutku se niso 
hoteli preveč ukvarjati s predstavitvami najdb. 
Zatrjevali so, da je doktrina stroke, da se pokaže 
vse ali nič. Seveda je več kot polovica najdb pod 
Narodnim domom, zato je ta možnost odpadla. 
Zanimivo je, da je bil naš projekt izbran prav 
zato, da pokaže to kombinacijo, sodobnost in 
preteklost. Ti biseri naj bi predstavili najlepše 
primerke arheoloških najdb, zdaj je pa to post-

moderna krajina, ki je namenjena sama sebi. 
Je samo oblika in ni vsebine. Bili so tudi drugi 
časi, če gledamo v luči razvoja Celja. Po osem-
najstih letih se je zadeva popolnoma obrnila, 
takrat mi arheološka stroka na Trgu celjskih 
knezov ni pustila pokazati nič, danes bi ta ista 
stroka rada pokazala skoraj vse, kot v primeru 
nastajajočega razstavišča v Stari grofiji. Hkrati 
celo obdobje Rima, srednjeveške ostaline. Po 
mojem bo vsega preveč, saj bo razdrobljeno in 
premalo čitljivo za obiskovalce.

To novo razstavišče je torej vaš tretji to-
vrsten izziv, saj po naročilu Pokrajinskega 
muzeja Celje pripravljate rešitev za novo raz-
stavišče v Stari grofiji, kjer bodo prav tako in 
situ predstavljene imenitne freske, najdene 
ob prenovi Muzejskega trga. V kolikšni meri 
boste lahko uresničili svoje zamisli?

Mislim, da tam stvar ni najbolje zastavljena. 
Kljub temu da gre za izredno arheološko mate-
rijo, moram biti kritičen, da so se lotili projekta 
brez arhitekta in oblikovalca. Konceptualno so 
postavili neko ad hoc rešitev, s katero se niti ne 
strinjam in niti ni bila preverjena katera druga 
možnost. Zdaj se pač rešuje, kar se rešiti da. Na 
paviljonu sem se počutil zelo samozavestno in 
sem projektiral v dialogu, na Muzejskem trgu 

»Viseči most doživljam kot neko doživljajsko pot. Viden bo iz 
mestnega jedra in po njem bo mogoče po bližji poti priti na Stari 
grad. Sicer bo naporna, doživljajska in adrenalinska, ampak po-
nujala bo možnost dostopa. Verjamem, da bo s tem staro mestno 
jedro pridobilo tudi v simbolnem smislu, ne samo funkcionalno.«

pa se bolj počutim v vlogi gasilca in urejam po 
nekih željah, kar ni najboljše. Kljub vsemu sem 
prepričan, da bomo uspeli pripraviti lepo reši-
tev, čeprav se mi zdi malo zamujena priložnost.

Če se vrneva k vašemu projektu na Trgu 
celjskih knezov. Je pri vas veliko grenkobe, 
ker vam ni uspelo uresničiti projekta tako, 
kot ste si zamislili?

Projekt ni bil izveden v skladu z natečajno 
rešitvijo in je res ponesrečen. Karierno je zame 
velika siva lisa. Po drugi strani gre za mojo arhi-
tekturo, ki je bila najbolj publicirana v strokovni 
literaturi. Trg se je znašel celo v knjigi o 250 naj-
lepših trgih na svetu. Ampak fotografije so bile 
eno, realnost je nekaj drugega. Trg, takšen kot 
je, nima več svojega čara, mesto ga je razvojno 
preraslo in bo z njim treba nekaj narediti.

zamudne, dostop peš po sedanjih poteh, zlasti 
ob prireditvah na gradu, tudi ni prav prijazen. 
Kaj, če se projekt zaradi katerega razloga ne bi 
izšel? Ali vidite alternativo, kateri drug arhi-
tekturni projekt, ki bi povezal mestno središče 
s Starim gradom in omogočil bolj udoben in 
prijazen dostop do te turistične točke?

Seveda, rešitev za ureditev dostopa do gra-
du je lahko več, tudi vzpenjača, o tem se je 
pravzaprav najprej govorilo. Ampak zakaj ne 
bi bili izvirni? Ta konfiguracija terena se mi 
zdi, da prav kliče po temu mostu, ob čemer 
ga spremlja tudi legenda o podobnem mostu 
v zgodovini. Na viseči most je treba pogledati 
tudi z vidika nabrežja Savinje. Tam so nekoč 
prali perilo, šlo je za zapostavljen del mesta, ki 
je bilo obrnjeno navznoter. Danes, ko se pou-
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Oblikovalka Tanja Užmah Mosquera

Mirna roka in živahna domišljija
Lepopisje niso le razkošno okrašene pisave, ki so jih v minulih 

stoletjih razvili pisarji. V naših domovih so vedno bolj prisotni 
igrivi, veseli in sproščeni napisi, ki jih srečamo na voščilnicah, 
stenskih okvirjih ali drugih predmetih, na primer trajnih naku-
povalnih vrečkah. Pri tem je dobro, da vse ustvarjalnosti tega 
sveta ni »pojedel« računalnik. Z dobro mero vztrajnosti se lahko 
moderne kaligrafi je, kot je to uspelo oblikovalki Tanji Užmah 
Mosquera, nauči vsak.

TINA STRMČNIK

Svoj prvi komplet za kaligrafi jo 
je dobila v srednji šoli in zanima-
nje za lepopisje se je od takrat le 
krepilo. Doma je skušala vleči prve 
poteze lepih pisav. Po srednji šoli 
se je odločila za študij oblikovanja 
na Akademiji za likovno umetnost 
in oblikovanje Univerze v Ljubljani. 
Tam se je s tipografi jo in kaligrafi jo 
spoznavala v okviru samostojnega 
predmeta, ki ga je vodil Lucijan 
Bratuš. »Pri njem sem nadgrajevala 
znanje in se učila pravilno pisati. 
Med študijem sem vodila nekaj teh 
delavnic in poučevala gotico, unci-
alo in karolinško minuskulo. Ker je 
bila to tako dobra izkušnja, delav-
nice vodim tudi zdaj.«

Klasičnih kaligrafskih pisav, ki so 
stroge, toge in nekoliko bolj trde, 
se je sčasoma naveličala. Začela se 
je posvečati modernejšemu slogu, 
sodobnejšim različicam, sicer iz-
peljanim iz tradicionalne pisave 
copperplate. Kot pravi, gre za bolj 
sproščen slog, ki je v zadnjem času 
precej v uporabi. Razvila je svojo 
pisavo, ki jo danes uči naprej. »Na 
spletu je sicer mogoče najti precej 
podobnih stvari. A gledanje tečajev 
na spletu je eno. Učenje v skupini, 
ko lahko predstavim svoje male 
trike, je drugo. Vsak si pisavo, kar 

»Danes, ko toliko časa preživimo ob pametnih 
napravah, smo se naveličali prevladujočih pisav 
in sedenja za računalniki. Tudi mladi vedno bolj 
cenimo ročna dela.«

»Da se roka utrdi in navadi, da so poteze naposled 
sproščene, je treba določene gibe ponoviti vsaj 
tisočkrat.«

se tiče velikosti in naklona črk, se-
veda prilagodi tudi glede na lasten 
slog. Čar modernih pisav je prav v 
tem, da lahko vsak piše nekoliko 
po svoje. So pa seveda določene za-

konitosti, ki se jih držimo v vseh 
primerih.«

Vaja dela mojstra
Na priljubljenost sodobne kaligra-

fi je, ki je privlačna za oko, so vpli-
vala socialna omrežja, kot so Insta-
gram in Facebook ter različne ostale 
spletne platforme. Tovrstno pisavo 
za promocijo in svoja gradiva s pri-

dom uporabljajo različna podjetja. 
Čeprav so napisi igrivi in sproščeni, 
se za tem, da jih lahko napišemo 
sami, skriva ogromno vaje. »Da se 
roka utrdi in navadi, da so poteze 
naposled sproščene, je treba dolo-
čene gibe ponoviti vsaj tisočkrat. Ko 
vodim delavnice, mnogi na začet-
ku obupujejo, da jim ne bo šlo. Do 
konca delavnice že izboljšajo svoje 
veščine. Napredek je viden že po 
nekaj urah. Najprej je treba ob pi-
sanju precej razmišljati. Če vadiš še 
doma, nato pisanje kar samo steče.«

Ob vztrajnosti je dobrodošlo tudi 
raziskovanje, ki ga v svoj izdelek 

vloži posamezen pisec, dodaja Ta-
nja. Tudi sama je potrebovala precej 
časa, da je dosegla sproščeno pisa-
vo, zdaj poskuša nove stvari. Na 
delavnicah se udeleženci predvsem 
spoznajo z moderno kaligrafi jo in 
osvojijo osnove. Tisti, ki jih to prite-
gne, doma nadgrajujejo pridobljeno 
znanje. Za tiste, ki se jim nato ne 
ljubi več poseči po peresu, spozna-

vanje osnov predstavlja sprostitev in 
druženje z drugimi tečajniki.

Tako lepo, da sodi v 
okvir
Glede na pisavo, ki jo želimo ob-

vladati, moramo izbrati prava pisala 
in orodja. Medtem ko je za tradici-
onalne pisave primerno prirezano 
pero, se moderne kaligrafi je lote-
vamo s fl omastri ali z nalivniki, ki 

imajo konico oblikovano kot čopič. 
Potez ne sestavljamo, ampak jih po-
vezujemo. Celo besedo lahko torej 
napišemo v eni potezi. Končni cilj 
delavnice je narediti svoj izdelek, 
torej napisati nek slogan ali misel. 
Ko tečajnikom zapis uspe, kot so si 
želeli, mnogi povedo, da ga bodo 
shranili v okvir.

Sporočilo, ki polepša 
dan
Za sogovornico je bilo lepopisje 

najprej konjiček, z vodenjem de-
lavnic, izdelovanjem napisov ter 
razvojem nekaterih izdelkov zdaj 

oblikuje svojo malo dejavnost in 
spletno trgovino. A ostaja zaposlena 
kot oblikovalka v enem od ljubljan-
skih podjetij. »Tam sem bolj vpeta 
v tehnološke vode, medtem ko je 
vodenje delavnic in pisanje z roko 
zame sprostitev, ob tem se umirim. 
Glava je takrat prazna, le roka dela.«

Ljudje sploh še znamo pisati? 
Mnogi na delavnici ugotovijo, da 
so pozabili, kako sploh na primer 

napišemo črko f. »Zdi se, kot bi šli 
ponovno v prvi razred. Jaz črke pi-
šem na tablo in vsi v svojih delovnih 
zvezkih ponavljajo za mano. Potem 
se sprehodim med njimi in jim sve-
tujem, kako naj črke popravijo. Res 
je tako, kot da bi bili spet v šoli, 
učimo se ponovno,« se nasmehne.

Še bolj kot videz napisanega, je 
pomembna vsebina sporočil. Tanja 
je za vajo nekaj časa pisala kar be-
sedila pesmi, ki jih je poslušala med 
ustvarjanjem. Nasploh najraje izbi-
ra pozitivna sporočila, ki se ljudem 
usidrajo v srce in jim polepšajo dan.

Foto: SHERPA

Tanja Užmah Mosquera ceni 
lepe stvari v življenju, 
med drugim lepopisje. 
Zanj se je začela za-
nimati pred dese-
tletjem. Iz konjič-
ka počasi razvija 
manjši posel, ki 
je dopolnitev 
njene zaposli-
tve. Je namreč 
oblikovalka.

Besede imajo veliko moč. Če so zapisane na nekoliko drugačen način, jim morda še 
bolj verjamemo. (Foto: osebni arhiv)

Primerno 
orodje 

in precej 
vaje – to je 
enostaven 

recept za 
osvajanje 
zapletene 

veščine.

Eden od izdelkov, ki jih je pripravila kot mentorica za kreativni 
teden v enem od nakupovalnih središč. (Foto: osebni arhiv)

Doma je iz Šentjurja, dela v 
Ljubljani, živi v Celju. Njena 
družina zelo rada potuje po 
svetu. Mož izvira iz Kolumbi-
je, spoznala sta se v Združenih 
državah Amerike. Tudi devet-
mesečna Ela je s sestrico in 
staršema že potovala v Bra-
zilijo in Maroko. S starejšo 
hčerko sta bila Tanja in mož 
še na Tajskem, Japonskem in 
še marsikje drugje.

Zanimiv napis lahko 
popestri marsikateri 

predmet v našem 
domu. (Foto: osebni 

arhiv)
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V občini Šmarje pri Jelšah 
so med najpomembnejšimi 
naložbami zadnjega obdobja 
izvedli plinifikacijo središča 
kraja in posledično ener-
getsko optimizacijo večine 
javnih stavb. Nikoli konča-
na zgodba so tudi obnove 
lokalnih cest. Letošnje pole-
tje bo tudi v znamenju seli-
tve občinske uprave v nove 
prostore. Šmarski hram se je 
iz propadajoče občinske sra-
mote spremenil v sodobno 
poslovno-stanovanjsko stav-
bo, kjer bo poleg občine tudi 
center za socialno delo.

Kaj vas je na novem de-
lovnem mestu najbolj pre-
senetilo?

Vsekakor je biti župan tež-
je kot veterinar (smeh). Vesel 
sem svojih novih sodelavcev, 
ki jih zelo cenim. Me je pa ne-
gativno presenetilo, koliko po-
len so ljudje pripravljeni drug 
drugemu zmetati pod noge. 
In kako so včasih nekateri pre-
pričani, da jim določene stvari 
preprosto pripadajo. Ne da bi 
sami karkoli prispevali.

Občino so v preteklem 
mandatu zaznamovali raz-
lične anonimke in vsesplo-

Ob prazniku občine na obisku pri županu Matiji Čakšu

»Bodimo ponosni na to, da smo 
Šmarčani«

Po zadnjih volitvah je v naše županske vrste pri-
nesel svež veter. Tudi zato, ker z eno nogo odločno 
ostaja v svojem prvotnem, veterinarskem poklicu. 
Kot pravi, po duši ni politik. »V vlogi župana bom 
poskusil narediti največ, kar je v moji moči. A ne 
za vsako ceno.« Ko ga beseda zanese v hlev, kjer ga 
pri veterinarskem delu včasih spremlja nadebudna 
hči, je jasno, da status in položaj nista alfa in omega 
njegovega življenja.

SAŠKA T. OCVIRK

Župan Občine Šmarje pri Jelšah Matija Čakš

Čeprav je bilo zadnje leto 
v občini precej burno, ga 
župan Šket na splošno oce-
njuje kot uspešno. »V teh 
dneh se z občani srečujem 
na številnih prireditvah. 
Vesel sem, ker dobre stva-
ri opazijo in pohvalijo. Vsi 
zavodi v občini organizacij-
sko, kakovostno in finančno 
zelo dobro delujejo. To ni 
samo moja zasluga, ampak 
zasluga vseh, ki so dolga 
leta delali na tem podro-
čju,« pravi Stanislav Šket.

»Naša občina je še vedno 
med tistimi, kjer zakonske 
obveznosti niso presegle po-
lovice proračuna. Zelo vesel 
sem predvsem dobrega dela 
v različnih društvih in orga-
nizacijah. Ni samoumevno, 
da mladi prevzemajo pobu-
do in prenašajo znanje na 
mlajše. V tem vidim naše 
možnosti in priložnosti tudi 
v prihodnje, ko bo mogoče 
pridobiti evropsko sofinanci-
ranje tako imenovanih meh-
kih projektov.«

Kot pravite, ste z investi-
cijskim ciklusom tako na 
državni kot občinski ravni v 
tem letu več kot zadovoljni.

Res je. Med drugim smo 
se lotili popolne obnove 

ceste med Zibiko in Spo-
dnjim Mestinjem. Lani smo 
obnovili tudi cesto Mesti-
nje–Lemberg–Sladka Gora. 
V tem primeru naj povem, 
da so vsi krajani zemljišča 
brezplačno odstopili, kar 
v sodobnem času ne doži-
vimo več pogosto. Odprli 
smo Šmarsko klet, ki je po-
stala pomembno družabno, 
kulturno in protokolarno 
središče. Končal se je tretji 
del gradnje kanalizacije v 
Mestinju, na Grobelnem je 
direkcija izpolnila obljubo in 
uredila podaljšek kolesarske 
steze, pločnik in avtobusno 
postajališče. Podobna in-
vesticija je tudi na Halerje-
vem bregu, kjer je urejeno 
novo križišče. Kmalu naj bi 
se začela dela v Šmarskem 
hramu, s čimer bo po letih 
agonije odpravljena velika 
šmarska sramota. Pred dne-
vi smo v Šentvidu predali 
namenu novo gasilsko vo-
zilo, sprejeli smo celostno 
prometno strategijo in stra-
tegijo razvoja občine. Celo-
tna občina ima obnovljeno, 
ekološko bolj sprejemljivo 
javno razsvetljavo. Pristojno 
ministrstvo nam je odobri-
lo sanacijo večjega plazu v 

Tudi v politiki prevlada zdrava 
pamet
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igranja glasbil in ponuditi 
ure učenja ter pripraviti mla-
de, da sodelujejo pri godbi. 
Sicer pa so člani vseh starosti 
in zanimanj, ali kot slikovi-
ti pravi Lorger, »mešano na 
žaru«.

»Poleg tega, da uspešno 
vodim veliko zasedbo z ve-
likimi starostnimi razlikami, 
sem še posebej ponosen na 
člana, ki poleg ostalih skr-
bi za ritem sekcijo. Fant s 
posebnimi potrebami mora 
včasih vložiti malo več časa 

v vajo, a je tisti, ki skoraj 
nikoli ne manjka, vedno po-
maga pripraviti prostor za 
vaje in skupaj z našim naj-
starejšim članom Sandijem 
Bezenškom skrbi za »šov« 
program«. Brez teh dveh 
članov vaje in nastopi ne bi 
bili to, kar so.«

Igranje je dodana 
vrednost prostega 
časa
Nihče od članov z igra-

njem ne služi – vsaj ne 

denarja. Denar namreč 
porabijo za posodabljanje 
opreme in za sprotne stro-
ške. Kar ostane, porabijo 
za kakšen izlet ali inten-
zivne vaje. Na nasmeja-
nih obrazih sogovornikov 
se vidi pripadnost ekipi, 
prijateljem in glasbi. In ta-
kšnega plačila ne izplača 
nobena denarnica.

EVA POPOVIČ
Foto: arhiv Društva 
godbenikov Šmarje 

pri Jelšah

Nastop šmarske godbe leta 1993. Trobento igra današnji kapelnik 
Borut Lorger. Gostovanje šmarske godbe na festivalu Glasba brez meja na Češkem.

Upravni odbor je za vso pomoč hvaležen Občini Šmarje pri Jelšah, Javnemu skladu RS za kulturne dejav-
nosti in vsem donatorjem.

Svojo glasbeno kariero je v šmarski godbi začel tudi Igor Peter Orač (bobnar skupine Mi2).

SPLOŠNA GRADBENA DELA
VISOKE IN NIZKE GRADNJE

DIAMANTNO REZANJE IN VRTANJE BETONA

SPLOŠNA GRADBENA DELA

STIPLOVŠEK d.o.o., Belo 20, 3240 Šmarje pri Jelšah
WEB: www.stiplovsek.si | info@stiplovsek.si | GSM: 041-646-552
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Štiridesetčlanska godba 
Šmarja pri Jelšah enkrat 
tedensko na vajah preigra-
va glasbene ritme za vse 
okuse. Od koračnic, polk 
in valčkov vse do sodob-
nih priredb klasične in pop 
glasbe.

Vaje godbe pod okriljem 
dirigentske palice Boruta 
Lorgerja so poleg ustvar-
janja kakovostne glasbe 
priložnost za druženje. So 
priložnost, da najmlajši 
člani pozabijo na šolske in 
obšolske obveznosti, za-
posleni na hiter življenjski 
tempo, ter da najstarejši, že 
upokojeni člani, prenašajo 
svoje znanje in izkušnje na 
podmladek. Med najmlajšim 
desetletnim in najstarejšim 
članom zasedbe je več kot 
sedemdeset let razlike. In 
delo s takšno zasedbo zah-
teva potrpežljivost, organizi-
ranost ter strpnost, hkrati pa 

daje neprecenljive izkušnje 
in radost, kot opisuje Lorger.

Ponovna obuditev 
po dvajsetih letih
Leta 1993 je Tinček Čujež 

po skoraj dvajsetih letih po-
novno obudil šmarsko god-
bo. Kapelnik Lorger se spo-
minja začetkov, ko je deloval 
v zasedbi še kot trobentač. 
Zahvaljujoč šmarskim gasil-
cem, je godba dobila prve 
prostore za vaje, priznan 
slovenski glasbenik Adam 
Bicskey pa je poskrbel, da je 
šmarska godba začela igrati 
uspešno pesem. Slednji je bil 
zaslužen tudi za ustanovitev 
šmarskega big banda, ki je z 
drugačno zvrstjo glasbe še 
posebej privabljal mlade. Na-
tančne številke, koliko članov 
je v teh letih zasedalo mesta v 
godbi, upravni odbor društva 
nima, ocenjuje pa, da vsota 
presega število sto.

Ko glasbo igrajo prijatelji
Šmarska godba – združene generacije z bogatim repertoarjem

Šmarska godba 
seže čez slovenske 
meje
Od začetka do danes je 

godba večkrat gostovala na 
Madžarskem, v Nemčiji in 
Avstriji. Današnja zasedba 
se še posebej rada spomi-
nja lanskega gostovanja na 
Češkem. Tam je obiskala 
festival Godba brez meja in 
se konec tedna intenzivnega 
igranja spoznavala s tujimi 
glasbeniki, ki jih druži lju-
bezen do podobne glasbe. 
Vedno bolj aktivni so člani 
godbe tudi v Sloveniji.

Njihovo delovno leto se 
začne prvi petek v februarju, 
ko godba tradicionalno igra 
na občnem zboru šmarskih 
gasilcev. Igrajo na pustova-
njih ter ob veliki noči, nikoli 
pa ne zamudijo prvomajske 
budnice. Vsako leto se z ve-
seljem odzovejo tudi vabilu 
vokalne skupine Osti Jarej, 
junija pa se udeležujejo do-
godkov ob občinskem pra-
zniku. In če je poletje čas, ko 
si nabirajo novih moči, jim 
september vsako leto prine-
se ogromno dela. Poleg tega, 
da se intenzivno pripravljajo 
na srečanje godb, ki ga bodo 
letos sami organizirali že tre-
tjič prvi konec tedna v okto-
bru, bodo letos na srečanje 
povabili tudi kolege izven 
naših meja.

Po aktivnem koncu te-
dna ne počivajo, temveč se 
začnejo pripravljati na vsa-
koletni koncert godbe in na 
prireditev Pozdrav vinu. Celo 
leto se z veseljem odzivajo 
na številna vabila zaključe-

nih družb, igrajo na rojstno-
dnevnih zabavah, porokah, 
odprtjih in zaključkih.

Novo društvo – 
stari prijatelji
Decembra 2014 je šmarska 

godba postala samostojno 
društvo z uradnim imenom 
Društvo godbenikov Šmarje 
pri Jelšah. Predsednica dru-
štva je postala Greta Stiplo-
šek Pajk, blagajničarka Anita 
Stiplovšek, podpredsednik pa 
Marko Ribič. A vsi trije so v 
godbo vpeti bolj kot le z na-
logami, ki jih prinašajo nji-
hovi položaji. Predsednica je 
še posebej ponosna na nove 
obnovljene in zvočno izolira-
ne prostore v stari šoli, kjer 
glasbeniki preigravajo in va-

dijo za več kot trideset letnih 
nastopov. Vesela je novih uni-
form, ki jih člani z veseljem 
oblečejo. Zadovoljna je pred-
vsem s prepoznavnostjo, ki 
godbi in s tem občini iz me-
seca v mesec bolj raste. Ribič, 
ki v zasedbi igra klarinet in je 
član godbe od njene ponov-
ne ustanovitve, je ponosen 
predvsem na kakovostno 
spremembo izvajanja glas-
be. Pravi, da imajo dobrega 
dirigenta, ki pozna sposob-
nosti vsakega člana in jih zna 
maksimalno izkoristiti. 

In le takšno delo lahko 
vodi do zares kakovostne 
glasbe. Če naj bi blagajni-
čarka urejala fi nance, pa je 
Stiplovškova po besedah 
kapelnika »mama za vse«. 

Takole jo je opisal Kapelnik 
godbe:

»Poleg tega, da fi nance ›šti-
majo‹, je polna idej, ko gre 
za izvedbe koncertov, peko 
dobrot, ko potrebujemo ka-
kšne spretne roke, ko gre za 
pogostitve in pronicljivosti, 
ko naletijo na fi nančno ali 
kakršnokoli drug oviro.«

Dobrodošel je 
vsak, ki si želi in je 
pripravljen delati
Največji primanjkljaj čuti-

jo pri t. i. »težkih glasbilih«, 
kamor sodijo baritoni, po-
zavne in basi. In čeprav je 
fl avt in klarinetov nekoliko 
več, v svoje vrste godbeniki 
vabijo prav vse. Pripravljeni 
so vložiti tudi svoje znanje 

Sodelovanje šmarske godbe na Festivalu vina in čokolade v Podčetrtku.
Ob prazniku Občine Šmarje pri Jelšah z županom Stanislavom Šketom

vrednosti 400 tisoč evrov. V 
teh dneh podpisujemo tudi 
pogodbo za gradnjo telova-
dnice na Sv. Štefanu, ki bo 
izjemna pridobitev ne samo 
za tamkajšnja vrtec in šolo, 
ampak za celoten kraj. In še 
bi lahko našteval.

In načrti za bližnjo pri-
hodnost?

Načrtujemo postajališče 
za avtodome, pripravljamo 
projektno dokumentacijo 
za križišče v Mestinju, kro-
žišče pri Kašči, nadaljujemo 
projekte za izgradnjo kanali-
zacije in čistilnih naprav na 
Grobelnem in v Šentvidu. 
Zelo sem ponosen na kraja-
ne, ki so k vsem tem nalož-
bam pristopili zelo konstruk-
tivno in so zelo pripravljeni 
na pogovor. Odprto ostaja 
vprašanje bazena, a če bo 
volja, ga lahko prihodnje leto 
zgradimo. Predvidena je tudi 
plinifikacija Šmarja. Resno je 
zastavljen projekt varovanih 
stanovanj. Načrtov je precej.

Najvišje priznanje gasilcu
Na slavnostni seji so v Šmarju pri Jelšah prejšnji konec 

tedna že podelili občinska priznanja in nagrade. Najvišje 
priznanje, plaketo občine, je za aktivno in prizadevno 
delo na področju gasilstva ter v drugih društvih prejel 
Aleksander Jančič.

Priznanje občine je za 40-letnico delovanja dobil šmarski 
dom upokojencev, ki se je v zadnjem času okitil s številnimi 
priznanji. Ob 15-letnici delovanja je priznanje prejel še Oktet 
Zibka. Denarno nagrado so ob lanski 90-letnici delovanja 
tokrat namenili Društvu godbenikov Šmarje pri Jelšah.

StO

Stanislav Šket

Za vami je politično pre-
cej burno leto. Bi karkoli 
storili drugače?

Ne bi. Morda bi člani moje 
liste in gospod Stupica danes 
ravnali drugače. Če imajo re-
sne politične ambicije – jaz 
nimam več namena kandi-
dirati – so si delo vsekakor 
bistveno otežili. Delo občin-
skega sveta teče nemoteno. 
Kdor podpira razvoj kraja, 
dobrih projektov seveda ne 
more blokirati. Jaz sem večji 
del predvolilnih obljub že 
izpolnil in v vsem skupaj ne 
vidim posebne tragike.

Glede na to, da je ravno 
konec šolskega leta, je bilo 
lažje biti ravnatelj kot žu-
pan?

V šoli ni politike. Tam so 
krasni otroci in starši, imel 
sem tudi čudovite sodelav-
ce. Kar smo se dogovorili, je 
veljalo. Za politiko tega ne 
morem reči. Ampak naza-
dnje tudi v politiki večinoma 
prevlada zdrava pamet.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: arhiv NT

Župan občine Šmarje pri 
Jelšah Stanislav Šket je po-
nosen, da mlade šmarske 
družine ostajajo v občini, 
obenem se v občino prise-
ljujejo družine tudi od dru-
god. To je po mnenju Šketa 
dokaz, da kraj živi, kar je 
največja pohvala vsem, ki 
pri življenju v občini aktiv-
no sodelujejo. Obstaja več 
različnih razlogov, zakaj se 
število prebivalcev v občini 
veča. Šket je prepričan, da 
zato, ker v Šmarju pri Je-
lšah živijo dobri ljudje in 
ker ima občina posluh za 
vsako občanko in občana.

Izteka se vaš prvi župan-
ski mandat. Na kaj ste v 
času svojega županovanja 
najbolj ponosni?

Poudariti želim, da vsak 
župan gradi na že obstoječih 
temeljih. Skoraj noben pro-
jekt se ne začne in konča z 
enim županom, ampak gre za 
nadaljevanje dela, ki je lahko 
enako kakovostno, boljše ali 
tudi slabše opravljeno. Naj-
bolj ponosen sem na števil-
ne končane projekte gradnje 
cestne infrastrukture, na 
gradnjo skoraj ničenergijsko 
potratne telovadnice na Sve-

Posebno priznanje ekipi 
nujne medicinske pomoči

Občina Šmarje pri Jelšah je na osrednji slovesnosti ob občinskem prazniku po-
delila priznanja najbolj izstopajočim posameznikom in skupinam za preteklo leto.

Plaketo občine je prejel Janez Bele iz Zibike za dolgoletno delo v Prostovoljnem 
gasilskem društvu Zibika in Kulturnem društvu Zibika ter za prepevanje v več zborih. 
Priznanji so prejeli Martin Slatenšek s Svetega Štefana za dolgoletno vodenje Prostovolj-
nega gasilskega društva Sveti Štefan in člani Mladinskega kulturnega kluba Netek, ki 
od leta 2006 izvajajo številne uspešne projekte za otroke in mladino. Denarne nagrade 
je bilo deležno Športno društvo Kristan Vrh, ki skrbi za druženje krajanov in razvoj 
različnih oblik športno-rekreativnega udejstvovanja v občini. Letos so podelili tudi po-
sebno občinsko priznanje, ki ga je prejela ekipa nujne medicinske pomoči šmarskega 
zdravstvenega doma za doseženo drugo mesto na mednarodnem tekmovanju na Češkem.

AH

»Ponosen sem, da se v občino 
priseljuje vedno več ljudi«
Ob občinskem prazniku smo se pogovarjali z županom Občine Šmarje pri Jelšah Stanislavom Šketom

temu Štefanu, odpravo nekaj 
nezavarovanih železniških 
prehodov in gradnjo nadhoda 
Športni park pri Osnovni šoli 
Šmarje. Pomembna naložba 

je bila tudi sanacija plazov 
v občini. Projektov je bilo še 
ogromno. Vse delamo z na-
menom, da izboljšamo kako-
vost življenja v kraju.

Župan Občine Šmarje pri Jelšah Stanislav Šket

Po več kot desetih letih so v Šmarju pri Je-
lšah obudili idejo za gradnjo dodatne ceste, 
ki bi razbremenila središče mesta.

Skozi središče mesta pelje glavna cesta, 
ki je ob prometnih konicah preobreme-
njena. Zato že več kot deset let v občini 
razmišljajo o gradnji vzporedne ceste, ki 
bi razbremenila središče mesta. »Dodatna 
cestna infrastruktura bo v državni lasti,« 
je pojasnil župan Občine Šmarje pri Jel-

šah Stanislav Šket. Nova dodatna cesta bo 
potekala skozi mesto ob železniški progi. 
»Cesta bo vodila od črpalke MOL pri vsto-
pu v kraj do križišča pri Kašči. V skladu z 
idejo gradnje nove ceste smo postavili tudi 
nedavno odprt nadhod,« je še pojasnil Šket. 
Kdaj bo projekt tudi realiziran, je odvisno 
od prizadevanja občinskega sveta in nove 
vlade, še meni Šket.

AH

Šmarska dodatna cesta

Skozi središče Šmarja pri Jelšah vodi le ena glavna cesta, ki je preobremenjena, zato bodo zgradili dodatno 
cesto ob železnici. (Foto: spletna stran Kraji.eu)

Kaj bi v svojem mandatu 
želeli spremeniti?

Želel bi izpeljati še dva 
občinska projekta. Eden je 
gradnja bazena v občini, kar 
nam ni uspelo zaradi različ-
nih pogledov. In da nam ni 
uspelo uresničiti projekta 
oskrbovanih stanovanj. To 
je sicer v občinskih načrtih 
že več kot dvajset let.

Pred kratkim je središče 
mesta prizadela poplava, 
ki je zalila več poslovnih 
in stanovanjskih poslopij. 
Kako so se ob dogodku iz-
kazali Šmarčani in Šmar-
čanke? Še obstaja dobra 
sosedskega pomoč, ki jo 
najbolj potrebujejo?

Šmarčani imajo zelo korek-
ten odnos, ko nastanejo teža-
ve, pa naj gre za poplavo, plaz 
ali karkoli podobnega. Vedno 

poiščejo pomoč v občini in 
nas seznanijo s težavo, mi pa 
poskušamo pomagati, kolikor 
lahko. Ob poplavi pred več kot 
štirinajstimi dnevi sta sodelo-
vala kar sto dva gasilca iz sed-
mih gasilskih društev. Mesto 
so čistili celo popoldne. Kra-
jani in krajanke so se odzvali 
neverjetno strpno. Najprej so 
poskušali preprečiti nastanek 
še večje škode v svojih stano-
vanjih in poslovnih prostorih. 
Ko je bilo mogoče, so začeli 
čistiti najprej sami, nato so na 
pomoč priskočili tudi gasilci, 
civilna zaščita in drugi posa-
mezniki s stroji. Kljub števil-
nim težavam zaradi prevelikih 
količin meteorne vode ni bilo 
težav pri dogovarjanju in reše-
vanju nastale škode.

Kakšni so občinski na-
črti?

Letos bomo zgradili po-
stajališče za avtodome, s 
katerim želimo privabiti 
več turistov v občino. V 
neposredni bližini bomo 
uredili tudi kolopark. Na 
julijski občinski seji bomo 
sprejemali občinski pro-
storski načrt, ki smo ga 
pripravljali več let in bo 
najpomembnejši prostor-
ski akt občine. Letos bomo 
sanirali tudi plaz na Peči-
ci. V prihodnjih letih so 
med večjimi načrtovanimi 
projekti občine predvsem 
energetska in tehnološka 
sanacija devetih objektov, 
preplastitev ceste Šmarje–
Belo, ureditev križišča pri 
Kašči in še nekaj manjših 
projektov, ki bodo dali ob-
čini lepšo celostno podobo.

ANJA HOHLER

šno obtoževanje v določenih 
javnih zavodih. Pričakujete 
nadaljevanje težav na tem 
področju?

Pravzaprav ne. Prepričan 
sem, da je določene zgodbe 
treba odločno in učinkovi-
to rešiti znotraj kolektivov. 
Pranja umazanega perila v 
javnosti, predvsem na škodo 
uporabnikov oziroma varo-
vancev, ne bi toleriral.

Najbolj razvpita naložba 
prejšnjega mandata je bil 
bazen. Je to še aktualna 
zgodba?

Seveda, vedno bo aktualna. 
Ampak pri tem si moramo na-
liti čistega vina. Če se bo na-
šla priložnost za sprejemljivo 
financiranje, bomo projekt iz-
peljali. Trenutno je predviden 
strošek glede na razpoložljive 
možnosti povsem nerealen. 
Poleg tega je treba imeti pred 
očmi tudi stroške obratova-
nja, pri čemer je kopalna se-
zona v resnici zelo kratka.

Kako boste skrbeli za 
uravnotežen razvoj občine?

V pisarni vodje investicij 
imamo veliko tablo s tabelo 
vseh naložb v občini. Naše 
krajevne skupnosti so raz-
lične in to moramo pri načr-
tovanju upoštevati. Če bomo 
na enem koncu gradili telova-
dnico, bodo ceste malo poča-

kale. Včasih se zdi, da je na-
ložbeni cikel odvisen tudi od 
»sitnosti« predsednikov KS. 
Ampak pod črto mora vsak 
del občine dobiti približno 
enak del kolača.

Kje vidite rdečo nit razvo-
ja v prihodnje?

Naš največji adut je kul-
turni turizem. V občini ima-
mo izjemne baročne bisere, 
na podlagi katerih moramo 
zgraditi svojo identiteto. Ne 
moremo se primerjati s so-
sednjimi občinami. Če go-
vorimo o turizmu, nikoli ne 
bomo Podčetrtek ali Rogaška 
Slatina. Kar je v redu. Saj tudi 
nočemo biti. Pomembno je, 
da se zavedamo, kje so naše 
prednosti, in da jih znamo 
tudi izkoristiti.

Letos ste občinski praznik 
prvič doživeli v vlogi prvega 
moža občine. Kako drugače 
je bilo tokrat?

Predvsem sem si prazno-
vanje zamislil tako, da so bili 
vanj vključeni vsi občani. 
Velikokrat se mi je zdelo, da 
so to neke prireditve samo za 
izbrance. Tokrat je bila vese-
lica Šmarska noč namenjena 
vsem. Včasih se mi zdi, da bi 
v tem našem kraju radi bili 
nekaj drugega, kot smo. Am-
pak zakaj? Bodimo ponosni 
na to, da smo Šmarčani, in iz 
tega skupaj naredimo najbolj-
šo mogočo prihodnost.

Foto: GrupA
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Jože Škorjanec je kozjansko klobaso postavil na prestol domačih mesnin

Za naše prednike je bila prav tako 
cesarja vredna

Koline so bile nekoč praznik. Ko je pozimi še škripa-
lo pod nogami, je običajno pred božičem enkrat prišel 
čas, ko so se tudi pri Škorjančevih na Sladki Gori 
zbrali sorodniki od blizu in daleč. Jože se spominja, 
kako so skupaj proslavili vrhunec celoletnega dela in 
skrbi. Veliko let pozneje je kot Moj mesar Jože zaščitil 
in ohranil košček kulinarične dediščine naših dedov.

SAŠKA T. OCVIRK

Zdi se, da smo o kranjski 
klobasi slišali že skoraj vse. 
Ena od evropsko prepozna-
nih geografsko zaščitenih 
kulinaričnih posebnosti je 
nekoč menda odprtih ust 
pustila celo avstrijskega 
cesarja. A to na tem me-
stu sploh ni pomembno. 
Predvsem zato, ker imamo 
tudi tostran Trojan dovolj 
plemenitih zgodb z vsemi 
sestavinami za uspešnico 
z zares domačim pečatom, 

kot pravi Jože Škorjanec. 
»Pri kozjanski klobasi ni-
sem izumil tople vode,« 
se nasmeje. »Gre za recept 
iz zapiskov moje mame in 
očeta. To je klasična me-
sena domača klobasa, ka-
kršne so naši predniki na 
Kozjanskem delali stoletja. 
Pomembno je, da je meso 
slovenskega porekla, med 
začimbami sta tudi kapljica 
ali dve vina, najpomembnej-
še pa je dimljenje na star na-

čin. Pri nas namreč še vedno 
zakurimo z bukovimi drvmi 
in meso dimimo tako, kot 
so to delali nekoč.« Po ena-
kem postopku v Šmarju pri 
Jelšah nastaja tudi večina 
ostalih prekajenih mesnih 
izdelkov, in sicer od šunke 
naprej. V sodobnem svetu, 
kjer živilskopredelovalna 
industrija danes po bližnji-
cah zmore in zna skoraj vse, 
je vztrajanje pri ročnem in 
klasičnem delu za malega 
proizvajalca seveda plavanje 
proti toku. »Ampak v življe-
nju je še kaj več kot številke 
pod črto,« se nasmeje sogo-
vornik.

Sosed je bil mesar 
in »fajn« človek
Postati mesar med otro-

škimi poklicnimi sanjami ni 
ravno pogosta misel in tudi 

»Težko je danes preživeti in ostati 
konkurenčen z višjo kakovostjo. Beseda 
domače je zlorabljena na sto in en način. 
Še na kmetih ni vedno vse vredno tega 
imena. Industrija sme na izdelek prav 
tako napisati vse tisto, kar na deklaracijo 
napišem sam.«

Jože ob tem ni čutil ravno 
globokega poslanstva. »Po-
znal sem soseda, ki je bil po 
poklicu mesar. Ker je bil do-
ber človek, sem se rad zgle-
doval po njem. Poleg tega 
mi je bilo jasno, da s tem 
poklicem službe ne bo tež-
ko dobiti in to je bilo zame 
takrat dovolj.« A kmalu sta 
sledila streznitev in šok, ki ju 
do danes ni pozabil. »Po ne-
kaj mesecih smo dobili svoje 
škornje in zaščitno opremo. 
Po prvem obisku klavnice 
sem doma torbo vrgel v kot 
in se odločil, da ne grem 
več v šolo. Da bom doma, 
da bom kmet. Nihče ni silil 
vame. Mama mi je znala pri-
sluhniti in mi tu in tam tak-
tično kaj navreči. Čez nekaj 
dni sem se vrnil v šolo. Ker je 
začeto pač treba dokončati, 
ker šolanje ne bo trajalo več-
no in tako naprej.« Jože se je 
pretolkel skozi srednjo šolo, 

skozi obvezno prakso in še 
kakšno delo. Zdaj kolin že 
vsaj deset let ni imel. »Zato 
s toliko večjim spoštovanjem 
ravnam z mesom,« zaokroži 
svojo uverturo v zgodbo naj-
bolj prepoznavnega kozjan-
skega mesarja.

Priporočilo je 
najboljša reklama
Kot pravi, je v življenju 

verjetno pojedel več zare-

čenega kruha kot mesa. Še 
vedno verjame, da se dobro 
z dobrim vrača in obratno. 
Ko je pred poldrugim dese-
tletjem sprejel ponudbo di-
rektorja Kmetijske zadruge 
Šmarje pri Jelšah in v Kašči 
prevzel mesnico, vseeno ni 
dobro vedel, v kaj se spušča. 
»Bil sem star 26 let in brez 
vsega. Spraševal sem se, kaj 
lahko ponudim boljšega od 
vseh velikih, da bodo ljudje 

Trgovina Kašča v Šmarju pri Jelšah je eden najboljših primerov prodaje lokalnih domačih pridelkov. Mesnica Moj mesar Jože je bistveni del ponudbe.
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Jože Škorjanec je pred 
leti za svojo vsestransko 
predanost domačemu 
kraju prejel tudi občin-
sko priznanje.

pri meni kupovali meso. 
Gre vendar za hrano, za 
nekaj najpomembnejšega.« 
Pustil si je rasti brke, da bi 
bil videti bolj resen. Edini 
kapital, ki ga je premogel, 
sta bila dobro ime in zau-
panje, ki si ju je kot mlad 
mesar pred tem ustvaril v 
trgovini. Ko se ozira na tisti 
čas, istih poti danes ne bi 
ubiral več. »Prvo leto sem 
bil za vse sam, od knjigo-
vodstva naprej. Štiri dni 
v tednu sem bil v mesnici 
od štirih zjutraj do devetih 
zvečer. V ponedeljek dopol-
dne sem lahko kaj uredil po 
uradih, to je bilo tudi vse.« 
Ker denarja za reklamo ni 
imel, se je kmalu naučil, da 
je najboljša tista »od ust do 
ust«. Širil se je njegov krog 
zvestih kupcev in širila se 
je tudi paleta ponudbe. Da-
nes zaposluje osem ljudi, 
na vrhuncu poslovanja jih 
je dvanajst.

Ohraniti moramo 
razum in ponos
Postopek zaščite kozjan-

ske klobase je trajal skoraj 
dve leti. Danes je že zelo 
prepoznana in priljubljena. 
Njeno sporočilo je pomemb-
nejše kot le ohranjanje kuli-
narične dediščine. »Slovenci 
smo se v zadnjem obdobju 
odpovedali marsičemu. 
Naša kulturna kmečka kraji-
na se je zaradi intenzivnega 
kmetijstva spremenila bolj, 
kot bi si želeli. Redkokatera 
stvar ostaja takšna, kot smo 
jo poznali nekoč. Želim si, 
da bi nas kozjanska kloba-
sa spomnila na vse tisto, kar 
bi morali ohraniti, in na kar 
smo upravičeno lahko pono-
sni.« Potrošniško naravna 
družba si ne želi osvešče-
nega in razgledanega po-
sameznika. V lovu od ene 
do druge akcije pečenke pri 
enem ali drugem veletrgov-
cu ljudje hitro pozabimo, 
kaj je zares pomembno. Žal 
nas mora na to vedno znova 
spomniti takšna in drugačna 
živilska afera. Krmno peso 
za domačega pujska danes 
okopava le še redkokatera 
babica, a tudi tisto, kar po-
nujajo trgovske police, je v 
zelo širokem kakovostnem 
razponu. »Ljudje smo na 
marsikaterem področju 
izgubili kompas. O tem se 
najpogosteje sprašujem, ko 

Jože je tudi velik ljubitelj motorjev. Na sliki s šestletnim sinom Aljažem in 17-letno hčerko Ano. S težkim motorjem 
najraje na izlet odpelje ženo Barbaro. Med Jožetovimi konjički, ki so zadnja leta nekoliko ob strani, je tudi letenje z motornim padalom.

Jože z ženo Barbaro in s sinom 
Aljažem

Kozjansko je bilo nekoč sinonim zaostalosti. Danes ima status pridelovalca kakovostne do-
mače hrane. Jože Škorjanec je kozjansko klobaso naredil po receptu svoje mame in očeta.

gledam otroke. Kako bodo 
živeli v digitaliziranem in 
tehnološko odtujenem svetu 
prihodnosti? Kaj jim bomo 
zapustili in kakšne vredno-
te jim bomo predali? Ob ta-
kšnih priložnostih se spo-
mnim na svojo mamo in vse 
njej podobne ženske, ki so 
v težkih časih znale ohrani-
ti ravnotežje med potrebami 
in željami. Vsaka od njih bi 
si v življenju zaslužila naziv 
Slovenka leta.«

Foto: osebni arhiv
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Konjiško občino vodite od 
konca lanskega leta. Kakšni 
so vaši občutki na tem me-
stu po polovici leta?

Moram reči, da sem za-
dovoljen. Moja odločitev za 
kandidaturo je v meni zorela 
dlje časa. Počaščen sem, da 
sem trenutno župan Občine 
Slovenske Konjice. Razlogov 
za zadovoljstvo je več. Poli-
tično delovanje v Konjicah 
je bilo pretekla leta precej 
burno, čutiti je bilo mogoče 
kar nekaj antagonizmov. Z 
mojim prihodom – in seveda 
s sodelovanjem z občinskim 
svetom – se je to spremeni-
lo. Delujemo povezovalno 
in iščemo kompromise, kar 

se mi zdi edino pravilno. To 
je edini način, da se občina 
razvija. Konjiška je bila nekoč 
skupaj z zreško in vitanjsko 
v prejšnji državi med najbolj 
uspešnimi. Upam, da smo 
spet na tej poti.

Kaj načrtuje občina letos 
po naložbeni plati?

Načrtuje kar veliko. Na ce-
stnem področju bomo začeli 
graditi dve novi krožišči, pri 
Hoferju in v Tepanju. Tudi 
vpadnica v Loče bo prišla na 
vrsto. Prav tako nadaljujemo 
gradnjo letnega bazena, ki bo 
končana prihodnje leto. Po-
membna je tudi gradnja pri-
zidka vrtca v Tepanju, prav 
tako tudi gradnja sekundarne 

www.remont.si            

remont@remont.si          

03 426 41 00

Prizidek šola Zreče

Pogovarjali smo se s konjiškim županom Darkom Ratajcem

»Delujemo povezovalno in 
iščemo kompromise«

Leto je naokoli in Slovenske Konjice spet praznuje-
jo. Občinski praznik praznujejo v spomin na 30. junij 
1955, ko je ta starodavni kraj postal mesto. Pridevnik 
Slovenske ima kraj uradno šele od leta 1930 in to 
zato, da bi ga poštarji in drugi lažje razlikovali od 
Konjica v Bosni. Slovenske Konjice so uspešen kraj 
oziroma občina, o njihovem sedanjem utripu smo se 
pogovarjali z županom Darkom Ratajcem.

BRANE JERANKO

Župan Slovenskih Konjic Darko Ratajc

kanalizacije na Zbelovem, ki 
se pravkar končuje. Med dru-
gim urejamo tržnico v Sloven-

skih Konjicah, kar smo dolgo 
odlagali. Veliko je tudi manj-
ših naložb, ki bodo pomemb-

no vplivale na življenje naših 
občanov. Letošnji proračun je 
precej naložbeno naravnan.

Del občanov trenutno raz-
burjajo načrti vlagatelja, ki 
naj bi gradil na Konjiški 
gori vetrne elektrarne. Spet 
drugi pravijo, da je treba po-
čakati na dokončne podatke 
o njihovem vplivu. Kakšno 
je vaše mnenje?

Tej gradnji sem nasproto-
val že med volilno kampanjo. 
Kot občan ji še vedno naspro-
tujem. Prizadevanja za obno-
vljive vire energije podpiram, 
vendar je treba biti pozoren, 
kje bodo vetrne elektrarne 
umeščene. Prostor na Konji-
ški gori zanje ni primeren, saj 
bodo lahko pomembno vpli-
vale na kakovost življenja. 
Kot občan jim nasprotujem, 
kot župan bom upošteval 
odločitve občinskega sveta. 
Oblikovale so se že civilne 
iniciative, ki elektrarnam na 
Konjiški gori nasprotujejo.

Konjičane skrbi tudi sta-
nje ostankov nekdanje cer-
kve v Žički kartuziji, ki ji 
grozi porušitev. Kako gleda-

te na ta problem in nasploh 
na nadaljevanje prenove 
Žičke kartuzije?

Kartuzija je zagotovo bi-
ser tega okolja in spomenik 
državnega pomena. Občina 
si zanjo močno prizadeva, 
a ne le v zadnjem času. Vla-
gamo tudi precej sredstev. 
Prijavljamo se na razpise 
ministrstva za kulturo, kjer 
smo večinoma uspešni. Gre 
za obnovo različnih stavb, 
vendar predstavlja največjo 
težavo propadajoča cerkev. 
Že pred desetletjem je bil 
simpozij na temo, kaj z njo 
storiti, vendar smo prejeli – 
na naš poziv – jasno mnenje 
šele letos. Zavod za varstvo 
kulturne dediščine je izdelal 
program sanacije in utrdi-
tve te stavbe, po katerem so 
predvidene štiri faze. Oce-
njena vrednost teh del je 1,5 
milijona evrov. S programom 
smo seznanili ministrstvo za 
kulturo in ministra Pozniča, 
ki nas je obiskal. Dal je vede-
ti, da se bo država tega lotila 
zelo resno in da bi lahko hitro 
prišlo do utrditve cerkve.
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Marija Opraus: od predsednice Sožitja do častne predsednice

»Danes ljudje drugačnost 
bolj sprejemajo«

Letošnje najvišje konjiško občinsko priznanje – zlati 
grb – bo prejela dolgoletna predsednica tamkajšnjega 
društva Sožitje, Konjičanka Marija Opraus. Društvo, 
ki je namenjeno pomoči osebam z motnjami v dušev-
nem razvoju, je uspešno vodila od leta 1996 do marca 
letos. »Kot predsednica društva je imela ves čas izre-
den čut in skrb, da so bila opravljena izobraževanja in 
da je bila spremljana zakonodaja. Redno je spremljala 
družine, otroke in pomagala staršem reševati težave 
ter izzive, s katerimi so bili soočeni,« je med drugim 
zapisano v pobudi za zlati konjiški grb.

BRANE JERANKO

Preden je prevzela vodenje 
društva, je bila njegova člani-
ca, saj je mati hčere Karmen, 
enega od večnih otrok iz So-
žitja. Hči bo letos stara 59 let. 
Ko se je njena mama Marija 
v službi upokojila, je društvo 
Sožitje iskalo predsednika in 
jo povabilo na svoje čelo. Kan-
didate za predsednike društev 
je nasploh težko pridobiti, saj 
to pomeni veliko dela in tudi 
posebno odgovornost. Marijo 
Opraus je letos po dolgih letih 
na čelu Sožitja nadomestila 
Karmen Fridrih, ki vodi ko-
njiški Karitasov zavod Čebela. 
Oprausova ostaja častna pred-
sednica konjiškega Sožitja, ki 
praznuje letos 40-letnico.

»V društvu lahko predse-
dnik lepo dela, če so mu čla-

ni izvršnega odbora pripra-
vljeni pomagati. Veliko dela 
je, vedno več ga je,« pravi 
prejemnica konjiškega zla-
tega grba. »Če ne bi bilo teh 
članov, ki opravljajo posebne 
zadolžitve, bi težko delala,« 
je dodala skromna Oprauso-
va. En mandat je bila tudi čla-
nica izvršnega odbora Zveze 
Sožitje Slovenije.

Ranjeni starši
Društvo Sožitje, ki deluje 

na območju občin Slovenske 
Konjice, Vitanje in Zreče, je 
seveda nujno potrebno. Ko je 
bila Karmen Opraus še majh-
na, je na primer njena mama 
v običajen vrtec po takratnih 
pogojih ni mogla vpisati. Po 
osmem letu je Karmen pre-

Marija Opraus izvira iz Domžal, kjer je končala srednjo usnjarsko šolo. Najprej se 
je zaposlila v tovarni usnja v Osijeku na Hrvaškem, kjer je bil na enem od vodilnih 
položajev soprogov oče. Njen mož je bil slovenskega rodu – slovenskega očeta in 
nemške matere – zato sta hrepenela po vrnitvi v Slovenijo.

Tako sta se najprej zaposlila v tovarni usnja v Šoštanju, kjer je mlada družina živela 
dve leti. Ko so zakonski par potrebovali v Konusu, je sledila selitev družine z dvema otro-
koma v Slovenske Konjice. V Konusu sta oba delala kot tehnologa, Marija je bila članica 
delavskega sveta, delovala je tudi v občinskih komisijah.

Zanimive so korenine Marije Opraus. Njena mama je bila Grkinja, pripadnica grške manj-
šine na jugu Albanije. Doma je bila iz izjemnega mesta Berat, ki je v seznamu spomenikov 
svetovne kulturne dediščine. In kako sta se spoznala Marijina grška mama in oče? Oče je bil 
kot starojugoslovanski vojak v Bosni in Hercegovini, kjer je moral nekega dne peljati na vlaku 
dva zaprta komunista v drug kraj. Z vlaka sta mu ušla, zato je moral oče v zapor, od koder mu 
je uspelo pobegniti v Albanijo. Tam je spoznal prihodnjo soprogo, Grkinjo.

Marija Opraus se je tako rodila v južni Albaniji, kjer je preživela prvi dve leti življenja. Dru-
žina se je nato preselila v Slovenijo, kjer je divjala vojna. V novi domovini se je nato naučila 
slovenščino, saj je bil njen prvi jezik grščina.

Nekdanja predsednica ko-
njiškega Sožitja Marija Opra-
us, po novem častna predse-
dnica, ostaja v tem društvu 
članica izvršnega odbora. 
Zaradi dolgoletnih izkušenj 
društvu tudi svetuje. Na 
zelo vroč dan, ko smo Mari-
jo Opraus in njeno Karmen 
obiskali, je nekdanja pred-
sednica Sožitja že obiskala 
nekatera podjetja, ki so bila 
pripravljena darovati dobit-
ke za društveni srečelov. Od 
znanih Konjičanov sta pod-
porna člana društva likovni 
umetnik Arpad Šalamon in 
njegova soproga Heda.

Priznanja za praznik
Osrednja prireditev v počastitev občinskega praznika 

Slovenskih Konjic bo v nedeljo, 30. junija, ob 19. uri v domu 
kulture. Takrat bodo letošnji nagrajenci prejeli občinska 
priznanja.

Najvišje letošnje občinsko priznanje Slovenskih Konjic, zlati 
grb, bo prejela dolgoletna predsednica društva Sožitje Marija 
Opraus. Srebrni grb bo dobilo Združenje šoferjev in avtome-
hanikov Slovenske Konjice in bronastega Gasilsko društvo 
Tepanje. Tako imenovano nagrado občine bo letos prejelo 
Turistično društvo Mlače.

Fotografija je nastala na enem od strokovnih seminarjev Zveze Sožitje Slovenije. Člani iz treh občin na območju 
konjiške upravne enote se seminarjev redno udeležujejo.

S praznovanja rojstnega dne enega od članov medobčinskega Sožitja

Marija Opraus je po novem častna predsednica medobčinskega društva 
Sožitje s sedežem v Slovenskih Konjicah. Na fotografiji je s hčerko Karmen, 
ki je oseba s posebnimi potrebami.

živela desetletje v Črni na 
Koroškem v zavodu za de-
lovno usposabljanje otrok 
z motnjami v duševnem ra-
zvoju. Tam je lahko živela 
do polnoletnosti, nato se je 
vrnila domov in potrebovala 
varstvo. Podobnih zgodb, kot 

je zgodba Oprausovih, je še 
veliko.

»Včasih se nekateri mladi 
starši v društvo težko vklju-
čijo, saj invalidnost svojega 
otroka težko sprejmejo. Ne-
kateri potrebujejo kar nekaj 
časa,« ugotavlja dolgoletna 
predsednica Marija Opraus. V 
svojem srcu starši drugačnost 
otroka seveda takoj sprejme-
jo, drugače je, ko gre za stik z 
zunanjim svetom. Posamezni 
starši se velikim skupinam 
ljudi na začetku celo izogiba-
jo. Zato jih je treba prepričati.

Ali se z leti odnos zdra-
vih do občanov z motnjami 
v duševnem razvoju spre-
minja? »Kot opažam, ljudje 
bolj sprejemajo drugačnost, 
kot so jo včasih,« spoznava 
častna predsednica Sožitja. 
O svojem delovanju v korist 
občanov s posebnimi po-
trebami društvo obvešča in 
osvešča javnost v medijih. 
»Prav je, da tudi drugi ljudje 
spoznavajo drugačnost,« po-
udarja Oprausova. Z leti se 
je spremenilo marsikaj. Tudi 
vrtci dandanes za razliko od 
starih časov na srečo vklju-
čujejo otroke z motnjami v 
duševnem razvoju. Ti večni 
otroci danes kosijo v jedil-
nici osnovne šole skupaj z 
drugimi, zdravimi učenci. 
Pri sprejemanju drugačnosti 
je bila nekoč tudi razlika med 
ljudmi v mestih in na podeže-
lju, vendar je izginila.

Popotnik, ki je 
dobrotnik
Marija Opraus je med vo-

denjem društva med drugim 
poudarjala čim večje sodelo-
vanje s konjiško enoto Var-
stveno-delovnega centra Šen-
tjur. Društvo je bilo pobudnik 
ustanovitve te enote. »Starši 
dobro vemo, kaj ta za nas 
pomeni,« je povedala bivša 
predsednica Sožitja o enoti, 
kjer izdelujejo večni otroci 
različne izdelke. V konjiško 

enoto je trenutno vključenih 
trideset občanov.

Društvo jim med drugim 
omogoča plavanje, hipote-
rapijo na konjih, rehabili-
tacijsko masažo … Marija 
Opraus je posebej opozorila 
na zgleden primer znanega 
konjiškega svetovnega po-

potnika, malega človeka, ki 
je prispeval v preteklih letih 
za masaže teh otrok tri tisoč 
evrov. Starši večine si vsega 
tega seveda ne morejo pri-
voščiti. Teh otrok – različnih 
starosti – je vedno več, saj se 
splošna življenjska doba ve-
dno bolj daljša.

Oprausova je veliko so-
delovala tudi s konjiškim 
zavodom Čebela, ki ga je 
ustanovila Karitas. Zavod 
nudi celodnevno varstvo 
približno desetim občanom 
z različnimi motnjami v 
duševnem razvoju, ki tam 
tudi stanujejo. Poleg Čebe-
le si Konjičani zelo želijo 
vzpostavitev še ene podob-
ne bivalne enote za enajst 
občanov. Nekateri starši 
so postali starejši in bodo 
lahko sami onemogli, zato 
želijo za svoje otroke varno 
prihodnost. Za bivanje v 
načrtovani bivalni enoti, za 
katero si društvo zelo priza-
deva, je vpisanih že petnajst 
kandidatov. Za to državno 
naložbo je občina zemljišče 
že ponudila.
Foto: BJ in osebni arhiv MO

Po mami grške korenine
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Katja Kovše s humornimi stripi podira stereotipe

PORTRET

»To je tista ›blond punca‹, 
ki dobro riše!«

BARBARA GRADIČ OSET

Mlado ustvarjalko in likovno pedagoginjo Katjo Kovše zani-
majo raznovrstna likovna področja, predvsem strip in grafi čne 
tehnike. Kot zelo optimistična oseba verjame, da lahko majhni 
premiki enega človeka naredijo velike spremembe. Mogoče je 
ravno ona tista, ki bo v Celje prinesla katero.

Katja je rada risala že kot majhna 
deklica in pogosto so jo označevali 
kot tisto »blond punco, ki dobro riše«. 
»Po gimnaziji sem se vpisala na zob-
no protetiko, a sem kmalu ugotovila, 
da to ne bo prava smer. Splet okoli-
ščin me je odnesel na študij likovne 
pedagogike, kjer sem se dobro po-
čutila. Tam sem lahko razvijala svoj 
talent likovnega izražanja, prav tako 
sem razvila veščine dela z mladimi.«

Trenutno svoje stripovske izdelke 
razstavlja v Kofein teatru v Celju. 
Predstavlja tri stripovske serije – 
Bejbo, Biologa Bineta in Špela ima 
mnenje. Vse tri serije so narejene v 
podobni tehniki z akvarelom, s tušem 
in fl omastrom, le liki se vsebinsko 
razlikujejo. »To so kratke humorne 
pasice. Bejba predstavlja moj alter 
ego, ukvarja se s težavami, ki jih mo-
goče ne želim povedati na glas. Biolog 
Bine preigrava biološka dejstva, Špelo 
je navdihnila moja sestra, ki vedno 
zelo jasno pove svoje mnenje.«

»Mogoče bi se pre-
izkusila v javnem 

šolstvu, a najbolj si 
želim izobraževanja 
v lastni izvedbi, kot 
je recimo ustanovi-
tev lastne likovne 

šole in likovnih 
tečajev.«

S stripi je lani zasedla Ulično ga-
lerijo Layerjeve hiše v Kranju. To je 
bil natečaj, kamor je poslala kratke 
nesmisle in jih poimenovala Bits and 
bobs. Svoje stripe je prispevala tudi 
za skupinsko razstavo ženskih stri-
povskih avtoric z območja nekdanje 
Jugoslavije in Francije. Razstava se je 
imenovala BD Egalite/Ona se budi. 
Ves čas riše humorne pasice, med 
drugim za Striparno Oblaček, nekaj 
del sta objavila hrvaški Komikaze in 
literarna revija Mentor. Zanjo je nari-
sala strip Knjiga=naložba.

Harmoničen preplet risbe 
in besedila
»Povezave med besedilom in sli-

ko so tisto, kar me je pri stripu tako 
navdušilo. Besedilo je začelo vstopati 
v moje risbe in potem se je nekako 
povezalo. Mislim, da je rekel Tomaž 
Lavrič, da je strip harmoničen preplet 
risbe in besedila. To bo kar držalo. S 
tem prepletom se lahko poigramo. S 

tem lahko nekaj pedagoško predsta-
vimo ali nekoga zabavamo, kar tudi 
sama najraje počnem.« Druženje be-
sede in slike je uporabila tudi v magi-
strski nalogi Strip, gibanje, animacija. 
Končni izdelek je bila animacija na 
podlagi njenega stripa.

Katja je rasla z liki Mikija Mustra, 
nikoli ni bila navdušena nad Marve-
lovimi stripi in super junaki, ki se po-
javljajo v tovrstnih stripih. A zdi se, 
da imajo ti stripi nove bralce. »Strip 
je deveta umetnost in ni imel vedno 
svojega prostora. A stripi niso samo 
superheroji, kar večina ljudi misli, s 
tovrstno umetnostjo lahko preigrava-
mo vse mogoče tematike. Upam, da 
bo dobil mesto, kot si ga zasluži.«

Katja razstavlja stripe tudi na raz-
stavi ob 50. obletnici Radia Študent.

Ljudje se pogosto najdejo 
v njenih stripih
Z likom Bejbe, ki je Katjin neka-

kšen alter ego, poskuša razbijati tudi 
tabuje. »Bejba dvigne majico, pokaže 
vložek ali tampon, kdaj pokadi. Poč-
ne nekaj, česar sama v javnosti ne bi 
naredila, lahko pa to naredi moj lik. Ni 
samo moj alter ego, ampak kar vseh 
ljudi. Ljudje se pogosto najdejo v mo-
jih likih in to mi največ pomeni. Ko 
nekdo opazuje moj strip in mi pove, 

Katja Kovše na odprtju razstave v Kofein 
teatru. »Obisk je bil neverjeten in vesela 
sem, da so moji stripi nagovorili tolikšno 
število ljudi.« (Foto: Špela Kovše)

da se mu je podobna situacija zgodi-
la pred časom, potem vem, da je moj 
namen dosežen.«

Katja ustvarja doma v svojem atelje-
ju in tam se tudi izrisujejo njene ideje, 
ki se porajajo ves čas. »Ideja je ena-
kopravna izvedbi. Strip zelo hitro na-
rišem. Več časa mi vzame stripovska 
forma. Največkrat humorne situacije 
vzamem iz svojega življenja, kot vsem 
se mi namreč pripetijo zanimive do-
godivščine, le da sem jaz do njih bolj 
dovzetna. Da mi kakšna ideja, ki se 
mi ponavadi porodi pred spanjem, ne 
uide, imam ob postelji liste, na katere 
jo zapišem, skiciram.«

Zgodbe na stenah 
mladinskega centra
V Celjskem mladinskem centru so 

jo povabili, da je poslikala zgornje 
prostore centra in s pomočjo poslikav 
predstavila zgodbo mesta. »Želela sem 
malo obuditi neznane obraze Celja, ki 
so nekoč bili znani, a jih dandanes ne 
poznamo dovolj. Koliko ljudi ve, kdo 
je bil Emilijan Lilek? Sama sem si za-
mislila poslikavo sten, pri barvanju so 
mi pomagali tudi dijaki.« V učilnicah 
je upodobila tri znane osebnosti, po-
vezane s Celjem. To so Alma M. Kar-
lin, Josip Pelikan in Alfred Nobel. Na 
hodniku pa še vrsto tistih, ki jih manj 
poznamo, a so pomembno zaznamo-
vale razvoj Celja.

Katja ni samo ljubiteljica stripa, nje-
na druga ljubezen je grafi ka. Razsta-
vljala je na skupinski razstavi Grafi čna 
pomlad v Vetrinjskem dvoru, v sklo-
pu natečaja Vabljeni mladi v DLUMu 
se bo z novimi grafi kami ponovno 

predstavila v Mariboru. Lani se je v 
Gornjem Gradu predstavila z grafi -
ko borovcev. »Pri grafi ki imam rada 
element presenečenja, ker do konca 
postopka ne veš točno, kaj boš dobil.«

Kombiniranje lastnega 
dela in dela z mladimi
Na likovni pedagogiki na Pedagoški 

fakulteti Univerze v Ljubljani je diplo-
mirala z odlično oceno, pred dnevi je 
končala magistrski študij iste smeri. 
»Trenutno si najbolj želim, da bi bilo 
mojo likovno ustvarjanje živo, da bi 
imela ideje in bi lahko delala na raz-
ličnih področjih. Druga stvar je peda-
gogika. Rada bi poučevala in predajala 
znanje mlajšim generacijam. Mogoče 
bi se preizkusila v javnem šolstvu, a 
najbolj si želim izobraževanja v lastni 
izvedbi, kot je recimo ustanovitev la-
stne likovne šole in likovnih tečajev. 
Rada delam z mladimi in to me še bolj 
bogati. Letos poleti bom imela likovne 
delavnice v sodelovanju z likovno šolo 
Umbra.«

Katja ima nalezljiv optimizem, ki 
se odziva tako v njenih delih kot tudi 
v načinu pogleda na svet. »Zelo sem 
vesela, da živim v Celju, in želim si v 
tem mestu narediti nekaj več. Prepri-
čana sem, da če deluješ v tej smeri, 
ti življenje navrže prave ljudi na pot. 
Zelo sem optimistična. Mogoče bom 
ravno jaz tista oseba, ki bo naredila 
spremembo v mestu. Meni je zanimi-
vo vse, ne vem, če je to dobro ali je 
problem. Rada se družim z različnimi 
ljudmi in vem, da je to najboljši način 
moje promocije.«

Foto: GrupA

»Ko nekdo 
opazuje moj 

strip in mi pove, da 
se mu je podobna 

situacija zgodila pred 
časom, potem vem, 

da je moj namen 
dosežen.«
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Trije fantje in devet deklet, 
to je bil izkupiček družine 
Jožefe in Bernarda. Ta je šte-
vilna lačna usta preživljal z 
delom v takratnem rudniku 
v Zabukovici, kjer je družina 
najprej živela. Mama je skrbela 
za dom in družino in kot se je 
spominjajo otroci, je bila zlata 
mama, pripravljena vse nare-
diti za otroke. Lačni niso bili 
nikoli, a je res, da so bili vajeni 
skromnih razmer. Sami si tako 
številnih družin niso ustvarili, 
pri čemer se svojega otroštva 
spominjajo po lepih trenutkih 
v družinskem krogu. Zaradi 
razlik v starosti so nekateri bolj 
in drugi manj povezani, pred-
vsem pa upoštevajo mamin na-
potek, ki jim ga je zabičala tik 
pred smrtjo vsakemu posebej, 
in sicer, naj se ne prepirajo.

Po šoli v službo
Prvorojenka Hilda, poroče-

na Deršek, bo letos stara 86 
let. Živi v bloku v Latkovi vasi 
in se veliko druži s Stanko, saj 
sta obe vdovi. Ta ji pomaga 
tako, da jo kam pelje, saj ima 
avto in izpit. Hilda se je želela 
po osnovni šoli izučiti za po-
klic, a v tistih časih to ni bilo 
mogoče in je morala v službo. 
Zaposlila se je v Keramični in-

Dvanajst otrok družine Grešak iz Vrbja

Povezani in složni
Verjetno ni veliko družin v Sloveniji, v katerih bi bili 

bratje in sestre tako povezani, kot so otroci iz družine 
Grešak iz Vrbja. Pravijo, da resnih sporov nikoli ni 
bilo in zato se vedno radi srečajo, še zlasti je udeležba 
nujna, kadar kdo od njih praznuje okrogli jubilej. 
Tako je bilo tudi ob nedavni 70-letnici Stanke Petek, 
ki je ob tej priložnosti na svoj dom v Vrbju povabila 
vseh enajst bratov in sester in ugotavljala, da tudi to 
ni običajno, da bi bili v tako številnem sorodstvo še 
vsi živi in zdravi. Danes šteje najmlajši Andrej 64 let, 
najstarejša Hilda jih bo letos 86.

TATJANA CVIRN

dustriji Liboje in tam ostala 
do upokojitve. »Kot najstarej-
ša sem bila najbolj na udaru, 
paziti sem morala mlajše bra-
te in sestre,« se spominja. »Ko 
smo bile sestre večje, smo se 
morale naučiti peči kruh in 
delati še marsikaj drugega,« 
se spominja.

Tri leta mlajša je Mara Ce-
rovšek, ki je pri petih letih 
šla živet k teti v Vrbje, saj je 
ta ostala sama. Potem ko so 
tudi Grešakovi zgradili hišo 
tam blizu, niso bili daleč na-
razen. Mara se je po poroki 
preselila v Laško in se šele 
kasneje zaposlila. Zadnja leta 
je v domu v Štorah, saj ima 
težave z zdravjem.

Danes 80-letni Bernard 
Grešak je prijokal na svet 
kot prvi fant v družini, zato 
je tudi dobil ime po očetu. 
Izučil se je za ključavničarja 
in igral klarinet v godbi v Za-
bukovici. Danes živi v Žalcu, 
a te dni se mudi v zdravilišču, 
zato njegovega okroglega 
rojstnega dne še niso mogli 
proslaviti.

V Prebold se je po poroki 
odselila 79-letna Ida Gorope-
všek, ki je najprej tudi delala 
v keramični tovarni in je sestri 
pomagala tako, da sta se menja-

vali pri varstvu njenih otrok. Po 
selitvi v Prebold se je zaposlila v 
tamkajšnji tekstilni tovarni, kjer 
je delal tudi mož. Življenje jima 
ni prizanašalo, saj sta izgubila 
oba otroka. Sin Branko je bil 
znan zgodovinar in direktor 
osrednje knjižnice v Celju. Z 
možem rada obdelujeta velik 
vrt, nabirata gobe in borovnice.

Pomoč pri gradnji
Otroci so morali pomagati 

tudi pri gradnji hiše, ki sta 
jo starša zgradila v Vrbju, se 
spominjata 78-letni Nikolaj 
Grešak in dve leti mlajša 
Jožica Mejavšek. »Midva 
sva veliko pomagala,« pravi 
Jožica in doda, da sta z Ni-
kom sicer tesneje povezana 
kot z drugimi. Tudi če je kdo 
kaj ušpičil, so skupaj držali. 
Najraje se spominja zimskih 
večerov v hiši v Zabukovici, 
kjer so zakurili v »gašperju«, 
otroci so se zbrali okrog nje-
ga, mama je prinesla pehar 
jabolk in so se lepo imeli. 
»Nismo imeli veliko oblačil, 
a lačni nismo bili,« pravita 
oba. Niko je bil najprej trgo-
vec v nekdanjem Ljudskem 
magazinu v Celju, ko se je 
preselil v Šempeter, kjer si 
je ustvaril družino, je dobil 
službo v Sipu. Jožica se je 
preselila v blok v Žalcu, po-
tem ko je ostala sama. Tudi 
njeno delovno pot je krojila 
keramična industrija v Libo-
jah. »Vse nedelje sem delala. 
Ko sem osmo nedeljo želela 
biti prosta, da bi lahko zora-
la, je prišel delovodja gledat, 
če je res gnoj na njivi …« se 
spominja časov, ko ji ni bilo 
lahko tudi zato, ker je hči štu-
dirala v Ljubljani.

Antonija Punčec šteje 75 
let in si je pokojnino prav 

tako prislužila v keramični 
tovarni. »Zame so v otroštvu 
govorili, da sem najbolj pri-
dna,« se spominja. Rada je 
pomagala doma in pri sose-
dih in si tako prislužila ka-
kšen priboljšek. Najbolj ji je 
ostala v spominu anekdota, 
ko je umrl sosed in je dobila 
dva kosa potice. Pri tem je 
menda rekla: »Hvala bogu, 
da je umrl, ker sem dva kosa 
potice dobila.« Soseda ji na 
srečo tega ni zamerila. O tem, 
da časi niso bili rožnati, govo-
rijo tudi te njene besede: »Ko 
je bilo Idi premajhno neko 
oblačilo in sem ga dobila jaz, 
sem se od veselja razjokala, 
kot bi novo dobila.« Danes je 
najbolj ponosna na tri otroke 
in deset vnukov ter dva prav-
nuka.

Ena Prleka, druga 
Zagorca
Če je večina otrok ostala 

blizu doma tudi potem, ko 
se je osamosvojila, to ne ve-
lja za 74-letna Ano Vozlič, ki 
je moža iz Prlekije spoznala 
na železniški postaji v Žalcu, 
kjer je bil vlakovni odpravnik, 
in se je nato preselila v njego-
ve kraje. Resda je tudi sama 
delala pri železnici, a se še 
vedno ne vozi rada z vlakom. 
Z možem imata dve hčerki, 
pravnukinja je bila pred dne-
vi stara eno leto. Tudi ona se 
otroštva spominja po tem, da 
so jo sosedje vabili in da jim 
je pogosto povedala, da tudi 
ona rada poje kaj od tistega, 
kar imajo na mizi … »Sicer 
pa smo bili veseli tudi pomo-
či Rdečega križa, ki smo jo 
večkrat prejeli in nam je na 
ta način pomagal.«

Slavljenka Stanka Petek je 
deveti otrok v družini. Z mo-

Skupinska fotografija vseh dvanajstih otrok. Sedijo z desne: Hilda Deršek, Mara Cerovšek, Bernard Grešak, Ida Goropevšek in Nikolaj Grešak. Stojijo z desne: Jožica Mejavšek, Antonija 
Punčec, Ana Vozlič, Stanka Petek, Cvetka Tamše, Vida Beg in Andrej Grešak.

Slavljenka Stanka Petek je za 70. rojstni dan zbrala vse brate in sestre.

žem, ki je že nekaj let pokoj-
ni, izviral pa je iz Hrvaškega 
Zagorja, sta si hišo prav tako 
zgradila v Vrbju. Po njegovi 
zaslugi ima vozniški izpit, 
ki ji pride zelo prav. »Imela 
sem zlatega moža. Ko sem 
padla pri teoriji, sem hotela 
odnehati, a me je prepričal, 
da to ni pametno.« Spominja 
se otroštva in mame, ki je naj-
mlajše otroke vodila s seboj, 
ko je šla »v taverh«. »Morali 
smo se igrati na koncu njive, 
stric nas je nato peljal domov 
in smo jedli kruh in pili ja-
bolčnik.« A spomini so kljub 
skromnemu življenju lepi. 
»Mama je srbela za vse nas 
in tudi na vnuke kasneje ni 
pozabila, ko so imeli rojstni 
dan.« Njena hči živi v Nemči-
ji, sin je v Braslovčah, sicer pa 
so sestre in bratje vedno pri 
roki, če kaj potrebuje.

Blizu doma in malo 
dlje stran
V Velenje se je odselila 

Cvetka Tamše, ki šteje 68 
let. Službo je našla v Gorenju 
in tam spoznala tudi moža. 

In česa se ona najbolj spomi-
nja iz otroštva? »Tega, da sem 
začela zelo pozno govoriti in 
da so mislili, da je z mano 
nekaj narobe. Ko sem začela, 
pa sem izgovarjala cele be-
sede in stavke in v osnovni 
šoli sem lahko deklamirala 
na proslavi. Le plisiranega 
krila nisem imela in so mi 
ga v šoli morali priskrbeti.« 
Spominja se tudi vaške peči 
za kruh v Zabukovici, od ko-
der so morali otroci poma-
gati nositi hlebe. Za zajtrk 
jim je mama skuhala zelje 
in žgance, česar današnji 
otroci ne poznajo.

Enajsta med otroki, 67-le-
tna Vida Beg, je šla po svetu 
s trebuhom za kruhom. »Pri 
20 letih sem šla za možem v 
Nemčijo, prej sem še tu rodila 
sina, danes pa imam že vnu-
ka in pravnuka,« pove pono-
sno upokojenka, ki je delala 
kot kontrolorka v Siemensu 
in tolmačila za Slovence ter 
druge iz nekdanje Jugosla-
vije, saj se je hitro naučila 
nemško. Zadnja leta z mo-
žem ne prihajata več v Slove-
nijo tako pogosto kot nekoč, 
ko sta imela še stanovanje v 
Celju, saj se jima ne ljubi več 
tako daleč voziti. A ko gre za 
pomembne obletnice, vedno 
prideta. »Mama je bila zelo 
skrbna, a zaradi številnih 
otrok izčrpana,« se spominja 
Vida, ki je zlasti upoštevala 
njen nasvet dekletom, naj 
gredo delat, da bodo imele 
svoj zaslužek. »Lahko smo 
ponosni, da smo vsi zdravi, 
da ni nihče skrenil na stran-
poti. Tudi to je zasluga naših 
staršev.«

Najmlajši Andrej Grešak 
jih šteje 64 in prizna, da so 
ga vsi malo razvajali in da mu 
doma ni bilo treba veliko de-
lati. S starejšimi sestrami in 
brati se je bolj malo družil, 
saj so se večinoma že odse-
lili od doma. Ena od sester 
je celo imela sina, ki je bil 
starejši od njega. »V gmajni 
smo se igrali, imel sem kar 
veliko družbe,« pravi in do-
daja, da je bilo otroštvo takrat 
drugačno, brez računalnikov 
in telefonov, »prvega sem si 
kupil šele pri 45 letih.« Zapo-
slen je bil v prodajnem centru 
v Levcu, z družino je živel v 
Žalcu v bloku, nato se je pri-
selil domov, ker sta bila oče 
in mama betežna, zato je z 
ženo skrbel zanju. Danes je 
gospodar na nekdanji domači 
Grešakovih, ki se je ohranila 
tudi po zaslugi složnosti vseh 
bratov in sester.

Foto: GrupA
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Dirko Po Sloveniji spet spremljala množica gledalcev

Še ena kolesarska pravljica po 
slikovitih krajih Savinjske regije

Z zadnjo etapo od Trebnje-
ga do Novega mesta je 26. ko-
lesarska dirka Po Sloveniji 
konec minulega tedna za leto 
dni vzela slovo. Z razburljivi-
mi boji, množičnim obiskom 
gledalcev, njihovim srčnim 
navijanjem ter navijaškimi 
kulisami je ponovno navdu-
šila. Tudi pri nas v Savinjski 
regiji, kjer je kolesarska ka-
ravana preživela približno tri 
dni ali več kot polovico dirke.

Čeprav zasedba kolesarjev 
ni bila tako izjemno vrhun-
ska kot na lanski jubilejni 
izvedbi, slovenska pentlja v 
tekmovalnem smislu ni bila 
nič manj zanimiva in zaradi 
tega tudi ni bilo kaj bistveno 
manj gledalcev ob progi ali 
ob televizijskih sprejemnikih 
kot lani. Najbrž je vseeno res, 
da bi jih morda bilo nekaj 
več, če bi nastopil naš prvi 
zvezdnik Primož Roglič, ki je 
ravno v času dirke Po Slove-
nije postal srečni očka. Dobil 
je sina. Zato pa je dirko z ve-
liko zastavo spremljal njegov 
oče Leopold Roglič, ki je pri-
šel v ciljno areno druge etape 
v Prešernovi ulici v Celju.

Kolesarske klasike

Ker je bila dirka po naših 
krajih Savinjske regije spe-
ljana po podobni trasi kot 
lani, bi lahko sklepali, da na 
našem območju nastajajo 
že prave klasike – zasavsko-
-laška transverzala, konjiška 
tura z vzponom na Pečico in 
spust kolesarske karavane z 
njenih serpentin, kar je sploh 
prava televizijska poslastica.

Klasika postaja tudi razgi-
ban in slikovit del proge po 
Kozjanskem, od Šentjurja 
čez Planino pri Sevnici mimo 
Podčetrtka do cilja v Rogaški 
Slatini, ki je pri železniški 
postaji že drugič gostila cilj 
dirke, tokrat že kar v prvi 
etapi. Razplet je spet krojil 
cilj glavnine, a z drugim ju-
nakom. Tokrat je bil to Pascal 
Ackermann (Bora Hansgro-
he), eden od zvezdnikov le-
tošnje dirke.

Morda še največja klasika 
postaja etapni cilj v Celju z 
nepogrešljivim vzponom na 
Celjsko kočo, letos iz štorske 
smeri proti Svetini, lani iz 
Laškega, in potem spet sledi 

vratolomen spust po pečov-
niških serpentinah. Letošnji 
cilj v mestnem središču, v 
Prešernovi ulici, se je izkazal 
za nič manj spektakularnega 
kot lanski cilj na Starem gra-
du, saj smo tudi v ciljni areni 
pred muzejem novejše zgodo-
vine bili priča razburljivemu 
finišu. Za izjemno navduše-
nje množice gledalcev in ve-
ličastno piko na i poslastice 
v Celju je z zmago poskrbel 
naš kolesar Luka Mezgec (Mi-
chelton – Scott), k še večjemu 
slavju je z drugim mestom 
prispeval še en Slovenec Gre-
ga Bole (Bahrain – Merida).

Zelena v dolini 
zelenega zlata
Tudi v Žalcu, ki je bilo pri-

zorišče starta tretje etape, so 
obiskovalci in navijači mno-
žično prišli pozdravit kole-
sarsko karavano ob slovesu 
iz naših krajev. Je lahko bilo 
zanje večje doživetje od tega, 
da je v središču Savinjskega 
doline zelenega zlata zeleno 
majico nosil naš kolesar?

Izjemno vzdušje v Žalcu, 
kjer je bil štart tretje etape dir-

ke Po Sloveniji, je pomenilo 
najlepšo napoved za začetek 
tridnevnega kolesarskega pra-
znika Hops na kolo. Tudi to je 
poslanstvo slovenske pentlje, 
da je ob tekmovalni razsežno-
sti tudi generator različnih ko-
lesarskih in drugih trajnostnih 
dogodkov. Prav tako ima dir-
ka vedno večji vpliv na razvoj 
kolesarskega in siceršnjega 
turizma v naših krajih ter je 
dodatna spodbuda za gradnjo 
kolesarske infrastrukture.

Za vse te učinke ima veliko 
zaslug ob organizatorjih in 
partnerjih dirke tudi Sloven-
ska turistična organizacija, 
ki je tudi letos poskrbela za 
sodelovanje z globalnim špor-
tnim kanalom Eurosport, ki 
je v desetih urah prenosov v 
svet ponovno ponesel čudo-
vite podobe zelene Slovenije, 
med njimi seveda tudi krajev 
Savinjske regije. Seveda bi na-
redili krivico tudi našim naci-
onalnim televizijcem, če bi ob 
odlično izvedenih prenosih 
zanemarili njihov prispevek 
k promociji dirke Po Sloveniji.

ROBERT GORJANC
Foto: SHERPA, GrupA

V duhu novih in novih spektaklov 
se res lahko veselimo novega pri-
hodnje leto, ko naj bi po neuradnih 
podatkih v knežjem mestu pripravili 
kronometer s ciljem na Starem gradu.

Kolesarska karavana v Laškem

Blagodejni napitek za nove moči v vročem vremenu

Zdaj pa bučno navijajte!

Višinski pogled na kolesarsko glavnino v ŠtorahNa mostu proti Lipi v Štorah
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ANKETA

Navdušeni nad 
dirko
Na cilju druge etape dirke v 

središču Celja se je ponovno 
zbrala množica gledalcev, ki 
so prišli pozdravit karavano 
z nekaterimi največjimi asi 
svetovnega kolesarstva. Tri 
obiskovalce smo povprašali 
o vtisih, med njimi je bil tudi 
par iz Reke, ki je preživljal 
dopust v Rimskih Toplicah. 
Skupna rdeča nit njihovih 
odgovorov je bila, da so bili 
navdušeni nad dogodkom.

ROBERT GORJANC
Foto: SHERPA

Alenka Legvart iz Celja:
V Celje vedno pridem pogle-

dat dirko, organizacija je zelo 
dobra, maksimalna. Kaj podob-
nega bi se v Celju lahko doga-
jalo večkrat, da bi mesto bilo 
še bolj živahno. Nisem ravno 
športnica, kolesarjev podrob-
no ne poznam, ampak vzduš-
je, vzdušje, to je to. Vsekakor 
je dirka tudi odlična turistična 
promocija, saj ima Slovenija res 
toliko lepega, kar lahko pokaže.

Edi Steble, Vojnik:
Sem dolgoletni kolesar in 

član Kolesarskega kluba Ro-
gla, nekoč sem kolesaril tudi 
za reprezentanco nekdanje 
države. Lahko rečem le vse 
najboljše, odlična organizacija 
je najlepša reklama za Celje in 
okolico. Da bi le še čim več-
krat ponavljali takšne dogod-
ke. Seveda kot pristaš kolesar-
stva in rekreativec spremljam 
prenose tudi po televiziji.

Dijana Bakarčić, Reka:
Z možem sva na letnem 

dopustu v Rimskih Toplicah 
in kolesariva v okolici. Slišala 
sva, da je dirka v Celju, in sva 
prišla pogledat. Kolesarske 
dirke redno spremljava, Seve-
da poznamo Primoža Rogliča, 
gledala sva ga na Giru d'Italia 
in navijala zanj. Dirka Po Slo-
veniji je velik športni dogodek, 
vsekakor tudi turistični, saj je 
to najboljša promocija za neko 
državo. Na Hrvaškem letos ni 
bilo dirke, kar je velika škoda.

Gledalci so v ciljni areni v Celju na velikem zaslonu lahko spremljali prenos dirke in padec enega od favoritov 
Estebana Chaveza (Michelton – Scott).Spremljevalna servisna vozila tudi v svoji karavani

Gostitelj, župan Bojan Šrot, je slovenskemu asu za etapno zmago v knežjem 
mestu podelil kipec celjskega viteza.Kolesarje je na cilju v Celju pričakala množica obiskovalcev.

Pred štartom v Žalcu, »fotka« za spomin z zvezdnikom dirke Pascalom 
Ackermannom, zmagovalcem prve etape v Rogaški Slatini

Navdušen žalski župan Janko Kos, preden je dal znak za začetek etape.

Dajmo naši tudi v Žalcu

Tudi v Žalcu so gledalci pripravili imenitno navijaško vzdušje.
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Debelost je 
težko zdraviti, 
zato je njeno 
preprečevanje 
še toliko 
pomembnejše. 
Začeti je treba 
že v zgodnjem 
otroštvu. Okusi 
hrane, s katerimi 
se srečamo v 
zgodnjem otroštvu, 
nas namreč 
privlačijo tudi 
kasneje v življenju 
in se jim zato 
težje odrečemo. 
Zato je izjemno 
pomembno, da 
se že od začetka 
srečujemo 
predvsem z zmerno 
sladko, slano in 
mastno hrano.

ZA ZDRAVJE

Strah vzbujajoča je predvsem debelost v otroštvu

Debelost, rak rana 
sodobnega časa

Debelost je v razvitem svetu najpogostejša kronična 
presnovna bolezen. Je drugi najpomembnejši vzrok 
povečane obolevnosti in umrljivosti. A debelost ni le 
posledica načina življenja ali dejavnikov okolja, am-
pak je tudi posledica genetskih dejavnikov. Še posebej 
velik strah predstavlja debelost v otroštvu. Otroci, 
ki so debeli, bodo zelo verjetno debeli tudi v odrasli 
dobi. Bolezni, povezane z debelostjo, so običajno bolj 
izražene, če je debelost prisotna dlje časa.

SIMONA ŠOLINIČ

Zaradi prekomerne telesne 
teže obstaja veliko večja mo-
žnost za nastanek kroničnih 
nenalezljivih bolezni, kot 
so zvišan krvni tlak, zvišan 
krvni sladkor, zvišane krvne 
maščobe, ter za nastanek in 
razvoj bolezni srca in ožilja, 
raka na dojkah in debelem 
črevesju, za razvoj bolezni 
dihal in gibalnega sistema.

Še posebej veliko skrb vzbu-
ja debelost v otroštvu, saj 
predstavlja veliko tveganje za 
povečanje števila srčno-žilnih 
obolenj, sladkorne bolezni in 

rakavih obolenj. Poleg tega 
se pojavlja vedno več otrok z 
metabolnimi motnjami, kot 
sta sladkorna bolezen tipa 2 
in metabolni sindrom, ki so 
se včasih pojavljale skoraj iz-
ključno pri odraslih. Poleg šte-
vilnih škodljivih posledic za 

Tveganje za 
debelost predstavlja 
tudi kronično 
pomanjkanje 
spanja.

Energijsko porabo lahko 
povečamo predvsem na ra-
čun povečane fizične dejav-
nosti, energijski vnos pa lah-
ko zmanjšamo predvsem na 
račun zmanjšanega uživanja 
energijsko bogatih živilih. K 
vnosu energije največ dopri-
nesejo maščobe, ki vsebujejo 
največ energije, in ogljikovi 
hidrati. Prebivalci Slovenije 
kljub trendu zmanjševanja 

maščob v prehrani še vedno 
zaužijemo preveč maščob. 
Med ključne probleme pre-
visokega energijskega vnosa 
štejemo tudi čezmerno uži-
vanje sladkorja – predvsem 
med otroki in mladostniki, saj 
njihov vnos presega priporo-
čila za 60 odstotkov. Večina 
sladkorja izvira iz pijač z do-
danim sladkorjem, iz sladka-
rij, peciva in slaščic – živil, ki 

jih otrokom in mladostnikom 
tudi zelo agresivno oglašujejo.

Po drugi strani velik izziv 
predstavljata tudi prepreče-
vanje podhranjenosti in do-
seganje prehranskih pripo-
ročil za kronične bolnike ter 
starejše odrasle, zlasti zago-
tavljanje vnosa kakovostnih 
beljakovin in zagotavljanje 
energijskih potreb.

Vir: prehrana.si

Fenomen prekomerne telesne teže in 
debelosti je v zadnjem desetletju predmet 
številnih raziskav. Kaže se namreč, da niso 
pomembne samo presnovne spremembe 
zaradi povečane količine maščevja v te-
lesu, kar povzroča tako blago kronično 
vnetje kot podlago za nastanek kroničnih 
nenalezljivih bolezni, ampak predvsem 
razmerje med mišično in maščobno maso 
pri posamezniku. Mišična masa deluje 
presnovno zaščitno, še posebej če smo 
redno telesno dejavni. Zato danes ne go-

vorimo več o debelosti, ampak o debelo-
stih: posameznik, ki ima zmerno povečano 
telesno težo (za odraslega indeks telesne 
mase oziroma ITM do 30) in ob tem dovolj 
mišične mase, je lahko celo manj ogrožen 
za kronične bolezni kot posameznik, ki 
ima priporočeno vrednost indeksa telesne 
mase in sarkopenijo (zmanjšano mišično 
maso). Najbolj ogrožajoča za zdravje je t. 
i. sarkopenična debelost, ko je v telesu ob 
povečani maščobni masi zmanjšana mi-
šična masa.

S prekomerno telesno maso in z debelostjo se 
srečujemo tudi v Sloveniji. Po zadnjih podatkih 
je prekomerno hranjenih in debelih približno 
40 odstotkov odraslih (približno 29 odstotkov 
žensk in 48 odstotkov moških) ter 17 odstotkov 
mladostnikov.

Tudi prenizka 
telesna masa 

predstavlja tveganje za 
zdravje, saj ob premajhnem 

vnosu hranil telo ne dobi vseh 
snovi, potrebnih za rast oziroma 

normalno delovanje, hkrati 
prenizke zaloge maščobe (energije) 

v telesu predstavljajo tveganje, 
če pride do bolezenskih stanj, 

ko je začasno omejena 
zadostna oskrba telesa s 

hrano.

zdravje ima debelost tudi 
psihološke in socialne 
negativne učinke.

Normalna telesna 
masa je ključna za 
ohranjanje zdrav-
ja, saj sta tako 
prenizka kot pre-
komerna telesna 
masa povezani z 
mnogimi tvega-
nji za zdravje. Za 
ohranjanje telesne 
mase je ključno rav-
novesje med porabo 
in vnosom energije. Pri 
zagotavljanju hranilne in 
energijske uravnoteženosti 

prehrane ter telesne de-
javnosti nam pomaga-

jo tudi priporočila za 
vnos posameznih 
skupin živil. Med 
zelo priporočene 
skupine živil, 
katerih uživa-
nje bi glede na 
trenutno stanje 
morali povečati, 
sodijo zelenjava 

in sadje, polno-
zrnati žitni izdel-

ki in ribe, bogate z 
omega 3 maščobnimi 

kislinami.
Foto: splet
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Novi tednik in Radio Ce-
lje vas v sodelovanju s turi-
stično agencijo Relax vsako 
leto povabita na počitnice. 
Druščina uživa v različnih 
animacijskih igrah, izletih, 
navezuje pristna prijateljstva 
in predvsem uživa v morju 
in soncu, ki nam je bilo tudi 
tokrat naklonjeno. Družili 
smo se v Supetarju v hotelu 
Waterman Supetrus resort, 

uživali v odlični kulinarični 
ponudbi, vsak večer zaplesali 
na terasi, zapeli z dalmatin-
sko klapo, pri čemer na mor-
ju brez ribjega piknika tudi 
ni pike na i, zato smo tokrat 
spoznavali Šolto. Naša himna 
Pojdi z menoj je odmevala in 
še bo, zato vabljeni, da se 
nam na naslednjem potepa-
nju pridružite.

SIMONA BRGLEZ

Na ribjem pikniku smo uživali ob pravi dalmatinski glasbi in 
pečenih ribah, še posebej smo bili veseli, da nas je na poti 
na Šolto spremljal delfin. Tam je nastala tudi skupinska 
fotografija v majicah Pojdi z menoj – z Novim tednikom, 
Radiem Celje in s turistično agencijo Relax.

Sprehodili 
smo se 

do mesta 
Supetar, se 
slikali pred 

cerkvijo in v 
njej zapeli.

Med animacijskimi igrami smo preizkusili tudi bovling. Ne glede na to, kako 
so keglji postavljeni, nam jih uspe zbiti. Vse za dobro voljo in super nagrado.

Krpe Novega tednika in 
Radia Celje ter mini golf

Komu uspe zadeti v kozarec? Družinski 
dvoboj ob prvem dnevu upokojitve.

V jedilnici, a tudi ob večernem druženju, nas je razveselila dalmatinska klapa.

Žoga je lahko zelo vroča, še posebej če gre za nagrado Novega tednika 
in Radia Celje. Ob visokih temperaturah je bilo morje prav prijetno toplo.

Aerobika v bazenskem delu čudovitega 
hotelskega kompleksa

Abba in veliko smeha pred spanjem

Streljanje z lokom je bilo za mnoge prva taka izkušnja in začetniška sreča 
je bila naklonjena čisto vsem.
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Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v skladu 
z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore in popravke 
v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj ne presega 40 
vrstic (pisava 14) oziroma približno 3 tisoč znakov. Daljše 
prispevke krajšamo v uredništvu oziroma jih avtomatično 
zavrnemo. Da bi se izognili nesporazumom, morajo biti pi-
sma podpisana in opremljena s celotnim imenom, naslovom 
ter s telefonsko številko avtorja, na katero lahko preverimo 
njegovo identiteto. V časopisu pismo podpišemo z imenom 
in s priimkom avtorja ter krajem, od koder je doma. Pisma 
nam lahko pošljete na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 
19, Celje ali na elektronski naslov tednik@nt-rc.si ali ga od-
date na spletni strani www.novitednik.com (Pisma bralcev).

UREDNIŠTVO

Prejeli smo

Zavod za varstvo 
kulturne dediščine 
o umestitvi dvigala
Treba bo preveriti vse mo-

žne rešitve in v umirjenem 
strokovnem dialogu poiskati 
pravo.

ZVKDS je bil na osnovi iz-
ražene potrebe po dvigalu in 
skice lokacije dvigala do zdaj 
zaprošen zgolj za konserva-
torska izhodišča možnosti 
umestitve dvigala ob fasadi 
objekta Celje – Stara grofija 
(EŠD 62), v spomeniku nasel-
binske dediščine Celje – Staro 
mestno jedro (EŠD 55) in v 
spomenik arheološke dedi-
ščine Celje – Arheološko naj-
dišče (EŠD 56).

ZVKDS, OE Celje presoja in 
odloča o sprejemljivosti po-
sameznega gradbenega ali 
vzdrževalnega posega na ali 
v spomeniku v skladu z ve-
ljavnim varstvenim režimom. 
Varstveni režim so pravila, ki 
ob upoštevanju družbenega 

pomena spomenika in na 
podlagi njegovega vrednote-
nja konkretizirajo omejitve 
lastninske pravice ter drugih 
upravičenj in določajo ukrepe 
za izvedbo varstva. Varstve-
ni režim konkretno varuje 
kulturni spomenik profane 
stavbne dediščine Stara gro-
fija v njegovi izvirnosti, hi-
storični pričevalnosti in ne-
okrnjenosti. Varujejo se vse 
zunanje značilnosti objek-
ta, kot so gabariti, zasnova 
pročelij, tlorisni razporedi, 
značilni naravni in umetni 
materiali ter konstrukcijske 
značilnosti, ustrezna na-
membnost, značilna pojav-
nost v prostoru, arheološke 
plasti ter razmerja spomenika 
v prostoru in posebej njegovo 
vplivno območje.

ZVKDS nikakor ne naspro-
tuje javnemu interesu in gra-
dnji dvigala za dostop gibalno 
oviranih do muzejskih vse-
bin, zato je v preliminarnih 
izhodiščih tudi opozoril, da 
bo treba preveriti vse možne 
z varstvenim režimom skla-
dne rešitve.

V tem trenutku vse skupaj 
(tudi po našem mnenju pre-
uranjene reakcije direktorja 
gospoda Staneta Rozmana) v 
zavodu razumemo zgolj kot 
podlago za strokovno debato 
in začetek umirjenega iskanja 
najboljše arhitekturne reši-
tve, ki bo omogočila dostop 
do muzejskih-arheoloških 
vsebin gibalno oviranim ter 
hkrati celovito uredila vpra-
šanje funkcionalnosti stavbe 
pokrajinskega muzeja.

Naj ob tem poudarimo, da 
imamo v Sloveniji veliko pri-
merov dobrih praks, kjer so 
bile tovrstne rešitve primer-
no nemoteče in funkcionalno 
umeščene v objekte kulturne 
dediščine.

V procesu iskanja in ko-
rektnega usklajevanja naj 
nas vodi misel na pred tedni 
podeljeno prestižno nagrado 
European Heritage Award / 
Europa Nostra Award 2019 
prezentacijskemu paviljonu 
na Glavnem trgu v Celju. Gre 
za uspešen projekt interdi-
sciplinarnega sodelovanja 
arhitekta Nandeta Korpnika, 
Mestne občine Celje, Po-
krajinskega muzeja Celje in 
ZVKDS OE Celje.

Verjamemo, da bo tako tudi 
v tem primeru!

Dr. Robert Peskar,
generalni konservator

ZVKDS

Zahvala
Vsem, ki ste mi pomagali 

pri zbiranju kupončkov za 
Naj maturanta, se najlepše 
zahvaljujem.

Simon Lokošek

Dokumentarni film s cinkarnarji
RTV Ljubljana je med le-

toma 1964 in 1973 snema-
la film, ki ga je premierno 
predstavila ob 100-letnici 
Cinkarne Celje. Film prika-
zuje avtentične posnetke o 
družbeni ureditvi in delu 
v podjetju ter ima veliko 
zgodovinsko vrednost. Da 
bi ga ohranili in ga posta-
vili v kontekst sodobnega 
časa, smo ga zaupali film-
skim ustvarjalcem. Poleg 
tega, da so uporabili sta-
re videoposnetke, so med 
drugim posneli tudi števil-
ne intervjuje z upokojenci 
podjetja.

Med pripravo na lansko 
razstavo 145 let cinkarne: 
kaj zares veste o naših iz-
delkih smo odkrili številne 
neobjavljene stare fotogra-
fije, pripomočke za delo, a 
tudi 45 let star film, posnet 

ob 100-letnici tovarne. Vi-
deozapis je izjemen dokaz 
o takratnem času, sistemu 
in proizvodnji, zato smo se 
odločili, da ga bomo avten-
tičnega in dopolnjenega s so-
dobno preobleko predstavili 
javnosti.

Spihali smo prah z arhi-
vskega gradiva RTV Slove-
nija, očistili filmske kolute 
arhivov v Beogradu in k so-
delovanju povabili nemško 
ekipo strokovnjakov za sne-
manje dokumentarnih fil-
mov. Začelo se je snemanje 
kratkega dokumentarnega 
filma. Nanj smo povabili 13 
najstarejših cinkarnarjev, ki 
so že več let v pokoju in so 
v podjetju opravljali različ-
na dela. Namen intervjujev, 
ki bodo dopolnili film, je 
predstaviti takratno delo in 
pomen podjetja za lokalno 

okolje skozi oči nekdanjega 
zaposlenega.

Sedemčlanska ekipa je te-
den dni v začasnem studiu 
v Cinkarni Celje snemala in-
tervjuje upokojenih cinkar-
narjev. Režiser nastajajočega 
filma je povzel snemanja: 
»Intervjuvani nekdanji zapo-
sleni so kot živa enciklope-
dija. So zelo odkriti in brez 
dlake na jeziku. Vsi smo 
bili ganjeni, kako predani in 
požrtvovalni so bili. Njihovi 
osebni cilji so nehote postali 
družbeno koristni za okolico 
in regijo.«

S filmom želimo spomniti 
na prizadevanja zaposlenih 
za razvoj, napredek in po-
dobo današnjega uspešnega 
podjetja, ki odgovorno delu-
je v lokalnem okolju. Prvič 
bo na ogled jeseni.

ŠK

Obisk častnega meščana 
Mestne občine Celje

Medobčinsko društvo slepih in slabovi-
dnih Celje povezuje slepe in slabovidne 
osebe iz 33 občin širše celjske regije in 
skrbi za izvajanje posebnih socialnih pro-
gramov, s katerimi zadovoljuje potrebe 
slepih in slabovidnih oseb.

Konec maja nas je z obiskom počastil ča-
stni meščan Mestne občine Celje Ivan Gro-
belnik – Ivo. Predstavili smo mu delovanje 
društva in najrazličnejše dejavnosti ter pro-
grame, ki se jih slepi in slabovidni udele-
žujejo. Spoznal je nekatere naše člane in 
iz prve roke izvedel informacije o življenju 
s slepoto ter z nami delil svoje življenjske 
izkušnje. Prijeten pogovor smo zaokrožili 

s pozitivnimi mislimi in pozdravom do na-
slednjega snidenja. Za zaključek naj se še 
enkrat zahvalimo Ivu Grobelniku, ki je do-
bršen del denarne nagrade podaril društvu 
in bo namenjena nakupu društvenega vozila 
za prevoz slepih in slabovidnih oseb.

Medobčinsko društvo slepih in slabovi-
dnih Celje še naprej zbira donacije za nakup 
vozila, ki ga nujno potrebujemo za prevoz 
slepih in slabovidnih oseb. Hvaležni bomo 
za vsako donacijo na transakcijski račun SI 
56 0510 0801 5209 592, pri A banki, d. d., s 
pripisom za vozilo.

VESNA BOŽIČKOVIČ,
vodja programov MDSS Celje

Upokojenci z vodstvom pred začetkom snemanja

Z leve: Brane 
But, Ivan Grobel-
nik, Edvard Vo-
deb, predsednik 
MDSS Celje in 
Adolf Videnšek. 
(Foto: VB)
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Konec maja smo člani 
Čebelarskega društva Pla-
nina pri Sevnici pripravili 
dan odprtih vrat pri našem 
članu čebelarju Mirku Jaz-
becu. Povabili smo krajane 
in učence osnovnih šol Pla-
nina in Dobje.

V prelepem sončnem jutru 
smo pričakali prve obiskoval-
ce, da bi jim predstavili delo 
čebelarjev, pomembnost 
naše kranjske čebele pri 
opraševanju in pridelavi eko-
loško zdrave hrane ter izdel-
ke, ki jih proizvajajo čebele, 
kot so med, propolis, cvetni 
prah in podobno. Prvi so pri-
speli učenci in učiteljice OŠ 
Planina, ki jih je predsednik 
najprej pozdravil, jih povabil 
na medeno pecivo in kruh, 
namazan z medom, za kar so 
poskrbele Irena, Nika, Gelca 
in Hedvika. Po krajši zakuski 
so jih sprejeli čebelarji, ki so 
jim prikazali izdelavo satnih 
okvirjev, vlaganje in izde-
lavo satnih osnov, izdelavo 
različnih izdelkov iz voska, 
kuhanje voska. Učenci so se 
lahko preizkusili v likovnih 
sposobnostih, saj so lahko 

Dan odprtih vrat ČD Planina pri Sevnici
V popoldanskem delu dne-

va so se naše prireditve ude-
ležili tudi člani DU Planina, 
DU Dobje, pohodniki, rekre-
ativci in krajani, ki so jim naše 
gospodinje postregle pecivo, 
prigrizek, pijačo in kavo. Vsi 
obiskovalci so si z velikim za-
nimanjem ogledali dejavnost 
čebelarjev, občudovali prelep 
čebelnjak s sobo za izvajanje 
apiterapije, ki ima pozitivne 
učinke predvsem na dihala. 
Prireditve so se udeležili tudi 
župan Občine Dobje Franc 
Leskovšek, ravnateljica OŠ 
Planina in predstavniki KS 
Planina ter nekateri spon-
zorji, ki so nam pomagali pri 
izvedbi prireditve, ter pred-
sednica ČD Šentjur Mihaela 
Kotnik in delegacija ČD Sliv-
nica s predsednikom Igorjem 
Mastnakom.

V imenu vseh članov ČD 
Planina pri Sevnici se zahva-
ljujem vsem, ki so kakor-
koli pripomogli pri izvedbi 
dogodka, posebna hvala pa 
družini Jazbec. Naj medi!

RIHARD STOPINŠEK,
predsednik ČD 

Planina pri Sevnici

risali panjske končnice. Pri če-
belnjaku jih je pričakal lastnik 
in jim pokazal panje, njihovo 

vsebino, prostor za izvajanje 
apiterapije, točilo za med in 
ostalo orodje, ki ga potrebuje 

pri delu v čebelnjaku. Letos 
so se dneva odprtih vrat prvič 
udeležili tudi učenci in učitelji-

ce prvega triletja OŠ Dobje, za 
katere je bil ogled še posebej 
zanimiv.

Zavod Prom, v okviru katerega deluje tudi Plesna skupina Zvončica, ki jo vodita za-
konca Renata in Iztok Gojkovič, je na plesnem tekmovanju Samoples dance challenge 
Samobor osvojila, kar se osvojiti da, in sicer šest prvih mest.

Literarni natečaj Za odgovoren 
odnos do alkohola

V povezavi s preventivno akcijo 40 dni 
brez alkohola je Slovenska karitas nagovo-
rila mlade ustvarjalce, dijake in učence za-
dnjega triletja, naj sodelujejo na literarnem 
natečaju Za odgovoren odnos do alkohola. 
Z natečajem so želeli spodbuditi mlade, naj 
v svojih prispevkih kritično razmišljajo o 
tem, kaj je odgovoren odnos do pitja alko-
holnih pijač doma, na poti in v družbi.

Na natečaj je prispelo 143 del – pesmi, pro-
znih del in stripov. Med njimi je petčlanska 
komisija izbrala šest najboljših. Dijaka Srednje 
šole za strojništvo, mehatroniko in medije Šol-
skega centra Celje Matevž Pečnik in Leon Ko-

vše sta s pesmijo Zakaj brez alkohola postala 
ena od nagrajencev. Komisijo sta prepričala 
tako s svojim kritičnim pogledom na alkohol 
kot z umetelno uporabo akrostiha, saj se vsaka 
kitica pesmi začenja z eno od črk v naslovu.

Na podelitvi nagrad so mlade nagovorili 
predstavnik organizatorja natečaja, predstav-
nica Agencije Republike Slovenije za varnost 
prometa in ambasador akcije 40 dni brez al-
kohola, televizijski voditelj Igor E. Bergant. 
Njihove besede niso bile le poučne, ampak 
so z njimi izrazili tudi navdušenje nad ume-
tniško ustvarjalnostjo mladih.

BR

Zvončica osvojila, kar se osvojiti da ve, če ga bomo še lahko kdaj 
ponovili,« sta ponosno izjavila 
Renata in Iztok. Presenečenj 
še kar ni bilo konec, saj jih je 
ob prihodu domov pričakal 
župan Občine Šmarje pri Jel-
šah Matija Čakš in jim čestital 
za odličen uspeh.

Zavod vključuje približno 
sto ljudi – od najmlajših na-
prej – zadnji dve leti tudi va-
rovance Varstveno-delovnega 
centra Šmarje pri Jelšah. Za-
nje je ples terapija. »Najlep-
še je, kadar se predstavijo 
širšemu občinstvu in ko se 
združijo vse naše skupine 
iz Šmarja, Pristave in Podče-
trtka na letnih produkcijah. 
Naši varovanci se vsako leto 
predstavijo na državni glas-
beni reviji Zapojmo, zaigraj-
mo, zaplešimo, ki jo prireja 
Društvo specialnih in rehabi-
litacijskih pedagogov Slove-
nije,« sta ponosna mentorja.

V zavodu poučujejo tudi so-
dobno plesno tehniko, džez 
in klasični balet ter hip hop, 
imajo tudi plesno gledališče, 
plesno terapijo za otroke s 
posebnimi potrebami, pripra-
vljajo plesni program za mla-
doporočence in praznovanja 
otroških rojstnih dni. Novost 
je hip hop za odrasle.

MILENKA BLAŽEVIĆ
Foto: arhiv Zvončice

»Še vedno ne moremo doje-
ti, kaj se nam je zgodilo … Da 
tekmuješ v šestih kategorijah 
in domov prineseš šest zlatih 
pokalov, so sanje vsakogar in 
naše so se v celoti uresniči-

le. Hvala vsem najinim ple-
salcem iz Šmarja pri Jelšah, 
Pristave pri Mestinju in Pod-
četrtka, staršem in vsem, ki 
ste bili z nami. Doživeli smo 
popoln uspeh in nikoli se ne 
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Župan sprejel 56 najuspešnejših 
osnovnošolcev in učencev glasbene šole

Župan Mestne občine Ce-
lje Bojan Šrot je 11. junija v 
Narodnem domu sprejel 56 
najuspešnejših osnovnošol-
cev iz vseh celjskih osnov-
nih šol in Glasbene šole 
Celje. To so mladi, ki so na 
področju znanja, kulturnega 
poustvarjanja, raziskovalnih 
dejavnosti in športa dosegli 
izjemne uspehe. Podelil jim 

je priznanja in spominsko 
knjigo Čebela v katedrali in 
še 99 zanimivih primerjav iz 
sveta znanosti, katere avtor 
je Joel Levy.

Na najboljše osnovnošolke 
in osnovnošolce, ki so s svo-
jimi odličnimi uspehi sebi in 
drugim dokazali, da so naj-
uspešnejši v generaciji, smo 
lahko vsi ponosni. Kot je dejal 

župan Bojan Šrot, so z vztraj-
nostjo, učenjem in veliko že-
ljo po napredovanju dosegli 
svoje cilje. Pri tem jih je opo-
mnil, naj si kljub napornemu 
šolskemu urniku vzamejo čas 
zase, za dobro knjigo, šport, 
rekreacijo, prijatelje in za vse 
tiste lepe stvari, ki bogatijo ži-
vljenje in ob katerih se bodo 
sprostili ter si nabrali novih 

moči. V življenju je namreč 
poleg vsega ostalega najbolj 
pomembno, da znamo najti 
pravo mero vsega.

Program sprejema najuspe-
šnejših osnovnošolcev vsako 
leto pripravi druga osnovna 
šola. Letos ga je pripravila OŠ 
Frana Roša.

MG
Foto: GREGOR KATIČ

Župan gostil učence
Najboljše učenke in učence osnovnih šol in glasbene 

šole v tem šolskem letu je v četrtek, 13. junija, sprejel 
župan Občine Rogaška Slatina mag. Branko Kidrič.

Župan je vsem zaželel dobrodošlico in povedal, da je 
zanj to eden prijetnejših dogodkov v juniju, saj gosti ti-
ste, ki so se izkazali bodisi z odličnim uspehom bodisi 
z izjemni dosežki na drugih področjih, za kar jim je is-
kreno čestital. Pravzaprav uspeh ni nič čudnega, saj je v 
njihovih opisih mogoče zaznati predvsem lastnosti, kot 
so pridnost, marljivost, spoštovanje sošolcev in učiteljev, 
prijaznost, delavnost … To so vrednote, ki so pomemb-
ne pri doseganju nadpovprečnih rezultatov in olajšajo 
marsikaj tudi kasneje v življenju. Raznolikost učencev 
na sprejemu dokazuje dobro delo v vseh šolah, za kar 
gre posebna zahvala ravnateljicam in kolektivom v šolah.

Svetoval jim je, naj se spočijejo med počitnicami in si 
naberejo novih moči za premagovanje izzivov ter pri-
dobivanje izkušenj, ki jih čakajo že jeseni. Na koncu je 
povabljenim učencem izročil spominska darila in jim 
zaželel vse dobro.

PGK

Skok v preteklost 
na igriv način

Vrtec Velenje in Medobčinska zveza prijateljev 
mladine Velenje sodelujeta pri različnih projektih. 
V začetku junija sta prvič pripravila druženje v 
Sončnem parku, okolici Vile Rožle in v vili. Dru-
žine, ki so se odzvale vabilu na dogodek T'k smo 
se pa včasih špilali, so uživale v uvodni točki z 
nastopom vrtčevske folklorne skupine, potem so 
otroci krožili po 11 prizoriščih, kjer so se s pomo-
čjo strokovnih delavk vrtca naučili zanimivih iger 
iz časov dedkov in babic. Dve uri sta minili kot bi 
mignil, prireditev pa so popestrili tudi z ogledom 
razstave v Vili Rožle, kjer so na ogled starine in 
otroške risbice, ki so jih v vrtcu zbrali in ustvarili 
v okviru projekta Zavrtimo čas nazaj. Razstava bo 
na ogled do konca tega tedna.

BŠ
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Nepozabno športno 
popoldne za otroke v 
rejništvu

V začetku junija smo ob skorajšnjem koncu šolskega leta 
za otroke v rejništvu pripravili prav posebno druženje v 
sodelovanju z ekipo trgovine Decathlon Celje.

Športna trgovina vsako leto po vsem svetu priredi športno 
druženje v znak dobrodelnosti pod imenom Foundation Day. 
Letošnjega je velikodušno namenila našemu druženju. Otroci 
so se preizkusili v različnih športih in zelo uživali.

Trgovini Decathlon smo hvaležni, da nam je pomagala 
pripraviti nepozaben dan in se že se veselimo ponovnega 
sodelovanja. Otrokom bi radi omogočili takšna in podob-
na srečanja tudi v prihodnje. Želimo si, da bi postali naša 
stalnica, zato bomo iskreno hvaležni, če se bo naša prošnja 
dotaknila srčnih ljudi.

MATEJKA BREČKO,
Center za socialno delo Celje

Sadika češnje za spomin
Župan Občine Polzela Jože Kužnik je 

tudi letos ob koncu šolskega leta na gra-
du Komenda pripravil sprejem za učence 
OŠ Polzela, ki so bili v vseh letih osnovne 
šole odlični – letos jih je bilo sedem – in 
za enajst najboljših učencev polzelskega 
oddelka Glasbene šole Rista Savina Žalec.

Župan Jože Kužnik je najboljšim zaželel 
srečo na nadaljnji poti in jim dejal, naj bodo 
ponosni, da so Polzelani. Izrazil je željo, da bi 
se po končanem šolanju vrnili na Polzelo ter 

v svojem kraju nadaljevali karierno pot. V za-
hvalo in za trud jim je podaril knjigo Občina 
smo ljudje – 20 let Občine Polzela ter sadiko 
češnje za domači vrt kot spomin na domači 
kraj, ko jih bo pot vodila v svet.

Za kulturni program obeh sprejemov je po-
skrbela Glasbena šola Rista Savina Žalec, in 
sicer učenca Marko Šolajić in Pia Gracl. Pia se 
lahko poleg tega, da dosega glasbene uspehe, 
pohvali tudi s pisanjem avtorskih skladb.

TT

Nagradil osem učencev
Župan Miran Jurkošek je v torek, 11. junija, v veliki sejni sobi Obči-

ne Štore tako kot vsako leto z veseljem sprejel najboljše učence in jim 
čestital za dosežke. Povabljeni najuspešnejši učenci se ne odlikujejo 
le na učnem področju, ampak so dejavni in uspešni tudi na različnih 
šolskih tekmovanjih ter na športnem, glasbenem ali katerem drugem 
področju.

Župan je s knjigo Vse, kar moramo vedeti nagradil osem učencev: 
Davida Gučka, Nejca Petelinška, Nika Urukala, Žigo Vodiška, Urbana 
Korenjaka, Žaka Ošlaka, Ajdina Ramića in Filipa Rezarja.

V nagovoru je poudaril pomembnost vrednot, ki so jih pridobili v času 
izobraževanja in odraščanja. Postajajo namreč vedno bolj izoblikovane 
osebnosti, pred njimi pa je velik izziv, kako te osebnostne lastnosti in 
pridobljeno znanje čim bolje unovčiti v okolju. Pomembno je, da jih tudi 
v prihodnje vodijo dobre stvari, da ostanejo zvesti sami sebi in sledijo 
svojim sanjam. Izrazil je prepričanje, da bo glede na dokazano zagotovo 
še precej priložnosti, da se ponovno srečajo. Zahvalil se je tudi ravnateljici 
Mojci Rožman in razredničarkama, saj šola predstavlja pomembno vez 
med lokalno skupnostjo in šolo. NENA KOPINŠEK

Najboljši učenci OŠ Polzela z vodstvom šole in županom Jožetom Kužnikom

Predstavitev raziskovalnih nalog
Predvidevati, zbirati informacije, razi-

skovati, preverjati … Z vsem tem so se spet 
ukvarjali mladi iz slatinskih osnovnih šol 
in šolskega centra, ki so z raziskovalnimi 
nalogami pridobivali nova znanja. Na le-
tošnji predstavitvi 12. junija v prostorih 
kulturnega centra je sodelovalo 35 mladih 
pod vodstvom 11 mentorjev.

V uri in pol so mladi raziskovalci predsta-
vili deset zanimivih tem: zbirko spominkov 
KolekcijANA, Književne like v delih Ele Pero-
ci, Frazemi: španska vas ali mala malca, Biti 
ženska v Rogaški Slatini, Negonjski slap in 
odlagališče odpadkov pod njim, Učinkovitost 

avtomobilskega katalizatorja, Agronomska ka-
kovost prsti na Kozjanskem, Bobri na pritoku 
Sotle, Zaznavanje ostankov radioaktivnega 
procesa obsevanja z radioaktivnimi izotopi v 
oreščkih in Pok se je slišal po vsem Obsotelju.

Raziskovalne naloge so razkrile veliko 
zanimivega, mladi pa so pri tem pridobili 
pomembno izkušnjo. Veseli nas, da zanje 
to predstavlja svojevrsten izziv in da se tega 
lotevajo odgovorno. Rezultat tega je visoka 
raven kakovosti nalog, saj je ena od nalog na 
državnem tekmovanju dosegla srebrno, dve 
pa sta dosegli bronasti priznanji.

PGK
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Možje v črnem: Globalna grožnja
»Kdo je molj v najbolj fantastični organizaciji na svetu?« 

Če odgovora na to vprašanje ne boste dobili po prvih desetih 
minutah zgodbe, ne gledate dovolj filmov. Chris Hemsworth 
izpade predvsem kot Thor v črni obleki in to je tudi vse – sce-
narij se tako zelo trudi, da bi ga osvetlil kot spolno ikono, da 
ni čudno, da se igralec s tolikšnim bliščem ne more meriti. 
Film je preenostaven in preveč zapleten obenem, odnosi niso 
dodelani, prav tako ne pravila. Predvsem bode v oči, kako prav 
v času zatekanja človeštva v najbolj nore in nelogične teorije 
zarote ta film pravi, da so teoretiki zarote fajn.

OCENA: 3 / 10

Studio 54
»Vzpon in zaton najbolj norega diska na svetu.« Ne gre 

le za disko, temveč za cunami svobode, ki se nahaja v sre-
dišču filma in ki prodre do gledalca – lahko se vprašate, 
kako sploh lahko vedo o svobodi telesnosti v državah, kjer 
jih kulturnostne in druge okoliščine niso vpeljale v takšen 
cirkus. Studio 54, dokumentarec »govorečih glav«, premo-
re nekatere še nevidene posnetke in intervjuje z enim od 
začetnikov Studia 54, diska, ki je bil v času nastanka – in 
bliskovitega propada – tudi eden od pogonov liberalizma v 
Ameriki in svetu. Prav prepoznavanje vmeščanja v globalne 
smernice je eno največjih zadovoljstev gledanja tega filma. 
Obenem je film premišljeno osredotočen na zares osupljivo 
zgodbo portretiranih udeležencev in kot tretjega lika filma 
kluba samega.

OCENA: 7 / 10
PETER ZUPANC

V ljubezenski baladi z naslovom Ne-
žno so združili moči in glasove Maja 
Oderlap in člani skupine Naveza. Gre 
za njihovo prvo glasbeno sodelovanje. 
»Ne spomnim se, da bi bila kdaj pri 
ustvarjanju skladbe in snemanju vi-
dea tako dobra energija. Verjamem, 
da jo bo začutilo tudi občinstvo,« pravi 
Maja.

Avtorja skladbe sta Rok Švab, ki je na-
pisal glasbo, in Rok Lunaček, ki je avtor 
besedila. »Po izjemno uspešnih Zalju-
bljenih pesmih je zdaj prišel čas za nekaj 
nežnega. V tem hitrem tempu življenja 
nam ostane tako malo časa za nežnost, 
a vendar si je vsi želimo. Ko sem slišala 
melodijo, me je takoj prepričala. Besedilo 
mi je pisano na kožo. Glasba je seveda 

tudi pomemben del mojega življenja in 
fino se je z njo malo ›pocrkljati‹,« razmi-
šlja Maja. »Že dolga leta nas povezuje 
prijateljstvo. In ko sva z Rokom Švabom 
razmišljala, koga povabiti k sodelovanju, 
ni bilo dvoma, saj so fantje skupine Nave-
za odlični vokalisti. Sodelovati s tako do-
bro ekipo je pravi privilegij, za katerega 
sem izjemno hvaležna. V tem poletju so 
pred nami številni nastopi,« napoveduje 
rdečelaska.

Zapuščenemu rastlinjaku 
vdihnili življenje
Za snemanje videospota so izbrali 

dvorec Gutenbuchel, ki leži v neposre-
dni bližini Šoštanja in je skrit med go-
stim drevjem. »Vsak, ki stopi v ta svet, je 

očaran. Zanj prostovoljno in brezplačno 
skrbi Mateja Kumer s še nekaj navdu-
šenci, ki ga želijo zaščititi pred propada-
njem. Mateja je prijazno odklenila vrata 
in poskočilo mi je srce. Za dvorcem naj-
demo zapuščen rastlinjak, ki smo mu 
na dan snemanja vdihnili življenje. Za 
celotno videopodobo je skrbela res veli-
ka ekipa. Navdušeni smo, saj so nastali 
edinstveni posnetki, v katerih bomo 
pokazali tudi del kulturne dediščine, 
za katero si želim, da bi do nje imeli 
boljši odnos,« iskreno pove Maja. »Kar 
malo smo bili zasopihani, saj smo na 
snemanju večkrat prehodili tudi sto in 
več stopnic. A se je splačalo,« dodajajo 
še člani skupine Naveza.

Foto: Petra Mesarič

V tem letu Orleki praznu-
jejo 30-letnico neprekinje-
nega delovanja. V tem času 
so izdali več kot deset zgo-
ščenk in dve kaseti, posne-
li približno dvajset video-
spotov in izvedli približno 
tisoč koncertov, od tega 65 
v tujini. Igrali so na vseh 
celinah, razen v Afriki, 
najraje pa seveda vedno 
domačemu občinstvu v 
Sloveniji. Osrednji koncert 
z gosti bo 5. oktobra 2019 
v Ljubljani v Kinu Šiška, 
kjer se bodo Orlekom na 
odru pridružili še Big band 
Zagorje, 6pack Čukur in 
Matjaž Javšnik.

Ob izidu plošče Živel ro-
kenrol je izšel tudi video za 
skladbo Bouncer Štefi, ki je 
narejen v obliki stripa. Pesem 
je zgodba o varnostnici Šte-
fi. Ilustracije je narisal Denis 
Polanc, video je režiral Matej 
Sušnik – Max Visuals, s kate-
rimi so sodelovali tudi že pri 
videospotih Predvolilni boj 
na vasi ter Kranjski Janez.

Foto: oblikoval Jure Tori, 
narisal Denis Polanc

Delo brez avtorja
Kurt se po vojni vpiše na študij slikarstva, kjer sreča iskrivo 

Elle. Njen oče nasprotuje njuni zvezi, a nihče se ne zaveda, da 
je mlad par povezan preko nekega grozodejstva … Pomemb-
no: film režiserja Floriana Henckela von Donnersmarcka je 
bil nagrajen na Beneškem festivalu in nominaran za tujeje-
zičnega oskarja.

(PZ)

Annabele 3
Zakonca Warren doma hranita zlo punčko Annabelle – pod 

zaščitnim steklom in z blagoslovom duhovnika. Toda An-
nabelle vseeno najde način, da dostopi do njune desetletne 
hčere … Pomembno: v tretjem delu ameriške grozljivke med 
drugimi igra Vera Farmiga.

Živel rokenrol

Maja Oderlap in skupina 
Naveza prvič v navezi
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Pomembna izobraževanja oskrbnikov in prevoznikov živali

Empatija in znanje za 
dobrobit živali

»Živali so čuteča bitja, ki čutijo ugodje in bolečino. 
Zakonodaja sicer obširno določa, kako poskrbeti za 
njihovo dobrobit v domačem in delovnem okolju, a te-
žava je, da ljudje teh določil ne poznajo dovolj.« Tudi 
če jih poznajo, jih nekateri zaobidejo. A kot ugotavlja 
Simona Šalej, univerzitetna diplomirana biologinja, 
je človeška empatija temelj dobrobiti živali. »Dober 
človek bo vedno poskrbel za svojo žival,« je prepri-
čana sogovornica, ki se zadnji dve leti intenzivno 
ukvarja z izobraževanji na temo dobrobiti živali.

TATJANA CVIRN

»Aktualna zakonodaja na področju zaščite 
živali vpeljuje pojem imetnik oziroma 
oskrbnik živali. To je oseba, ki je v določenem 
trenutku v stiku z živaljo in je zanjo tudi 
neposredno odgovorna – na primer med 
šolanjem, sprehajanjem, striženjem, 
nakladanjem, vožnjo. Zato svetujem, da pred 
prevzemom hišne ali rejne živali v oskrbo 
imetnik natančno preveri njeno stanje in 
to v prisotnosti lastnika oziroma osebe, 
ki je žival oddala v varstvo, prevoz … Ko 
imajo oskrbniki žival na vozilu ali v hotelu in 
trgovini, so oni odgovorni zanjo.«

»Ko se pogovarjam s predstavniki društev 
za zaščito živali, omenjajo, da ljudje 
večkrat niti ne vedo, da ravnajo narobe 
s svojo živaljo. Torej lahko v primeru, da 
opazimo takšno ravnanje, lastniku prijazno 
povemo, da ne dela prav. Ali pokličemo 
društvo, ki skuša lastnika poučiti. V večini 
primerov to zaleže, sicer so nazadnje 
mogoče še prijave veterinarski inšpekciji.«

V okviru svojega podjetja, 
ki je pooblaščeni izvajalec 
Uprave RS za varno hrano 
veterinarstvo in varstvo ra-
stlin, skupaj s strokovnimi 
sodelavci veterinarji usposa-
blja oskrbnike hišnih živali, 
torej tiste, ki izvajajo dejav-
nosti hotelov in trgovin s temi 
živalmi ter so organizatorji 
razstav in dogodkov, kjer 
sodelujejo hišne živali, ter 
za voznike in oskrbnike, ki 
prevažajo žive živali. Usposa-
bljanje obsega predavanje in 
izpit in na podlagi tega ude-
leženci pridobijo potrdilo, ki 
ga potrebujejo za opravljanje 
omenjenih dejavnosti.

Šalejeva je vesela, da se 
teh izobraževanj udeležuje-
jo tudi tisti, ki jih formalno 
ne potrebujejo, vendar želijo 
več izvedeti o tej tematiki. To 
so na primer člani društev za 
zaščito živali.

Izobraževati je 
treba že otroke
Včasih je presenečena, 

kako ljudje razumejo živali. 
»Veliko je stereotipov, po-
gledov, ki so jih prenesli od 
svojih prednikov. Mislim, da 
je malo tistih, ki namenoma 
mučijo živali, bolj gre za to, 
da enostavno ne vedo, kaj je 
dobro zanje. Tako so bili na-

učeni in sami nadaljujejo to 
prakso. Na kmetiji je sploh 
veliko pravil, ki veljajo od 
nekdaj. Najbolj sem vesela, 
ko nekdo teče, da česa res ni 
vedel in da je dobro, da zdaj 
to ve,« pravi Simona Šalej.

Pogosto tudi ugotavlja, da 
ljudje še vedno raje pogledajo 
stran, kot da bi poškodova-
no žival peljali k veterinarju. 
Prepričani so, da bodo morali 
sami plačati vse stroške, kar 
ni res. Otroci ravnajo tako, 
kot so bili naučeni v družini, 
zlasti v kmečkem okolju so 
živali obravnavane materiali-
stično,« ugotavlja Šalejeva, ki 
je zato prepričana, da bi bilo 
izobraževanje najmlajših nuj-
no. »V osnovnih šolah bi lah-
ko uvedli krožek o dobrobiti 
živali. V Tednu vseživljenj-
skega učenja sem bila v eni 
od šol in ugotovila sem, da 
ta tema zelo zanima otroke 
in učitelje. Lahko bi usposo-
bili mentorje, da bi vodili te 
krožke. Otroci bi tako vedeli, 
kaj sploh smejo narediti, ko 
najdejo poškodovano mačko 
ali srno na cesti.«

V okviru podjetja ponuja 
tudi tečaje o prvi pomoči za 
hišne živali, pri čemer zu-
nanja sodelavka veterinarka 
svetuje, kako ravnati. »Udele-
ženci prinesejo plišasto živa-

lico in na njej vadijo reanima-
cijo, imobilizacijo, predvsem 
pa se naučijo, kako se pribli-
žati poškodovani živali, ki je 
lahko zaradi bolečine napa-
dalna, morda je okužena …«

V skladu s 
potrebami živali
Zakonodaja, ki določa rav-

nanje z živalmi, ne govori le 
o tem, da jih ne smeš muči-
ti, ampak da jih lahko imaš 
in jih oskrbuješ le, če jim 
zagotavljaš dobro počutje, 
opozarja sogovornica. Torej 
gre za zagotavljanje njihovih 
bioloških, vedenjskih in fizi-
oloških potreb. »Vsak tega ne 
razume, zato je pomembno 
osveščanje. Če hočeš zago-

tavljati vse to, moraš poznati 
omenjene potrebe živali. Še 
pri psu in mački se zatakne, 
kaj šele pri pticah, belem di-
hurju, malih glodalcih, pla-
zilcih … Kako boš na primer 
pitonu zagotovil podobne 
pogoje, kot so v deževnem 
gozdu, če ne poznaš zelo 
dobro zahtev plazilca glede 
njegove prehrane in nujnih 
življenjskih pogojev, kot so 
ustrezna svetloba, tempe-
ratura, vlažnost, podlaga, 
prezračevanje, vir vode in 
toplote, zagotavljanje skriva-
lišč, ustrezno rokovanje …«

Druga skrajnost je počlo-
večenje živali, kar tudi ni 
redek pojav. »Ne moreš za 
žival skrbeti, kot se tebi zdi, 

ampak na osnovi njenih po-
treb. Najlepša postelja psu ne 
pomeni veliko, bolj potrebuje 
sprehod in druženje z lastni-
kom,« opozarja sogovornica 
in dodaja, da pogosto delamo 
napake tudi ob nakupu živali. 
»Ko jo prinesemo domov, bi 
jo vsi radi prijemali in božali, 
kar je zanjo velik stres. Vsaj 
en teden bi jo morali pustiti 
pri miru, jo počasi ogovarjati, 
se ji približati s priboljškom 
in počakati, da se privadi na 
okolje.«

Brez nepotrebnega 
trpljenja
Med posebej problema-

tičnimi področji ravnanja z 
živalmi so zagotovo njihovi 
prevozi. »Na predavanja pri-
hajajo tisti, ki so odgovorni za 
te prevoze, najsi gre za pre-
voze lastnih ali tujih živali v 
komercialne namene. Vsak 
prevoznik mora zagotavljati 
celo vrsto dovoljenj, pred-
vsem je pomembno, da ima 
dovolj znanja, da ve, kako 
ravnati z živaljo, da bo njen 
stres čim manjši, četudi je 
zadnja postaja klavnica. Či-
sto vseeno je, kaj je na kon-

cu poti, treba je odpraviti ne-
potrebno trpljenje živali,« je 
jasna Simona Šalej. »Živali so 
med prevozom vedno v stre-
su. Do določene mere se ži-
valski organizem temu lahko 
prilagodi, treba je preprečiti 
nepotreben stres. Prav temu 
je namenjena večina preda-
vanj. Za dobro počutje živali 
zakonodaja enako vrednoti 
tako stres kot potrebo po hra-
ni in vodi. Mogoče se o tem 
ne govori dovolj. A opozorilo, 
da lahko že kratek neustrezen 
prevoz živali izniči ves trud 
rejca, četudi je imel ekološko 
rejo, je dovolj zgovorno. Gre 
torej za gospodarsko škodo, 
do katere lahko pride zaradi 
neznanja prevoznikov.«

Prevoz zato ni samo vo-
žnja, še pomembnejša sta po-
stopka natovarjanja in razto-
varjanja, ki sta najbolj stresna 
za živali. »Nekateri rejci se že 
14 dni prej pripravljajo na to, 
da živali natovorijo brez pre-
ganjanja in tekanja, s pozna-
vanjem živalskega obnašanja 
se to da. Ljudje morajo o tem 
čim več vedeti in zagotoviti, 
kar je predpisano,« zaključu-
je sogovornica.

Simona Šalej: »Dobrobit živali je pomemben dejavnik tudi z vidika zdravja 
in varnosti ljudi.«



46 Št. 26, 27. junij 2019

Novi TEDNIK 27.6.2019  št. 26     COLOR CMYK stran 46

RAZVEDRILO

Ste slišali kako dobro šalo? 
Pošljite nam jo na Novi tednik, 
Prešernova 19, 3000 Celje in če 
se bo tudi nam zdela smešna, 
jo bomo objavili.

Astrologinja GORDANA je dosegljiva 
na 041 404 935 in na Facebookovi 

strani 
Astrologinja Gordana.

HOROSKOP JE PRIPRAVILA ASTROLOGINJA DOLORES.

Astrologinja DOLORES je dosegljiva  
na 041 519 265, 090 64 30 in na 

Facebookovi strani 
Dolores Astro.

Dnevi ob koncu tedna bodo 
minevali prijetno. Nato vas 
čaka nekoliko stresen začetek 
novega tedna. Ne bežite od ti-
stega dela, ki vas čaka že nekaj 
časa. Močno vam bo odleglo, 
ko boste storili prve poteze. 
Toda smola bo hotela, da se 
vam bo lahko izpod rok zmu-
znila napakica, na katero ne 
boste računali. V neki družbi 
vam bo tako lepo kot že dolgo 
ne in želeli boste, da ta občutek 
traja in traja.

Vsi tokrat pričakujejo veliko 
od vas in delno boste lahko 
ustregli vsem. Načrtovano bo-
ste sicer tudi izpeljali. Nekdo, 
na katerega ste računali, bo 
spremenil svoje načrte, zato se 
boste morali prilagoditi tudi 
vi. Vendar vam tudi to ne bo 
predstavljalo prevelikega pro-
blema. Partner vas opazuje, 
saj mu trenutno predstavljate 
uganko, kljub temu da ste že 
razkrili svoje karte.

Delo bo zelo pomembno in 
vzelo vam bo večino časa. V 
neki zadevi boste morali sicer 
še počakati, kar vam ne bo 
všeč, vendar drugače ne bo šlo. 
Dnevi vam bodo vse prehitro 
minevali, saj imate še velike 
načrte. Občutkov vam ne bo 
treba skrivati. Vaša največja 
moč bo v zelo hitrem in neza-
vednem dojemanju vsega, kar 
se vam dogaja. Le tako naprej, 
odlično vam gre.

Zahteve okolice bodo pove-
čane in pošteno se boste morali 
potruditi, da boste vse obvla-
dovali. Energija ne bo ravno 
visoka, zato bo toliko bolj po-
membno, da boste z njo ravna-
li previdno. Natančni in siste-
matični boste, iskali boste tudi 
diplomatske rešitve, kajti niko-
mur se ne boste hoteli zameri-
ti. Kljub temu se boste morali 
odločiti, komu dati prednost. 
Nekoga že imate v mislih.

Treba bo več usklajevanja in 
prilagajanja, kar ne bo ravno 
najbolj enostavno. Bolj kot delo 
v skupini vas bo mikalo, da bi 
delali sami in bili v ozadju. 
Vaša kreativnost bo še naprej 
v razcvetu, dodali ji boste tudi 
kup koristnih in uporabnih 
idej. Vse skupaj boste znali 
spraviti v zanimiv paket. Ni 
strahu, da ne bi bili zelo uspe-
šni. Vaša priljubljenost še ve-
dno narašča. Odlično, mar ne?

Več planetov v vodnih zna-
kih vam daje oporo pri delova-
nju. Vitalna energija bo dobra, 
odlično boste preskrbljeni tudi z 
energijo. Vaša intuicija je vedno 
odlično orožje, če jo le posluša-
te in upoštevate. Tokrat ne bo 
treba upoštevati nobenih pred-
nosti, mirno in neobremenjeno 
se boste lahko odločali. Toplih 
poletnih večerov se ne boste na-
veličali niti v družbi niti sami.

Od torka bo potoval vaš vla-
dar Mars po sorodnem ognje-
nem znaku. Prinašal vam bo 
bistveno več energije in odlič-
no se boste znašli v različnih 
situacijah. Borbeni in neustra-
šni boste in krivulja vaše uspe-
šnosti se bo začela vzpenjati. 
Veliko več boste morali storiti 
za svoje zdravje in boljše poču-
tje. Tegobe in težave vas bodo 
opozorile na to, če ne boste 
vlagali več v preventivo.

Vaša vladarica Venera bo od 
srede v znaku raka, v katerem 
bo izrazila čustveno plat nara-
ve. Dom, družina in domače 
zadeve bodo vsekakor na pr-
vem mestu, ostalo bo v ozadju. 
Ste v obdobje velike ustvarjal-
nosti. Dobro vam gre od rok, 
nikar ničesar ne spreminjajte, 
ne tvegajte in ne delajte po-
skusov. Veliko časa, energije 
in pozornosti boste posvetili 
najdražjim.

V četrtek bo vaš vladar Mer-
kur vstopil v znak leva, zato 
boste blesteli v komunikaciji, 
odlične bodo tudi vaše organi-
zacijske sposobnosti. Odprle 
se vam bodo nove priložnosti 
in morali boste narediti ana-
lizo svojih želja. Pomembno 
je, da si ustvarite mnenje, od 
katerega kasneje ne smete 
odstopiti. V nedeljo in pone-
deljek, ko bo Luna potovala 
po vašem znaku, bo živahno.

V torek bo Luna vstopila v 
vaše znamenje. Energija bo 
precej nizka, čustvenost po-
večana, odzivi bodo lahko 
pretirani. Z užaljenostjo ne 
boste nikamor prišli. Prav je, 
da najprej premislite in nato 
ukrepate. Vendar bo tokrat bi-
stvo v poslušanju, ne v govor-
jenju. Tako boste izvedeli še 
dodatne informacije. V sredo 
bo vstopila v vaš znak Venera, 
kar je čudovita novica za vas.

V četrtek boste začeli gostiti 
Merkur, ki bo dober pomoč-
nik na delovnem področju in 
pri dogovarjanju. V torkovih 
nočnih urah bo vstopil v vaše 
znamenje planet akcije Mars. 
Ker vas bo do mlaja in popol-
nega sončevega mrka ločilo 
samo še nekaj ur, bodite čim 
bolj previdni na vseh podro-
čjih. S samozavestnim nasto-
pom boste zaposleni pritegnili 
pozornost nadrejenih.

Vaš vladar Merkur se bo spre-
menil in njegov vstop v ognjen 
znak vam bo v prid. Dobro se 
boste organizirali, odlično bo 
tudi sodelovanje z okolico. Situ-
acija na službenem mestu se bo 
začela razpletati. Tokrat vam 
ne bo treba nič storiti, saj bodo 
ostali hoteli, da se vse razčisti. 
Ponovno boste povedali že po-
vedano. Topli dnevi bodo kar 
klicali po brezskrbnem preži-
vljanju časa.

Neuporabljeno
Žena pride prej iz službe 

in najde moža v postelji z 
neznanko. Besna mu reče, 
da ga zapušča. Mož jo prosi, 
naj prisluhne njegovemu po-
jasnilu, zakaj se je to zgodilo: 
»Peljal sem se z avtom in ob 
cesti zagledal jokajočo mlado 
žensko, umazano, v raztrgani 
obleki in boso. Ker se mi je 
zasmilila, sem jo vzel v avto 
in jo odpeljal domov, da se 
očedi. Ko se je stuširala, sem 
ji dal tvoje perilo, ki ti je pre-
majhno, svileno bluzo in hla-
če, ki si jih samo enkrat no-
sila, in tvoje superge za tek, 
ki si jih samo dvakrat obula. 
Dal sem ji celo nekaj goveje 
pečenke iz hladilnika, s ka-
tero mi nisi postregla. Lepo 
se mi je zahvalila za vse in 
se napotila iz hiše. Na pragu 
se je obrnila in me vprašala: 
›Imate še kaj takega, česar 
vaša žena ne uporablja več? ‹«

Prijava
»Halo, je to društvo za za-

ščito živali?«
»Da, povejte.«
»Želim prijaviti poštarja.«
»Zakaj pa?«
»Že eno uro sedi na dreve-

su in obklada mojega psa z 
zmerljivkami.«

Pozabljiv
Po prestani operaciji odpe-

ljejo bolnika nazaj v sobo.
»Zelo sem vesel, da je vse 

minilo,« reče ta svojima so-
sedoma.

»Ne veselite se prezgodaj,« 
ga posvari prvi sosed, »v mo-
jem trebuhu so med opera-
cijo pozabili košček vate in 
vse je bilo treba opraviti po-
novno.«

»To ni nič,« pravi drugi so-
sed, »v mojem trebuhu so 
pozabili škarjice …«

Tedaj se odprejo vrata, ki-
rurg pogleda v sobo in vpra-
ša: »Ali je kdo videl moj de-
žnik?«

Dopust
Dva prijatelja se pogovar-

jata in prvi vpraša: »Janez, si 
že naredil načrt za dopust?«

Janez: »Ne, čemu bi ga? 
Moja žena določi, kam bomo 
šli, moj šef določi, kdaj bomo 
šli, in moja banka določi, kako 
dolgo bomo na dopustu!«

Zapor
Delavec je na zid podjetja 

napisal: »Naš šef je nor.«
Na sodišču so ga obsodili 

na en dan, en mesec in eno 
leto zapora.

En dan zato, ker je popac-
kal zid, en mesec zato, ker 
je pribor za pisanje in barve 
ukradel v podjetju, in eno 
leto zato, ker je razkril po-
slovno skrivnost!

Ribič
Francelj je šel na ribolov. 

Ob reki je postavil palice, se-
del na stol in čez nekaj časa 
je mimo prišel radovednež, ki 
ga je začel spraševati:

»Ali ste že dolgo ribič?«
Francelj: »Da, približno de-

set let.«
Tip ne odneha: »Vam ni 

dolgčas, ko tako sedite ob 
reki?«

Francelj: »Ne, vedno pride 
mimo kakšen cepec in spra-
šuje neumnosti.«

Mudi se mu
Miha je šel k zobozdravni-

ku na pregled. Ta je pokimal 
in rekel: »V redu je, zdaj pa 
kričite glasno, kolikor se da.«

Miha zmedeno: »Ampak saj 
me nič ne boli …«

Zobozdravnik: »Vem, samo 
čakalnica je polna, meni pa 
se mudi domov na večerjo.«

Nedoločljivo
V bolnišnici v času kosila. 

»Ta čaj je res grozen,« reče 
eden od bolnikov.

Drugi: »To ni čaj, to je 
kava.«

»Kdo bo še juho?« se zasliši 
glas strežnice.

Nesporazum
Komaj sem sedel na stra-

niščno školjko, sem zaslišal 
glas iz druge kabine: »Hej, 
kako si?«

Ponavadi se ne pogovarjam 
na moškem stranišču, tokrat 

pa sem odgovoril malo sra-
mežljivo: »Dobro, gre.«

Tip na drugi strani je vpra-
šal: »Kaj počneš?«

Pomislil sem, da je to v tem 
trenutku čudno vprašanje, 
nato sem odgovoril: »Potu-
jem, tako kot ti.« Hotel sem 
čim prej ven, ko sem zaslišal 
naslednje vprašanje: »Lahko 

pridem k tebi?«
No, to je bilo zame malo 

preveč in sem vljudno od-
govoril: »Ne, trenutno sem 
zaseden.«

Takrat sem zaslišal tipa, ki 
je rekel. »Te bom kasneje po-
klical. V sosednji kabini nek 
bedak odgovarja na vsa moja 
vprašanja.«

Samo Balkanci vedo, da je levo žganje in desno sarma.

 … potem sta se včlanila v stranko, ki je prišla na oblast.
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S podpisom tega kupona dovoljujem, da upravljalec podatkov, podjetje NT&RC, uporablja in shra-
njuje posredovane osebne podatke v skladu z veljavnim zakonom, ki ureja varstvo osebnih podatkov, 
in s splošno uredbo EU o varstvu osebnih podatkov. Sodelujoči dovoljuje, da NT&RC navedene 
podatke obdeluje v svojih zbirkah za namen pridobivanja novih naročnikov. Sodelujoči v primeru, 
da je izžreban, dovoljuje objavo svojega imena, priimka in kraja bivanja v Novem tedniku. Nave-
dene osebne podatke lahko NT&RC hrani in obdeluje do pisnega preklica privolitve sodelujočega. 
Na podlagi veljavne uredbe lahko posameznik kadarkoli prekliče soglasje za obdelavo podatkov, 
zahteva popravek ali izbris podatkov, in sicer pisno na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje 
ali na tednik@nt-rc.si. 

Ime:

Priimek:

Naslov:

Kontaktna
telefonska številka:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika

Podpis:

Nagradna križanka

REŠITEV SUDOKU 366

SUDOKU 367

SUDOKU 58

REŠITEV SUDOKU 57

Kanaro d.o.o., Ljubljana

SLOVENSKA 
PESNICA

ROMAN 
MATEJA 
BORA

VILI RESNIK BARIERE
SLOVENSKA 
UGANKAR-
SKA REVIJA

JUŽNI SADEŽ 
Z DEBELO, 

GROBO 
LUPINO

NEKDANJA 
SLOVENSKA 
SMUČARKA 

MAZE

AVTOMOBIL-
SKA OZNAKA 

UZBEKI-
STANA

REJENEC 
(REDKO) NOVI SVET

ODVE T-
NIŠTVO

NAUK, KI GA 
JE UTEMELJIL 

DARWIN

AMERIŠKI 
POLITIK 
GORE

KRAJ PRI 
DOMŽALAH

IZDELOVALEC 
OPANK

JANEZ  
ERŽEN

SOBOJEVNIK

GOSPOD 
(DALMAT.)

NEKD. EGIPT. 
POLITIK  

(G. ABDEL)
FR. REKA

MAJHNA 
CERKVENA 
ZGRADBA

TISTI  
(PUBL.)

PISATELJICA 
PEROCI

PEVKA 
SRŠEN

UDAV

SUBJEKT

IGRA S 
PLOŠČICAMI

  
TRAVNIK  
OB VODI
SPLAV ZA 

PREVOZ ČEZ 
VODO

MAJHNO 
PISMO

MAJHNA 
KOLIČINA 

OBARE

OTOK V 
INDIJSKEM 

OCEANU

KRAJ NAD 
VIPAVO
GRŠKA 
PIJAČA

  SLOVENSKI 
TROBENTAČ 

(FRANC)
PRIJATELJ 

JUDOV

AMERIŠKI 
IGRALEC 

WASHING-
TON

ZUNANJA 
PODOBA 
KNJIGE

IZKAZ 
PREVELIKE 
POPUSTLJI-

VOSTI

SPELEOLOG

NEM. IND. 
NORMA

NEKD. IME 
TOKIA

GLAVNO 
ME STO BAN-

GL A DEŠA

OTOK V 
BALEARIH

VRATA 
(STAR.)

KRAJ PRI 
DOMŽALAH

CESTA, KI  
SE ODCEPI
IT. IGRALEC 

GIUFFRE

SEBIČNOST 
(ZASTAR.)

UPANJE
DOMAČI, 
ROJSTNI, 

LETOVIŠKI 

NINA RICCI

NASPROTJE 
PRIJAVE

HERCE-
GOVEC

STEKLO ZA 
ENO OKO
VEDRO Z 

ORNAMENTI

OSEPNICE

DRŽAVA V 
 JZ AZIJI

SLOVENSKI 
KIPAR BEGIĆ

FRANCIJ

STOTINKA 
EVRA

ŽENSKI 
LASNI NAKIT
NORVEŠKA 
POKRAJINA

KONZULARNI 
ZBOR 

(ORIG.)

POBUDNIK

ČLANICA 
SKAVTOV

VOJSKA 
NEKD. SFRJ

IZDELOVALEC 
GLINENIH 
PREDM.

ANGLEŠKI 
SLIKAR 

(ALFRED)

MESTO OB 
SAVINJI

SL. PLA VAL-
KA (ANJA)

LUKA V 
IZRAELU

ME, VE, ...

AMERIŠKI 
IGRALEC 
(STACY)

NEKD. SL. 
PREDSEDNIK 

(MILAN)
ODHOD 
(PUBL.)

ENA  
SAMA

LUŽA, MLAKA 
(NAR.)

IGRALEC 
VIHAR

AVSTRALSKI 
MEDVEDEK

DELOVNO 
OBMOČJE

AM. IGRALKA 
MOORE

ZVRST 
GLASBE

VDOLBINA V 
STENI

VZEDEVEK 
MODNE OB-
LIKOVALKE 

CHANEL

KNJIŽEVNIK 
KOCBEK

PODROČJE  
DELOVANJA

ŠALA (POG.)

OMAR 
CREDLE
GRAFIK 
JUSTIN

NIZEK 
ŽENSKI 
GLAS

DRŽAVA V 
SREDNJI 
AMERIKI

ENAKI ČRKI

KRAJ PRI 
PODČETRTKU

ERBIJ

ROMAN 
JANKA 

KERSNIKA

REŠILNI 
AVTOMOBIL 

(POG.)

PESEM V 
HVALO ČESA

PREDEL 
NA JUGU 

LJUBLJANE
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Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova ulica 19, 3000 Celje, do torka, 
2. julija.

Geslo iz številke 25: Pazite se, vročina je nevarna!

Izid žrebanja
1. nagrado, dva zaboja jabolk Sadjarstva Mastnak iz Bo-

letine pri Ponikvi in kuhinjski krpi NT&RC, prejme: Marija 
Amon iz Celja.

2. nagrado, zaboj jabolk Sadjarstva Mastnak iz Boletine pri 
Ponikvi in vožnjo z bobkartom na Celjski koči, prejme: Lara 
Čede s Ponikve pri Žalcu.

3. nagrado, dve vožnji z bobkartom na Celjski koči, prejme: 
Nejc Košec iz Laškega.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade jim bomo poslali po 
pošti.

Nagradni razpis
1. nagrada: dva zaboja jabolk Sadjarstva Mastnak iz Bo-

letine pri Ponikvi in darilni paket kavarne Štenga v Gledališki 
ulici v Celju

2. nagrada: zaboj jabolk Sadjarstva Mastnak iz Boletine 
pri Ponikvi in kuhinjski krpi NT&RC

3. nagrada: zaboj jabolk Sadjarstva Mastnak iz Boletine 
pri Ponikvi
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Policijska 
priznanja

Slavnostna podelitev pri-
znanj ob dnevu policije, ki 
jo je pretekli teden v Laškem 
pripravila PU Celje, je bila 
tudi priložnost za sproščen 
pogovor.

Foto: GrupA

Občinsko veselje ob zmagi in 
dogodku

Barbara Bošnjak, vodja kabineta celjskega župana, Tjaša Podergajs, vodja oddelka za 
splošne zadeve v MOC, Alja Tihle Hren, vodja službe za odnose z javnostmi v celjski občini, 
in celjski podžupan Vladimir Ljubek so zagotovo imeli razloge za zadovoljstvo in veselje ob 
koncu druge etape dirke Po Slovenije, ki se je končala v Prešernovi ulici v Celju. Za Slovenijo 
sta Luka Mezgec in Grega Bole v razburljivem finišu privozila dvojno zmago, dogodek v 
središču knežjega mesta, ki ga je napolnila množica gledalcev, pa je odlično uspel – to je bil 
še en nepozaben kolesarski spektakel. Bi si lahko želeli še kaj več?

Foto: SHERPA

Na balkonu stavbe Muzeja 
novejše zgodovine Celje si je 
med povabljenci dirko ogle-
dala tudi direktorica celjske 
občinske uprave Ingrid Ma-
stnak. Ob dobrem pogledu 
na dogajanje ob koncu dru-
ge etape kolesarske dirke 
Po Sloveniji je direktorica 
dobila tudi kakšno idejo 
in motivacijo, kako bi bilo 
tudi v vsakdanjiku knežjega 
mesta v Prešernovi ulici mo-
goče več prostora nameniti 
kolesarjem in pešcem, večji 
del pločevine pa spraviti iz 
enega najlepših delov me-
sta.

Foto: SHERPA

Kolesarji pozdravili kolesarje
Dirka Po Sloveniji je pomemben dogodek tudi za članice in člane Kolesarskega kluba Laško. Že po tradiciji gredo s kolesi 

pozdraviti kolesarsko karavano slovenske pentlje, ko ti privozijo v naše kraje. Letos so se s startom pri kipu kralja piva Gam-
brinusu v Laškem s kolesi in novimi klubskim dresi odpravili na Svetino in nekje na meji med Celjem in Laškim z veliko 
slovensko zastavo ter bučnim navijanjem pričakali zvezdnike svetovnega kolesarstva in naše ase. Vzpon na Svetino, po trasi, 
po kateri je šla kolesarska karavana dirke Po Slovenije lani na Celjsko kočo, je bil tudi dober trening za zahtevno kolesarsko 
prireditev Laški krog, ki je dolg 97 kilometrov in z več kot 2600 višinskimi metri. Ta je bila minulo soboto, predzadnji dan 
dirke Po Sloveniji.

Tekač
Med pogumnimi tekači na nedavnem teku ob dnevu dr-

žavnosti je bil tudi naš sodelavec Igor Šarlah. Svoje moči je 
v vročem dnevu kot edini predstavnik naše hiše preizkusil 
na deset kilometrov dolgi progi do Šmartinskega jezera in 
nazaj. Kondicijo pridno nabira vse leto, dodatno utrjevanje 
v vztrajnosti pa gotovo pomeni tudi delo na mestu tehnič-
nega urednika časopisa. Čestitamo!

Foto: GrupA

Z leve sta nekdanji direktor PU Celje, nato nekaj časa tudi generalni direktor slovenske policije, zdaj upokojenec 
Karol Turk in Marko Lamovšek. Slednji je bil pred leti po izboru naših bralcev tudi naj policist. Lamovšek, sicer 
višji policijski inšpektor, je dobil tudi posebno priznanje policije, veliki ščit policije z bronasto zvezdo. Čestital 
mu je tudi župan MOC Bojan Šrot. Desno v ozadju je Jože Senica, prav tako nekdanji direktor PU Celje, danes 
namestnik generalne direktorice slovenske policije Tatjane Bobnar.

Med policiste sta se pomešala tudi 
gostiteljica dogodka, predsednica 
uprave Thermane Laško Mojca 
Leskovar, ter direktor in lastnik 
Rimskih term Valery Arakelov. Če 
to pomeni tudi sodelovanje obeh 
zdravilišč, toliko bolje.

Z višine o lepoti brez pločevine
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